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TA TEDEN / TA TEDEN 

T^rta s šestimi 
sveiliami 

Ko bo pred vami naslednja številka Tednika, bo naša država na 
svoji torti še upihnila šest svečk. Čeprav bi lahko za njen rojstni dan 
vzeli drug datum, recimo dan soglasno izglasovanega plebiscita ali 
danpr-vega mednarodnega priznanja, je vendarle bistveno dejstvo, da 
se je država rodila 25. junija. S slavjem, trpljenjem in bolečino, kot 
se za rojstvo spodobi. Prve kobacajoče korake je naredila pod budnim 
očesom mednarodnih opazovalcev ter z vzpodbudnimi komplimenti z 
vseh strani: "Poglejte, kako hitro in uspešno se malček razvija." 

Šesta torta pa več ne sodi v obdobje nebogljenega otroštva. Priza
nesli ivi nasmehi ob prejšnjih so postali pri šesti kritično opazujoči, le 
kaj je otrok v dosedanjem življenju naučil. Tudi naša država je 
morala dozoreli vsaj za malo šolo in spoznati, da se svet ne vrti samo 
zaradi nje in okoli nje. Res smo ljudje v tej mladi državi spoznali, da 
se samo zaradi tega, ker smo, ceste v Evropo in v svet ne bodo zravna
le in zgladile same po sebi. Spoznali smo, da okoli sebe nimamo samo 
botrov, stricev in tet, ki bi nam nekaj dajali, pač pa znance, ki hočejo 
od znanstva z nami tudi kaj imeti. Celo več, kot smo jim pripravljeni 
dati. To je pravzaprav realnost, s katero se mora, prej ali slej, spopas
ti sleherno mlado življenje. Naša država je kaj hitro doživela grenke 
življenjske izkušnje z južnimi mejami in zahodnimi nepremičninski
mi pogojevanji za druženje z Evropo. Precej bridkih izkušenj si je 
morala nabrati tudi znotraj svoje družine. V šestih letih zbrana 
modrost bo še kako potrebna v naslednjih korakih, ki so polni pasti. 
Postavlja nam jih tujina, kakšno pa tudi sami, kar na domačem dvo
rišču. Toda rojstni dan je za dobre želje in teh, iskrenih, naj bo v teh 
dneh več kot kritičnih pogledov na šestletno zgodovino. Najlepše da
rilo pa zmerni optimizem N ° 

Slovencev, ki ga te dni 1 f l o / - ^ ČÎ " ^ 
ugotavljajo javnomnenj- A 
ske radskave. U i 

Dvanajst ptujskih maratoncev se bo v soboto ob 20. uri podalo na šesti tek ob mejah Slovenije, 
posvečen šesti obletnici osamosvojitve. Tek bodo končali v sredo, 25. junija, ko bo pred Mestno hišo 
večja slovesnost ob dnevu državnosti. Srečno pot! ° Foto: Langerholc' 

BUKOVCI / P O Š K O D O V A N A POLICISTA IN VASČANA 

fetnajsr poiitistov nad 
vašiane v Bulcov€il% 
Vaščane Bukovcev pri Ptuju je v nedeljo, 8. junija, zvečer pretreslo 
dogajanje pred gostilno Korantov hram ob glavni cesti v samem 
središču vasi. Povsem miren nedeljski večer, ki so ga domači moški 
preživljali v gostilni, se je bliskovito preobrnil v dramo za dva izmed 
vaščanov, in sicer 43-letnega Slavka Vertiča in 38-letnega Franca 
Hameršaka. Kakšnih 15 policistov je opravilo svoje delo tako, da 
sta morala oba poiskati pomoč pri zdravniku. Vertič je že od minu
lega ponedeljka v ptujski bolnišnici, Hameršak pa je prav tako že 
•Irugi teden na bolniški zaradi nalomljenih reber, kot so ugotovili 
avstrijski in naši zdravniki. 

Kaj se je torej dogajalo v Bu
kovcih? Po pripovedovanju 
obeh vaščanov in številnih 
očividcev so policisti vaščana 

nedopustno obdelali, saj so ju 
brcali, udarjali z gumijevkami, 
uporabili solzilec, merili z na
bitimi pištolami na Hameršaka 

in uporabljali druge strokovne 
prijeme, končno pa oba, uklen-
jena v lisice, odpeljali na 
ptujsko policijsko postajo. 

Policijska izjava je drugačna. 
"Ocenjujemo, da je bila upora
ba fizične sile in sredstev za 
vezanje in uklepanje zakonita 
in upravičena," je zapisal v 
uradni izjavi za Tednik v ime
nu načelnika UNZ Maribor 
Milana Čuša gospod Ferk iz 
policijske službe za stike z 
javnostjo. Kaj je bil povod za 

spopad, po katerem sta 
zdravniško pomoč poiskala 
tudi dva policista, od katerih je 
bil eden lažje ranjen, kot je za
pisano v Ferkovi izjavi? Zgodbi 
krajanov in policistov se razli
kujeta. 
Nadaljevanje na 9. strani 

K U R I L N O O L J E 
H I T R A D O S T A V A 
PLAČILO NA VEČ ČEKOV, NAROČILA OD 7. DO 20 . URE 

ECO OIL C C , t e l . ; 0 6 2 / 3 0 - 0 3 - 2 2 2 

IV iStna o b č i n a Ptuj prireja v p o č a s t i t e v dneva d r ž a v n o s t i osrednjo prosla
vi Proslava bo pred Mestno h i š o na Mestnenn trgu v 
s 3 d o , 2 5 . jun i ja 1 9 9 7 , ob 1 9 . ur i . 
V oogatem kulturnem programu se bodo predstavile slovenske pokrajine 
z a z i i č n i m i izvajalci: vokalno glasbo, instrumentalno glasbo, ljudskimi ple-
s in literaturo. 
C ) 20. uri bomo na cilju pred Mestno h i š o p r i č a k a l i in pozdravili ptujske 

^ratonce, ki bodo sklenili tek ob meji Republike Slovenije. 
Vl judno vab l jen i ! 

Hlll Miroslav Luci, dr. med., župan Mestne občine Ptuj 



2 četrtek, 19. junij 1997 - TEDNiK 

AKTUALNO 

P T U J / V PRIPRAVAH NA GRADNJO NOVIH NEPROFITNIH STANOVANJ 

Ob Osojnikovi nova 
neprohtnti stanovanja 
GRADNJA NOVIH 32 NEPROFITNIH STANOVANJ V PTUJU SE BO PRIČELA 
PREDVIDOMA KONEC AVGUSTA • 370 VLOG ZA RAZLIČNA NAJEMNA 
STANOVANJA • V LETOŠNJEM PLANU JE TUDI IZGRADNJA 12 VRSTNIH 
HIŠ V RABELČJI VASI 
Podjetje za stanovanjske storitve, d.o.o., Ptuj ima sedež v 
zgradbi v Vošnjaliovi ulici 6, lii ima od nedavnega tudi lepo 
obnovljeno fasado. Urejenost poslovnih prostorov je dokaz več, 
da gre za urejeno firmo, ki si na vseh področjih svoje dejavnosti 
prizadeva za kakovost. Javnost jo predvsem pozna po gradnji 
novih neprofitnih stanovanj, ukvarjajo pa se tudi z upravljan
jem stanovanj, obnovo streh in kotlarn ter tudi gradnjo vrstnih 
hiš za trg. Na vseh teh področjih že oziroma bodo izvajali in
vesticije. 

Za tiste, ki iščejo stanovanja, je 
najpomembnejši podatek, da 
bodo še letos, predvidoma konec 
avgusta, pričeli graditi novih 32 
neprofitnih stanovanj v skupni 
površini nekaj nad 2000 m^ 
površine, ki so izključno namen
jena najemu. V objektu bodo 
tudi poslovni prostori. Gre za 
objekt C, katerega lokacija je ob 
Osojnikovi ulici v Ptuju. Glede 
na terminski plan naj bi gradnjo 
končali septembra leta 1998, do 
konca tega leta pa naj bi bil tudi 
vseljen. Kot je povedal direktor 
Podjetja za stanovanjske storitve 
Janez Belšak, so v tem trenutku 
že tako daleč, da pričakujejo lo
kacijsko dovoljenje, posedujejo 
pa tudi že skoraj vso projektno 
dokumentacijo, ki jo bodo izpo
polnili po izdaji lokacijskega do
voljenja. Izvajalca del bodo pri
dobili z javnim razpisom. 
Potrebna sredstva za gradnjo 
pričakujejo iz republiškega sta
novanjskega sklada, in sicer kre
dit v višini 60 odstotkov od 
gradbene proizvodne, 20 odstot
kov kreditnih sredstev naj bi 
prispeval proračun mestne 
občine Ptuj , 20 odstotkov pa mo
rajo zagotoviti sami. Viri za 
gradnjo neprofitnih stanovanj so 
v bistvu določeni s pravilnikom 
o kreditiranju izgradnje nepro
fitnih stanovanj republiškega 
stanovanjskega sklada. Kot 
neprofitna organizacija imajo 
tudi omejitve pri ceni gradnje, 
saj republiški stanovanjski sklad 
ne priznava višje cene od 1200 
mark po kvadratnem metru z 
vsemi stroški investitorja. Ker 
gre za poslovno-stanovanjsko 
zgradbo, sorazmerni del 
stroškov za komunalno opremo 
zagotavljata mestna občina in 
podjetje kot neprofitna organi
zacija. 

Do sedaj je Podjetje za stano
vanjske storitve Ptuj zgradilo 40 
neprofitnih stanovanj. S to iz
gradnjo po besedah Janeza 

Belšaka poskušajo v smislu no
vega stanovanjskega zakona za
gotavljati nov najemni stano
vanjski fond, ker je bil ta s priva
tizacijo zmanjšan na minimum. 
Trenu tno upravljajo z okrog 640 
neprofitnimi stanovanji v 
mestni občini Ptuj, z nekaj nad 
700 stanovanji pravnih oseb s 
sedežem zunaj Ptuja in s 685 sta
novanji v lasti posameznikov v 
54 večstanovanjskih hišah. Zani
mivo je tudi, da se kot upravniki 
pojavljajo tudi v občinah Zavrč, 
Majšperk, Ormož, Slovenska 
Bistrica in v mestni občini Mari-

J a n e z B e l š a k , d i r e k t o r 
P o d j e t j a z a s t a n o v a n j s k e 
s t o r i t v e P t u j . 

F o t o : M. Z u p a n i č 

bor. Število zgradb, s katerimi 
upravljajo, se bo v kratkem še 
povečalo. Trenutno se o tem po
govarjajo v najmanj sedmih 
zgradbah. 

VELIKO 
POVPRAŠEVANJE 
PO NAJEMNIH 
STANOVANJIH 

Povpraševanje po neprofitnih 
stanovanjih (njihova najemnina 
se oblikuje skladno z metodolo
gijo državnega ministrstva za 
okolje in prostor in je neprimer
no nižja od tistih, ki se oblikuje
jo kot profitne v zasebnem sek

torju) je izredno veliko. Trenut
no imajo v podjetju evidentira
nih že 370 vlog za dodelitev na
jemnih stanovanj različnih vrst. 
Od leta 1991 namreč nihče več 
ni gradil stanovanj za najem, 
tempo izgradnje je prilagojen fi
nančnim zmožnostim. Odkar 
obstaja republiški stanovanjski 
sklad, je bilo v Sloveniji zgraje
nih 1100 neprofitnih stanovanj, 
zgradilo pa jih je 16 za to gradnjo 
pooblaščenih podjetij. Vsa sta
novanja v starem mestnem jed
ru, s katerimi upravljajo, so 
neprofitna, pri njih pa je prob
lem standard, a ga skušajo z vla
ganji izboljšati. Tako so tudi s 
pomočjo skladovega kredita re-
vitalizirali objekt v Cankarjevi 5 
v Ptuju, ki obenem predstavlja 
enega od poskusov, kakšna naj 
bi bila temeljita revitalizacija. Z 
njo so pridobili dodatnih osem 
neprofitnih stanovanj, mestna 
občina pa poslovne prostore. 

V starem mestnem jedru so te 
aktivnosti nekoliko zastale tudi 
zaradi razdrobljenosti lastništva. 
Čeprav se nekateri lastniki iz
redno trudijo pri urejanju svojih 
stanovanjskih hiš, pa ni trenut
no nekega sistemskega pristopa, 
ki bi omogočal revitalizacijo 
posameznih karejev. Te ak
tivnosti pa bi lahko pospešili, če 
bi pridobili stalne vire za kredi
tiranje teh posegov. Lastnike bi 
bilo potrebno organizirati in 
motivirati, da bi vlagali v ta sta
novanjski fond tudi z nekaterimi 
olajšavami in podobno. 

PRED ZAČETKOM 
GRADNJE 
VRSTNIH HIŠ 

Podjetje za stanovanjske sto
ritve Ptuj se v tem trenutku 
pripravlja tudi na gradnjo 12 
vrstnih hiš v Rabelčji vasi za trg. 
V najkrajšem času bodo pričeli 
zbirati interesente za njihov na
kup. Hiše so sorazmerno velike, 
povprečje je okoli 200 m^. 

Kot upravitelji stavb pa se v 
tem trenutku lotevajo nekaterih 
večjih investicij, in sicer obnove 
oziroma sanacije strehe nad le
karno ter rekonstrukcije dveh 
zadnjih kotlarn na trdo gorivo v 
starih objektih v CMD 8, 10 in 
12 ter v objektu v Kaj uho vi 5. 

MG 

PTUJ / DAN ODPRTIH VRAT V DRUŽBI HZG 

Velike razvojne možnosti 
Podjetje za izdelavo klas ičnih oken HZG, d.o.o. , Ptuj s 
sedežem na Ormoški cest i 22 j e bi lo ustanovljeno oktobra 
leta 1995. Pogodbo o ustanovitvi sta skleni la Gradiš -
Gradbeno podjetje Gradnje Ptuj in Hampel-Zol lner Gesell-
schaft fiir k las s i sches Fensterdesign Hochdorf, ZR Nemčija . 
Zaradi nesporazumov med ustanovite l j icama j e junija lani 
HZ Gmbh odkupi la ustanovitveni delež Gradisa, podjetje pa 
se j e preimenovalo v Hampel-Zoel lner-Grupacija , izdelava 
k las ičnih oken , d.o.o., Ptuj . 

HZG je slovensko podjetje v 
stoodstotni lasti družbe Ham-
pel-Zoelner za klasični okenski 
design, registrirano za izdelavo 
klasičnih oken, ki pa daje 
prednost izdelavi spomeniško 
zaščitenih in okolju primernih 
lesenih oken in vrat. 90 odstot
kov svoje proizvodnje izdelajo 
za nemški trg. Kot lahko razbe
remo iz predstavitvenega kata
loga, ki v slovenskem jeziku 
šele nastaja, je bila družba us
tanovljena z namenom, da bi z 
rokodelskim znanjem in spret
nostmi ter izkušnjami, ki jih 
imajo mizarji s ptujskega 
območja, izdelovali okna in 
vrata za ohranitev zgodovinske 
substance spomeniško zavaro
vanih in okolju primernih 
zgradb. Skupaj z lastnico je 
družba HZG sodelavka projek
tantov in graditeljev pri zasno
vi stilu primernih oken in vrat 
pri novogradnjah in obnovi 
zgodovinsko zaščitenih zgradb. 
Pri tem pa posebno skrb pos
večajo primernemu okovju 
oken in vrat, ki izpopolnujejo 
podobo njihovih izdelkov. Po
memben delež dejavnosti 
družbe HZG predstavljata tudi 
planiranje in svetovanje, pri 
čemer si pomagajo z računal
niško simulacijo. 

Začetno poslovanje družbe 
H Z G spremljajo težave zaradi 
velikih stroškov za najemne 
prostore, ki so od Gradisa Gra
denj, v najemu pa imajo tudi 
stroje in druga tehnološka 
sredstva, ki so od HZ Gmbh, to
rej od lastnika družbe. Obratna 
sredstva družba skoraj izključno 
zagotavlja z izvozom. Prvo leto 
poslovanja je bilo nemalo težav 
tudi zaradi osvajanja nove teh
nologije, designa in kakovosti. 
Sedaj je obdobje osvajanja za nji
mi, s primerno bančno podporo 
pa bi si podjetje lahko zgotovilo 
tudi lastne poslovne prostore in 
delovne stroje, s tem izboljšalo 
razmere za poslovanje ter si za
gotovilo osnovo za nadaljnji tra
jni razvoj. Razvojno najprimer
nejši prostori bi bili v indust
rijski coni, v neposredni bližini 
Mercatorja. Razvojna priložnost, 
ki je ne želijo izpustiti iz rok, pa 
je prišla tudi s predstavitvijo na 

sejmu Megra v Gornji Radgoni, 
kjer so nepričakovano vzbudili 
veliko pozornost, ki se že kaže v 
nekaterih novih naročilih. Kot 
pravita direktor družbe Jože 
Flajšman in strokovni svetova
lec Boris Horvat (ta svetuje tudi 
drugim ptujskim firmam, ki 
iščejo partnerje v Nemčiji), bi v 
tem trenutku krvavo potrebovali 
šest mizarjev in tehnologa. Tre
nutno zaposlujejo 26 delavcev, 
in da lahko izpolnijo dodatna 
naročila, delajo v dveh izmenah, 
to pa jim omogoča tudi optimal
no izkoriščanje razpoložljivih 
strojnih zmogljivosti. Povečan 
obseg proizvodnje se bo brez 
dvoma pokazal tudi v večji ren
tabilnosti in uspešnosti poslo
vanja; do sedaj so imeli v bilanci 

uspeha rdeče številke. 
"Na nemškem trgu se ob vellî j 

konkurenci drugih mizarjev lah. 
ko uveljavimo le z izdelavo zgo. 
dovinsko zaščitenih oken, î j 
zahtevajo veliko ročnega dela 
To je naša priložnost, to so naša 
okna v svet. Čeprav veliko 
večino izdelkov izvozimo, smo 
sposobni pokriti tudi potrebe 
slovenskega trga. Zanj lahko v 
tem trenutku izdelamo dnevno 
do 40 dvokrilnih oken z nadsvei-
lobo," je ob našem obisku 
prejšnji teden povedal direktor 
družbe H Z G Ptuj Jože 
Flajšman. 

Plače v družbi H Z G so odvis-
ne od tega, koliko naredijo, os. 
novne pa so določene s kolek
tivno pogodbo. Sicer pa kot pra
vi direktor, so obiski inšpektor
jev v družbah, katerih lastniki so 
tujci, zelo pogoste. 

Svojo dejavnost so prejšnji pe
tek v okviru dneva odprtih vrat 
predstavili tudi zainteresirani 
javnosti. V bistvu so ponovili 
svojo predstavitev s sejma Megra 
v Gornji Radgoni. 

MG 

D i r e k t o r H Z G , d . o . o . , p o d j e t j a z a i z d e l a v o k l a s i č n i h 
o k e n , J o ž e F l a j š m a n ( l e v o ) i n M a n f r e d H a m p e l , 
l a s t n i k 

V p r o i z v o d n j i . F o t o : K o s i 

PTUJ / PEKARNE MED NAJBOLJŠIMI V SLOVENIJ 

Kvaliteta in vedno novi izdelid 
PTUJSKE PEKARNE IN SLAŠČIČARNE PTUJ i O PO OBSEGU PROIZVODNJE ŠESTO SLOVENSKO PEKOVSKO 
PODJETJE • LETOS 4500 TON IZDELKOV € SELITEV SLAŠČIČARNE V CENTRALNI OBRAT V ROGOZNICO 
Ptujske pekarne so eno redkih slovenskih pekovski i podjetij, 
ki ohranja obseg proizvodnje. Ta j ih uvršča na šesto ] iiesto med 
slovenskimi pekovskimi podjetji. 

Letošnji načrt predvideva 
proizvodnjo v obsegu 4500 ton 
pekovskih in slaščičarskih izdel
kov. To je priližno toliko kot v 
prejšnjem letu. S svojimi izdelki 
oskrbujejo kupce (trgovce, 
podjetja, šole, institucije in v 
zadnjem času tudi gostince) na 
območju od Ptuja do Lendave, 
Celja in Šentilja. Poleg kvalitete 
ponujajo tudi široko paleto iz
delkov, ki jih mesečno dopolnju
jejo, tako da z njimi lahko zado
voljijo še tako zahtevnega kupca. 

V teh dneh sta iz proizvodnje 
prišla dva nova izdelka, fur
manski in krompirjev kruh, ki 
ju je tudi že mogoče kupiti v 
trgovinah. O kvaliteti njihovih 
izdelkov pa govorijo tudi znaki 
varovalnga živila, s katerimi se 
ponašajo že štirje njihovi izdelki. 
V jeseni bo prvi tak znak prejela 
tudi ena vrsta slaščičarskega pe
civa, postopek je v zaključni fazi. 
Pekovski izdelki nastajajo v 
dveh velikih pekarnah v Ptuju 
in Kidričevem ter v petih mini 

pekarnah v trgovinah. Za peko 
posebnih vrst kruha pa imajo v 
najemu še dve pekarni. 

V okviru letošnjega plana je 
tudi preselitev slaščičarskega 
obrata iz Lackove ulice v 
centralni obrat ob Rogozniški 
cesti. Gradbena deli so pričeli ta 
ponedeljek. Za potrebe preselje
nega dela proizvodnje bodo ku
pili tudi nekaj dodatne opreme, 
v Lackovi bo ostala le še proda
jalna peciva. Hkrat i pa bodo pos
tavili tudi hladilnico za pekovs
ke in slaščičarske surovine ter 
končne slaščičarske izdelke. Od 
večje opreme pa načrtujejo v tem 

letu nakup stroja za pomivanje 
transportnih gajb, ker je ob kva
liteti njihove proizvodnje iz
rednega pomena tudi čistoča. 

Kot je ob našem obisku pove
dala direktorica Ptujskih pekarn 
in slaščičarn Erika Mihelač, še 
vedno niso končali postopka 
lastninjenja. Pred tremi tedni so 
z bivšimi lastniki, ki so še brez 
državljanstva, sklenili spo
razum, da lahko nemoteno dela
jo naprej. Po končanem lastnin
jenju bodo delniška družba. 
Pričakujejo, da bo prva 
skupščina v začetku prihodnjega 
leta. Trenutno je v Ptujskih pe-

J u š n i k i z k r u h a , k i 9^ 
p t u j s k i p e k i d e l a j o 2̂  
p o d j e t j e V i t a l K i d r i č e v o . | 

F o t o : KoS' 

karnah in slaščičarnah, ki let"^ 
praznujejo 50-letnico uspešnega 
dela, zaposlenih 105 delavcev-
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TEDNIK /e naslednik Ptujskega 
tednika oziroma Našega dela, ki 
ga je ustanovil Okrajni odbor OF 
Ptuj leta 1948. Izdaja RADIO • 
TEDNIK, d.o.o., Ptuj. 
Direktor: Franc Lačen. 
Uredništvo: Jože Šmigoc 
(odqovorni urednik), Jože 
Bracič, Majda Goznik, Viki 
Klemenčič - Ivanuša, Martin 
Ozmec, (novinarji), Slavko 
Ribarič, (grafično-tehnični 
urednik), Jože Mohorič (tehnični 
urednik). 

Propaganda: Oliver Težak, 
tr 041-669-509 
Naslov: RADIO - TEDNIK, p.p. 95. 
Raičeva 6, 2250 Ptuj;« (062) 
771-261, 779-371, 771-226; faks 
(062) 771-223. 
E-pošta: 
tednik@ kdm-ptuj.si 
Celoletna naročnina 6.360 
tolarjev, za tujino 12.720 tolarjev. 
Žiro račun: 52400-603-31023 
Tisk: GZP Mariborski tisk, 
Maribor. 
Po mnenju Ministrstva za 
informiranje Republike Slovenije 
št. 23/58-92 z dne 12. 2. 1992 se 
šteje Tednik za izdelek 
informativnega značaja iz 13. 
točke tarifne številke 3, za 
katerega se plačuje petodstotni 
davek od prometa proizvodov. 
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SIMČIČEV MERLOT - VINO MESECA JUNIJA 

O , enjevanje vin za Veritasov vinski nakupovali vodnik je tokrat potekalo v degustacijski dvorani Kmetijske- ^ 
ga inštituta Slovenije. Komisija pod vodstvom dr. Dušana Terčelja je ocenila 24 vzorcev vina, vzetih iz I 

prodajne mreže. Najboljše razmerje med ceno in kakovostjo je bila v tem ocenjevanju odlika vrhunskega j 
rdečega vina merlot, letnik 1993, iz kleti Oskarja Simčiča iz Kozane v Goriških brdih. Ocenjevalce je merlot! 
navdušil s svojo prefinjeno harmonijo polnega zrelega rdečega vina, čudovito cvetico in aromo, ki spominja ] 
no košarico suhega sadja in med. Vino je kljub zrelosti prijetne svežine. Uredništvo revije Veritas je doslej za 
vino meseca le dvakrat razglasilo polnitve manjših slovenskih pridelovalcev vin, zato je naziv vino meseca | 
briškemu vinarju toliko pomembnejši. (JB) \ 

ODPRTJE POSLOVALNICE NOVE LB 

Včeraj je Nova Ljubljanska banka - podružnica Ptuj v Ormožu na Kerenčičevem trgu 7 odprla svojo prvo i 
poslovalnico, ki je stranke začela delati danes. V bistvu je to že 85. poslovalnica Nove Ljubljanske ban- ; 

|<e V njej bodo opravl|ali vse stontve hranilništva ter dejavnosti poslovnega bančništva za občane in gospo- i 
dorske družbe. i 

BLAGOSLOVITEV ANDREANUMA 

V nedeljo, ob 1 7. uri bodo v Mariboru blagoslovili poslopje Andreanum, v katerem bodo prostori za teo
loški študij, teološko knjižnico. Dom duhovnikov in drugi prostori. O b 16. uri bo v maribski stolnici slo

vesna maša. (MS) 

NA DOPUST S P O S O J I L O M 

V Novi Ljubljanski banki so pripravili posebno ponudbo namenskih, pa tudi gotovinskih posojil. Višina po- . 
sojila je odvisna od posojilne sposobnosti in bonitete posojilojemalca. Rok vračila namenskega posojila 

na podlagi predračuna je največ leto dni, gotovinskega pa štiri leta. Posojilo za dopust je mogoče najeti tudi 
po vrnitvi z dopusta, le da plačani računi ne smejo biti starejši od 30 dni. 

MANJKA ŠE ENO SOGLASJE 

o začetka prejšnjega tedna je javni zavod Lekarne Ptuj prejel šest soglasij občin na Ptujskem za ustano-' 
vitev lekarniške enote v Gorišnici. V torek ga je sprejel tudi občinski svet občine Majšperk, 19. junija pa ! 

se bo o tem odločal tudi občinski svet občine Dornava. Za ustanovitev nove lekarniške enote v Gorišnici • 
potrebujejo ptujske Lekarne soglasje vseh devetih občin na Ptujskem. | 

GOSTINSTVO BREZ PROBLEMOV?} 

Območna obrtna zbornica Ptuj naj bi v tem mesecu pripravila okroglo mizo o splošni problematiki v gos
tinstvu. V ta namen je vsem članom gostinske sekcije, okrog 260 jih je, poslala dopise z vprašalnikom, 

in prijavnico. Od članov so namreč želeli pridobiti odgovore na aktualna vprašanja gostinske dejavnosti. | 
Kljub zanimivi tematiki, ki naj bi jo ptujski in okoliški gostinci predstavili na okrogli mizi, se jih je vabilu j 
odzvalo le trinajst, kar pa je bilo premalo, da bi jo organizirali. Vse kaže, da gostinci na Ptujskem nimajoj 
težav, čeprav je na drugi strani znano, da so se nekateri znašli v breizhodnem položaju in bodo svoje lokale < 
kmalu zaprli. . ' 

VRSTA NEPRAVILNOSTI V OKOLJU | 

Ekološka patrulja, ki je na območju Ptuj pregledovala urejenost okolja, je ugotovila vrsto nepravilnosti, ki ; 
pa se ji da odpraviti v zelo kratkem času in sorazmerno majhnimi stroški. Njihovo delo že kaže prve re-" 

zultate, saj se nekatere nepravilnosti že odpravljajo. Pričakovati je, da bo večina odpravljena že do 19. ju- ' 
nija, ko Ptuj prvič v letošnji akciji Turistične zveze Slovenije Moja dežela - lepa, urejena in čista obišče ocen- • 
jevalna komisija. Za najboljše v skupini manjše vojašnice si prizadevajo tudi v ptujski vojašnici, ki je bila prva i 
že v letih 1995 in 1996. Na oknih in balkonih starega mestnega jedra letos cveti tako kot v prejšnjih letih,! 
več tisoč petunij, na občinskih stavbah pa pelargonije. V Prešernovi ulici pa so letos dodatno obesili še 27 , 
cvetličnih lončkov, ki pa so žal že bili tarča ptujskih skrunilcev okolja. ' 

DIABETIKI NA REKREATIVNEM SREČANJU 

R -<reativnega srečanja slovenskih diabetikov ob Iverčkem jezeru se je udeležilo okrog 500 diabetikov.' 
Ptujčanov je bilo za en avtobus. Drugo junijsko aktivnost pa predstavlja zdravstveno predavanje z več? 

temami, ki bo 28^ junija ob devetih v Narodnem domu v Ptuju. Dr. Marta Simonič bo govorila o dopustu-] 
diabetika, Tilčka Šuman iz Območne enote Zavoda za zdravstveno zavarovanje Maribor - izpostave Ptuj o] 
zakonodaji, ki zadeva diabetike, dr. Lidija Trop pa o prehrani diabetika. > 

V SOBOTO IN NEDELJO NA PTUJSKI TV 

Dogodkov, ki so vredni filmskega zapisa, je v Ptuju in okolici vedno veliko. Osrednji dogodek zadnjih dn i j 
je bilo odprtje ptujskega podvoza, Reha center je odprl obnovljene poslovne prostore. Perutnino je obis-; 

kal podpredsednik vlade Republike Slovenije Marjan Podobnik, Perutnina pa je tudi organizirala seminar v.J 
Mariboru o uporabi perutninskega mesa v zdravi prehrani, Ptuj je dobil poster kot mesto trte in vina, zgodila 
se je otroška prireditev "Pomladna vetrnica", slovenski novinarji - ribiči so namakali trnke, tekači tekaškega ; 
kluba Maraton začenjajo v soboto šesti tradiiconalni tek ob mejah samostojne Slovenije. Tinček Ivanuša je \ 
s kamero obiskal Angelo Medved, ki riše z nogami. ; 

P r i p r a v i l a : M G ] 

••' D \ je mestni švet v odločilnih 
trenutkih zelo sramežljiv in 
'le^Uloien. Namesto da bi obema 
''^aškjma družicama odkrito priz-
'^l Rad vaju imam", je samo 
precej neodločno zamrmral: "Ni-
^ar me ne zapustita!" 
- DA sicer dami čutita ljubezen 
cestnega gospoda, toda sumita, da 
S^e zgolj za denar. 
••• D a 50 ljudje nekoliko narobe 

^^^^meli nedavno ravnanje poli

cije. Šlo je tmmre^"^ tako 
prepričljivo izvedeno akcijo 
NNNP. Saj se še spomnimo, kako 
smrtno resno smo se šli tega pred 
leti. '•'^ 

-.^.^^DtAJma ptujska mestna uprava 
vsaj eno novo delovno mesto. 
Nekdo mora namreč dnevno men
javati prej viseče, zatem pa razbite 
n ležeče cvetlične lončke v Prešer
novi. Vsako slabo je za nekaj 
dobro. 

• > 

... DA se maratonci tudi letos *\ 
odpravljajo na tek ob mejah 
Slovenije. Dobro, da morska 
meja še vedno ni določena. 
... D A so otroci na zaprto 
trgovino v Žetalah poleg 
sočutnega teksta izobesili tudi 
žalni trak. Ne ve pa se, kdo 
zasluži sožalje. Lastnik trgo
vine ali prizadeti vaščani. 
... D A 50 se prizadeti krajani 
m. občine pritožili, ker v tej 
rubriki že trikrat ni bilo njiho

vega župana. Sporočamo jim, da 
to ni zaradi naše nedelavnosti, pač 
pa zaradi tega, ker ga tudi na 
občini mnogokrat ni. 

V I D I S E . . . 

... DA ima radijski kolega F.M. 
poleg lepega govorjenja žilico še 
za kaj drugega. Do danes namreč 
nismo vedeli, da se ukvarja tudi s 
poezijo. 
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TURNISCE / O T O KRUSIC JE UREDIL DEL PARKA 

Urejena podoba turniškega potoka 
Oto Krušič je dokazal, kaj lahko človek s srčnim odnosom do j 
narave naredi z golimi rokami, če ima le voljo. V slabih desetih 
mesecih je del turniškega potoka na obrobju turniškega parka: 
ob cesti , ki vodi k Pinčarjevemu mlinu, dobesedno iztrgal sme- j 
tem, očiščeni svet pa nato ogradil z materialom, ki ga daje na - j 
rava, in ga tudi sicer uredil tako, da ostaja naraven. Tega pa ne 
bi mogel narediti, če ne bi imel pridnega pomača v Dragu 
Krušiču, v bitki s papirji pa mu veliko pomaga Janko Marčič, 
predsednik Š D T u m i š č e . . 

Sedaj, ko je že veliko videti in 
ko se v zajezenem delu potoka da 
videti veliko vrst sladkovodnih 
rib (v soboto se jim je pridružil 
10-kilogramski krap), je obisko
valcev veliko. Zlasti veliko jih je 
ob sobotah in nedeljah, otroke 
ponavadi pripelje vlakec 
Ptujčan. V ta del turniškega par
ka prihajajo vsi, ki se želijo 
sprostiti v tej oazi miru v nepos
redni bližini Ptuja. Oto Krušič 
želi na bližnjem travniku ob po
toku postaviti gugalnice in pes-
kovnik za otroke, da se bodo 
odrasli obiskovalci lahko mirno 
predali svojim pogovorom. Lah
ko pa si bodo privoščili tudi 
kakšen piknik, nikakor pa to ne 
bo gostilniški prostor. 

"Danes, ko ima del območja 
turniškega parka urejeno podo
bo, imajo nekateri, ki so se še 
pred nedavnim spotikali ob 

moje delo, že veliko prijaznejših 
besed. Zanimivo je, da so bili 
med najglasnejšimi ravno tisti, 
ki se najbolj proglašajo za nara-
vovarstvenike. Človek kar ne 
more verjeti, kaj vse so ljudje 
odložili v ta del turniškega 
kompleksa: stare štedilnike, 
kompresorje od hladilnikov, 
žlice, vilice, celo psa z ovratnico, 
ki so ga poprej utopili, in še bi 
lahko našteval. Vso navlako sem 
na svoje stroške odpeljal in 
območje očistil. Z onesnaževalci 
okolja imam še vedno težave, 
zlasti še s tistimi, ki v potok 
spuščajo najrazličnejše odpadke. 
Kolikor le morem, jih skušam 
ujeti in odstraniti , še preden pri
dejo do bazena z ribami. Trenut
no je velikih okrog 500, majhnih 
ne štejem. Bilo pa jih je že 1000, 
a je polovica zaradi onesnaževal
cev poginila. Ribe prinašajo ko-

T a k š n a j e p o d o b a t u r n i š k e g a p o t o k a n a o b r o b j u t u r 
n i š k e g a g r a j s k e g a k o m p l e k s a . F o t o : K o s i 

legi ribiči. Ta del turniškega po
toka in parka sem uredil 
predvsem za otroke, ker vem, da 
si otroci ne morejo nečesa 
predstavljati, česar ne vidijo. Od 
njih sem tudi dobil konkretno 

idejo, da to območje iztrgam 
smetem. Lani poleti se je tod 
sprehajala ženska z otrokom, ki 
je v potoček vrgel kamen, v isti 
sapi pa ugotovil, da je tu "fuj". 
Na poti domov sem vedno znova 

ugotavljal, kako ima otrok prav, 
območje je res onesnaženo in za
nemarjeno, zakaj ne bi jaz, če 
drugi nočejo, nekaj le naredil in 
ga naredil prijaznejšega. Nav-

O t o K r u š i č - č l o v e k , p o l n 
i d e j z a o l e p š a n j e o k o l j a 

dušenje me ni minilo niti, 
sem začel dobivati prva polenj 
pod noge. Vendar sem vztrajal 
danes mi ni žal, čeprav vem, dj 
me čaka še veliko dela, preden 
bo ta del narave, ki si gj 
zamišljam kot območje, ki bo 23. 
nimivo tako za otroke kot odras. 
le, urejen. Ne mislim z njin, 
tržiti, rad bi le, da bi ljudje sem 
prihajali, se dobro počutili. Lah
ko pa mi bodo pomagali $ 
sredstvi za nakup hrane za ribe, 
Inšpektorica mi je že predlagala, 
da ko bom imel urejene vse pa. 
pirje, lahko postavim na vidno 
mesto nabiralnik za prostovoljne 
prispevke. Najbolj pa bom vesel 
ko se mi bodo pridružili posne
movalci oziroma ko bo turniški 
park dobil podobo, ki si jo zas
luži. Ko bo postal turistično-
rekreativna cona Ptuja z okolico, 
Ljudje si to želijo," je svojo pri-
poved končal Oto Krušič. 

TEDNIKOVO 
N A G R A D N O 
VPRAŠANJE 

A / f 

j M i G ^ o z m i i e 

k r o j n a 

Iz ptičje perspektive je v i 
deti vse nekoliko drugače. 
V prejšnji številki Tednika 
smo objavili Grajeno. 
Danes objavl jamo posne
tek enega najznameni
tejših krajev na ptujskem 
območju . Dobro si ga o g 
lejte in nam sporočite, kaj 
ste prepoznali. Med 
Vašimi pisnimi odgovori , 
ki jih boste poslali do sre
de, 25. junija, na naslov 
Uredništvo Tednika, 
Raičeva 6, Ptuj, bomo 
izžrebali nagrajenca. V p i 
sarni uredništva ga bosta 
čakali dve vstopnici za 
festival domače zabavne 
glasbe, ki bo septembra. 

MZ. 
Ali poznate kraj na foto
grafiji? 

Foto Milena Zupanič 

Ribiška sreča 
Kot za mnoge stvari na svetu 

je tudi za ribolov potrebna sreča, 
Dušan Kline iz Rimske ulice 14 
v Ptuju je imel srečo pri svojem 
prvem letošnjem ulovu, saj je v 
rogozniškem ribniku ulovil 16 
kilogramov in 8 gramov težkega 
ter 114 centimetrov dolgega tols-
tolbika. Dušan je ribič že šest let, 
velikana pa bo prepariral in oh
ranil kot trofejo. Na očetov ulov 
sta bila zelo ponosna tudi sinova 
- osem- in trinajstletnik. 

Fofozapis: M. Slodnjak 
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PIŠE J A N E Z J A K L I Č / P O Z A H O D N I AFRIK I - I. 

Zlata obala 
Ma ladji se je rojeval nemir. Z 

bližajočo se nočjo se je polastil 
tudi mene. To pot me mornarji 
piso imeli za norca. Ko sem 
jobro napel oči, sem na obzorju 
ločil palme od nerazločne 
rjavkasto zelene sivine. Drobna 
črta kopnega je ločevala nebesno 
modrino od morske. Nad gladi
no morja je lebdela ognjena 
krogla. Nebo je žarelo v barvi 
ognja. Zlati žarki so, tik preden 
jih je pogoltnilo morje, stkali 
ozek droben most vse do naše 
ladje. Beli dan je zamenjala tem
na noč, pretkana z zvezdami, 
prehod med nočjo in dnevom je 
na afriškem nebu silno kratek. 

Sredi noči me je prebudil tele
fonski klic. Pristajali smo. 
Afriško pristanišče Abidjan je 
bilo v neposredni bližini. Nadel 
sem si delovno obleko in se spus
til v ladijsko strojnico. Ljudje v 
njej so bili napeti. Začelo se je. 
Vse ladijske naprave smo prek
lopili z avtomatike na ročni po
gon. V kontrolno kabino strojni
ce so deževali telefonski klici s 
poveljniškega mostu. Vmes se je 
s prijetnim zvončkljanjem 
oglašal telegraf. Ukazi tam zgo
raj - o spremembi hitrosti, zaus
tavitvi in ponovnem zagonu la
dijskega motorja - so se vrstili iz
redno hitro. Prvi oficir stroja je 
zaskrbljeno opazoval instrumen

te, sklonjen nad kontrolno mizo. 
Njegova desnica je neprestano 
dvigovala telefon, usta pa izgo
varjala vedno isti "da". Medtem 
je levica pridno sledila telegrafu. 
Mazači so sledili ukazom svojega 
šefa. Tekali so po ladijski stro
jnici ter zapirali in odpirali ta ali 
oni ventil. Prostor je bil na
polnjen s pridušenimi kletvica
mi na račun oficirjev palube. S 
štirimi gumbi na kontrolni 
plošči sem skrbel za pravilno na
petost generatorjev in kontroli
ral pritisk zraka v rezervoarju. 
Vmesni čas sem zapolnil z opa
zovanjem vrveža v strojnici in 
kuhanjem kave močno razburje
nemu "čifu". 

Noč se je še vedno borila z 
zgodnjim jutrom, ko sem prišel 
iz "mašine". Obhajale so me tem
ne misli. V vsako pristanišče 
sem se pripeljal nekaj metrov 
pod vodo in bil tako vedno pri
krajšan za panorame novih kra
jev. Nemo sem se zazrl v luči, ki 
so skrivnostno svetile iz teme in 
vabile. "Ko bom velik, bom ofi
cir palube," se je priplazilo skozi 
moje zaspane možgane. Težke 
veke pa so me opozorile, da me v 
ozki kabini pod majhno lino 
čaka postelja. 

Abidjan, nekdanja prestolnica 
Slonokoščene obale in na
jvažnejša luka v Gvinejskem za

livu, leži ob laguni Ebrie. Dežela 
je dobila svoje ime po nekoč na
jpomembnejšem izvoznem bla
gu - slonovi kosti. Bivša francos
ka kolonija je leta 1960 postala 
samostojna. Oče naroda, 
predsednik Houphout Boigny, 
je izdal dekret, da se sme imeno
vati samo s starim kolonialnim 
imenom Cote dlvoire . S tem je 
dal jasno vedeti, da ni popolno
ma prekinil s starimi oblastniki. 
Francoski pomorščaki in misijo
narji so se na obrežju dežele na
selili že v prvi polovici 17. stolet
ja. V drugi polovici 19. stoletja je 
Francija območje razglasila za 
svojo kolonijo. Za gospodarski 
čudež, ki je državo zajel v prvih 
dvajsetih letih samostojnosti, je 
zaslužen njen prvi predsednik. 
Zedinil je različna stališča števil
nih etičnih skupin in se naslonil 
na Francijo. Kljub uspešnosti se 
ostareli "patriarh" ni znal izogni
ti vsem muham afriških sa
modržcev. Glavno mesto je po 
brazilskem vzoru preselil v 
notranjost. Veliki Abidjan je na
domestilo mestece Yamossouko-
ro. V deželi, kjer je le dvanajst 
procentov prebivalcev katolikov, 
je dal zgraditi največjo cerkev na 
svetu, kopijo svetega Petra v 
Rimu. Denar, ki je bil menda 
njegov, bi lahko koristneje pora
bil. Zadnja leta v deželi dviguje 
glavo gospodarska kriza in z njo 
narašča brezposelnost. Blagos
tanje je vse preveč odvisno od 
muhastih cen kakava in kave, ki 
sta njena glavna izvozna artikla. 
Zaloge žlahtnega lesa se počasi 
izčrpavajo. Velike plantaže mo-
nokultur vedno bolj izrivajo pri
delke za samooskrbo. Glavnino 
uvoza sestavljajo osnovni preh
rambeni artikli, kot sta pšenica 
in koruza. Predsednika Buignjja 
problemi ne zanimajo več. Že 
nekaj let mirno spi v svoji veliki 
cerkvi. 

A b i d j a n j e n a j v a ž n e j š a l u k a v G v i n e j s k e m z a l i v u 

P r e p r o s t o d o m o v a n j e v n o t r a n j o s t i S l o n o k o š č e n e o b a l e . 

Zgodaj zjutraj me je zbudilo 
žvenketanje verig, cepetanje šte
vilnih nog, glasni udarci in sun
ki. Ob stopnicah na boku ladje, 
ki so segale do gladine morja, so 
pristajali novi in novi čolni. Ce
loten promet na ladji se je odvi
jal preko njih in nato preko cen
timeter debelega železnega stro
pa nad mojo kabino. Začetno 
jezo je razblinilo sonce in zavest, 
da sem v Afriki. Na palubi je bilo 
pravo mravljišče. Črne postave 
so hitele sem ter tja, sedele za la
dijskimi dvigali in si dale dela z 
razvezovanjem in privezovan
jem verig okoli debel. Tretje spet 
so silno pomembno mahale zdaj 
onim in drugim delavcem in na 
vsak način skušale pokazati, da 
one obvladujejo in vodijo 
človeško mravljišče. Podroben 
pogled mi je pokazal, da številni 

črnci, prav tako kot jaz, vso stvar 
le nemo opazujejo. Med njimi so 
bili prekupčevalci, lahka dekleta 
in tudi nepridipravi, kot se je iz
kazalo kasneje. Vsako noč je z 
ladje izginil kos jeklene vrvi, 
platneno pregrinjalo ... Tretjo 
noč me je iz postelje vrgel la
dijski alarm. Nepridipravi so po
rezali naj Ionske vrvi, s katerimi 
smo bili privezani na plovce sre
di kanala. V nekaj minutah je 
bila celotna posadka na delovnih 
mestih. Medtem ko nas je 
zanašalo proti obali, smo se 
obupno trudili zagnati gromo
zanski ladijski motor. Uspelo 
nam je. Za las smo ušli katastro
fi. Posledica nočne more so bile 
podvojene straže in kraje so se 
prenehale. 

Druga, za nas koristnejša in 
potrebnejša polovica črnih 

domačinov so bili delavci, pre
kupčevalci in lahka dekleta. Pre
kupčevalce sem že prvi dan ko
ristno uporabil sebi in njim v 
prid. Visokemu črnemu fantu, 
oblečenemu v dolgo sivo haljo, 
ki mu je segala vse do preprostih 
iz kože pletenih sandal, sem pro
dal svoje tihotapsko blago. Ciga
rete so mi prinesle denar za prvi 
naskok v mesto. Pr i kupčiji je 
bilo zadovoljstvo na obeh stra
neh. Za svoje blago sem dobil 
dvojno ceno. Fant revnega vi
deza s culo, polno denarja, ki jo 
je privlekel iz gub svojega plašča, 
ni mogel skriti nasmeška. Od ze
lenca je kupil blago ugodneje kot 
običajno. 

Nadaljevanje prihodnjič 
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tiazstavi na pot ••• 
DANES OB 18.URI OTVORITEV ATRAKTIVNE RAZSTAVE NA PTUJSKEM GRADU 
Različnost , barvitost in celovitost slovenskih ljudskih mask 
je bila muzejskim obiskovalcem prvič predstavljena na 
občasni razstavi daljnega leta 1963 v Slovenskem etnografs
kem muzeju v Ljubljani. Kljub odlični in odmevni razstavi pa 
izredno bogata dediščina mask in maskiranja vse do danes še 
ne odseva na primeren način v postavitvah v razstavnih pros
torih slovenskih muzejev in galerij, in to kljub temu da ti 
hranijo številne dragocene primerke tako slovenskih kot ev
ropskih in neevropskih mask. 

Šestdeseta leta niso le pre
lomnica v zgodovini popularne 
glasbe, mode ipd., temveč tudi 
pomembna, če ne celo največja 
prelomnica pri varovanju, razis
kovanju in prezentaciji naše 
pustne dediščine. Še posebej pa 
smo lahko Ptujčani in okoličani 
ponosni na prireditev, ki je še 
kako zaznamovala Ptuj z okoli
co. Govor je seveda o kurento-
vanju, največji organizirani 
pustni prireditvi v nekdanji Ju
goslaviji, ki od leta 1960 konti
nuirano poteka vse do danes. 
Zato ni presenetljiva časovno so
vpadajoča ideja akademika dr. 
Nika Kureta, našega vrhunskega 
raziskovalca tradicionalnih 
mask, ki je predlagal, da bi bila 
ravno v ptujskem muzeju os
rednja zbirka slovenskih 
ljudskih mask. Cenjeni akade
mik se je že takrat zavedal po
membnosti , imeti na enem mes
tu največjo pustno prireditev in 
nacionalni muzej mask hkrati . 
Kljub vzpodbudnim idejam in 
nekaterim ambiciozno zastavlje
nim projektom v šestdesetih le
tih pa dediščina mask v slovens
kih muzejih v nadaljnjih deset
letjih ni doživela ustreznih 
prezentacij, kot tudi ne celovite 
stalne predstavitve nacionalne 
pustne dediščine v ptujskem 
muzeju. 

In kako je danes? Ali je ideja 

dr. Kureta še vedno aktualna? V 
navezavi na trende v evropskem 
muzealstvu in sodobni muzeolo-
giji, na priporočila UNESCO, 
procese regionalizacije v Evropi 
itn. se nam zastavlja vprašanje o 
možnosti ali smiselnosti realiza
cije ideje o nacionalnem muzeju 
mask na Ptuju. Temeljna dilema 
je povezana z odločitvijo o na
cionalni ali regionalni zasnovi 
zbirke oziroma muzeja. In ker 
želimo naš prihodnji razvoj 
soustvarjati in načrtovati skupaj 
z Vami, želimo skupaj z Vami 
tudi premisliti o naših skupnih 
strokovnih dilemah. 

In tudi zato smo za Vas pripra
vili nevsakdanjo razstavo, ki želi 
opozoriti na omenjene dileme in 
njih reševanje, kot tudi na 
splošne probleme, ki so povezani 
s prezentacijo naše ljudske kul
ture v Pokrajinskem muzeju 
Ptuj. Pri tem je potrebno izpos
taviti v prvi vrsti ravno 
dediščino mask in maskiranja, 
kot tudi kulturo vina. Toda to
krat se nam ponuja priložnost, 
da lahko posvetimo posebno po
zornost kulturi pusta. 

Kakšno razstavo smo 
pravzaprav pripravili? Pričujoča 
razstava ni strokovno dorečena, 
klasična muzejska razstava v tra
dicionalnem pomenu besede. 
Prav tako je ne moremo označiti 
za odprti ali študijski depo in ne 

B a r b a r a C e n č i č , l e t o š n j a p r v a s p r e m l j e v a l k a m i š i 
S l o v e n i j e , k o t v a m p i r k a n a p t u j s k e m g r a d u ( o c e n - | 
J e v a n j e m a s k v "ž ivo" z a V a l 2 0 2 , f e b r u a r 1 9 9 5 ) . | 

_ . . F o t o : A l e š G a č n i l c 

za nekontrolirani družbeni eks
periment, ki naj bi ilustriral vse 
naše probleme in dileme, želje in 
načrte. Z razstavo predvsem na
govarjamo, odpiramo vprašanja 
in pričakovanja. Temeljno pos
lanstvo te razstave je povezano z 
napovedjo nastajajoče zbirke ali 
muzeja mask, ki bo usmerjena k 
prezentaciji prežitkov tradicio
nalnih mask in maskiranja, k 
predstavljanju najrazličnejših 
modifikacij tradicionalne 
pustne dediščine in tudi k 
prezentaciji novodobnih oblik 
maskiranja. 

V ta namen še zlasti v zadnjem 
desetletju na Oddelku za etnolo
gijo skrbno zbiramo in 
proučujemo gradivo o maskah in 
maskiranju. Posvečamo mu pri
oritetno raziskovalno in mu-
zealsko pozornost, ob tem pa 
smo še zlasti ponosni na izredno 
obsežno avdio-vizualno doku
mentacijo (fotografije, video ...). 
Zbirka predmetov ni popolna in 
še ne predstavlja reprezenta
tivno zaokrožene kolekcije tako 
tradicionalnih kot novodobnih 
mask. 

Po navidezni "prezentacijski 
abstinenci" dediščine mask v 
našem muzeju in kljub številnim 
kompleksno izdelanim elabora
tom in projektom, nekaterih od
mevnih občasnih razstavah in 
številnih publicističnih pris
pevkih smo še kako veseli, da je 
napočil čas, ko lahko obiskoval
ce muzeja ponovno nagovorimo 
na najbolj tipičen muzejski 
način, v obliki občasne muzejske 
razstave. Razstavo, ki sva jo 
pripravila muzejska etnologa 
Andrej Brence in avtor tega ses
tavka, zaokroža zanimiva 
"razstava v razstavi", ki prikazuje 
izročilo maskiranja skozi filate-
lijo; pripravil je je Franci Golob, 
član aktivnega Filatelističnega 
društva Ptuj . 

Tokratni optimizem nas nav
daja s prepričanjem in žlahtnim 
upanjem, da bomo v prihodnji 
strategiji razvoja muzeja in lo
kalne skupnosti namenili nepri
merno več pozornosti prezenta
ciji odličnih pomnikov iz zak
ladnice naše ljudske kulture. 

S pričujočo razstavo kot "mini" 
družbeno akcijo napovedujemo 
stalno razstavo o kulturi maski
ranja in novo ero pri promociji 
naše lokalno regionalne ljudske 
kulture v muzeju. Naša resnična 
mednarodno primerljiva 
prednost na področju tradicij in 
kultur se skriva prav v dediščini 

mask in maskiranja, znotraj ka
tere izstopa korant, mega 
zvezdnik globalnih modifikacij 
v tradicionalni kulturi Evrope 
par excellence. Dediščina mask 
in maskiranja ni le predmet 
družbenega memoriranja, folk
lore in zabave, temveč je lahko 
tudi paradna disciplina regional
nega družbenega in ekonomske
ga razvoja, ki lahko preko kultu
re mask in maskiranja ponovno 
umesti Ptuj z okolico v širši ev
ropski prostor na svojstven in 
prepoznaven ter mednarodno 
primerljiv način. 

Odličen slogan ob odUčno 
oblikovani modificirani podobi 
"Talumovega koranta' razširja
mo s poudarkom na našo profe-
sijo: "Včasih je pametno biti nor 
tudi kot kreator ali obiskovalec mu
zejske razstave o kulturi mask in 
maskiranja." In prav to pozitivno 
in kreativno norost želimo deli
ti s številnimi ljubitelje ljudske 
kulture, mask in maskiranja, 
muzejev in galerij, zato Vas va
bimo, da se srečamo danes ob 
IS.uri na ptujskem gradu. Po 
slavnostnem nagovoru Petra 
Vesenjaka, državnega sekretar
ja za turizem, bomo nazdravili s 
kozarcem odličnega koranto-
vega vina iz ptujske kleti in 
tako pospremili na pot težko 
pričakovano razstavo o regio
nalni pustni kulturi, g K o n j i č a i z s k u p i n e " m a l i h o r a č e v " i z L a n c o v e v a s i , 

f e b r u a r 1 9 9 4 . F o t o : A l e š G a č n i k 

Nagradno turistiino vprašanje 
Novi ptujski podvoz je res pridobitev, ki ne 

kazi podobe Ptuja, kvečjemu jo dopolnjuje in 
daje večji pridih mesta, vendarle pa gre za ob
jekt, pri katerem so njegovi snovalci in izvajal
ci pozabili na njegov turistični pomen kot poti, 
ki vodi turiste bodisi v mesto bodisi v njegovo 
okolico. Nikjer namreč ni tabel, ki bi turistom 
kazala pot do turističnoinformativnega centra, 
do gradu oziroma do parkirišča pod gradom, 
ki je za mnoge tranzitne obiskovalce Ptuja 
prva točka, kjer se ustavijo. 

Če gredo v podvoz, ne morejo na pakirišče pod 
g radom. Tabla za mesto bi jih morala opozarjati , 
da morajo pred podvozom zaviti v desno, če želi
jo na omenjeno parkirišče. Maj in junij sta že po 
tradicij i meseca, ko se v Ptuju in okolici obrne na
jveč turistov, sedaj pa smo j im s svojo nedos
lednostjo še dodatno zagrenili že tako naporno 
prometno pot do Ptuja. Številni avtobusi se tako 
po nepotrebnem daljšajo pot in izgubljajo čas, 
ker pot ni označena, tako kot se za turist ično in 
tur istom prijazno mesto spodob i . 

Čim prej pa bi moral i v življenje spraviti tudi o d 
redbo o določitvi javnih in rezerviranih parkirnih 
površin, ki med drug im v svojem četrtem členu 
predvideva, da se za turistične avtobuse pod 
gradom določi jo parkirne površine. Kljub temu 
da je bila odredba sprejeta 26. in objavl jena 29. 
maja, pričela pa naj bi veljati petnajsti dan po ob 
javi v Uradnem vestniku mestne obč ine Ptuj, se 
to še ni zgodi lo. Če bi prisluhnili vsakodnevni jezi 
številnih avtobusarjev, ki vozijo turiste v R u j , bi 
se to najverjetneje zgodi lo že prej. Tako pa so 

vozniki avtobusov prisiljeni poiskati parkirišča, 
kjerkoli pr ide. Pogosto pa se tudi zgodi , da s svo
jimi velikani zaparkirajo tudi osebne avtomobi le, 
ker pač nimajo druge izbire. Posledica pa je ne
potrebna jeza. ••• 

Za pravilen odgovor na prejšnje tu r i s t i čno , 
vprašanje bomo nagrado podeli l i naši zvesti 
reševalki Miri Gašparič iz Nove vasi 122, Ptuj. 
Čestitamo. Napisala je, da so najzanimivejše 
točke izletov slovenskih šolarjev v Ptuju: grad, 
staro mestno jedro, farma jelenov, obisk pri izde
lovalcu kurentov, mitreji in vlakec Ptujčan. 

Danes vprašujemo, kaj najprej pozdravi obisko
valce, ki prihajajo v Ptuj. Odgovore pr ičakujemo 
v uredništvu Tednika do 27. junija. Nagrada za 
pravilen odgovor sta turistični spominek Ptuja in 
vodnik po mestu. 

NAGRADNO TURISTIČNO 
VPRAŠANJE 
Kaj najprej pozdravi obiskovalce, ki 
prilnajajo v Ptuj? 
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Knjižne novosti za 
ustvarjalne 
počitnice 

Med poči tn icami mnog i radi le
narijo, veliko odrasl ih in otrok pa 
z vesel jem načrtuje vse tisto, 
česar niso utegnil i postorit i ali 
početi med letom. Za tiste, ki na
meravate letošnje poletne dni 
aktivno preživeti, sem pregleda
la knjižne novosti za prosti čas. 
Izbrane knjige so namenjene 
mladim bra lcem, a pri delu bo 
najlepše sodelovanje vse 
družine. 

MLADI 
ROBINZON 

je nova zbirka za življenje z na
ravo, namenjena učencem od 
tretjega razreda OŠ dalje in nji
hovim staršem. Knj iga majhne
ga, ročnega formata je 
pravzaprav vodnik za sprehode 

v naravo. Zajema prikaz pravilne 
obutve in oblači la, spoznavanje 
rastlinstva in živali, ročne spret
nosti , opazovanje in navodi la za 
varnost. Mladi Robinzon se odp
ravi v gore, v gozd , na deželo in 
na morje. Knjige so prevedene 
iz f rancoščine in jih izdaja Mla
dinska knj iga. Christian Weiss je 
s sodelavci obdelal gorništvo za 
mlade. Bogato barvno ilustriran 
priročnik na 123 straneh 
poučuje v desetih poglavj ih na
jrazl ičnejše veščine, ki tudi moti
virajo mlade za raziskovalne po
hode. Tudi knj igo Na morju je 
avtor enako obl ikoval. Obe knji
gi sta dopoln i lo in popestr i tev k 
številni literaturi o naravi za mla
de bralce. 

IMENITNA 
KNJIGA ZA 
SONČNE DNI 

je naslednica Imenitne knjige 
za deževne dni avtorice Angele 

VVilkes. Z barvnimi fotografi jami 
in kratkim besedi lom je avtorica 
opremi la izvirne zamisl i , ki bodo 
zabavale male in tudi večje otro
ke. Štiri inšestdeset strani velike
ga formata je razdeljenih na več 
tematskih sk lopov: Življenje v 
naravi, Stezosledstvo, Razisku
jmo naravo. Gojenje rastlin. 
Opazovanje živali ter Igrače in 
model i . To je knjiga, kjer najdete 
enostavna navodila za indijanski 
šotor in opazovalnico ter 
preproste recepte za prehrano v 
naravi. Otroci se lahko nauči jo ri
sanja zemljevidov in obl ikovanja 
pohodnišk ih sporoči l . Odl ična je 
ideja za obl ikovanje naravoslov
ne zbirke in izdelovanje okrasnih 
slik iz naravnih sestavin. Mnoge 
bo pritegnilo opazovanje vreme
na in vremenska hišica. Iznajdlji
vi otroci bodo knj igo uporabljal i 
samostojno, brez pomoč i odras
lih. Knjiga je izšla pri Mladinski 
knjigi v prevodu Andreje Peček. 

MINKA GRE SPAT 
je knj iga za najmanjše otroke. 

Letos je bila nagrajena na sejmu 
otroških knjig v Bologni . Avtori

ca Lucy Cousins si je odl ično za
mislila knj igo - igračo. Slikanica 
je narejena tako, da s papirnami 
trakovi lahko otrok povzroči do 

gajanje v knjigi. Tako miška Min-
ka pokuka v hladilnik in popi je 
kakav za večerjo (miškina roka 
lahko miglja in hladilnik se lahko 
odpre) , v Minkinem stranišču 

lahko otrok odvi je toaletni papir 
... Malčkom so takšne knjige 
zelo pri srcu ter so prve prave sli
kanice za predšolske otroke. 

Knjiga sodi v zbirko Minkine 
igralne knj ige, ki j ih izdaja Mla
d inska knj iga. 

TRINAJSTA 
UGANKA 

ni nič poletno obarvana, saj 
vas sprašujemo po domačem 
prazniku, ki je običajen v mrzlih 
z imskih dneh, ko je tudi prehra
na drugačna. Saj bi bilo zares 
nenavadno, če bi v poletni 
vročini jedli na primer krvavice in 
kislo zelje. Ko je vroče in sopar
no, je pomembna lahka zelen-
javno-sadna prehrana ter pijača. 
Mnogi greši jo, ko se nalivajo z 
ledenomrzl imi napitki. Veliko 
bolj zaleže nesladkan in topel 
čaj ! 

Rešitve pošlj i te v KNJIŽNICO 
IVANA POTRGA PTUJ, Minorits-
ki trg 1, z oznako KVIZ. Pripravili 
smo vam knjižno nagrado. 

lil/ona Jdemenčlč 
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Dominikanski 
samostan 

Med obema omenjenima okno-
ma se nahajata še dve zelo frag
mentarno ohranjeni okni, ki imata 
povsem enak profil okenskega 
okvirja, okenski polici pa sta bili iz
delani iz marmorne spolije. Ker je 
vzhodno izmed teh dveh oken vzi
dano v neko še starejšo zidno 
odprtino, smemo sklepati, da sta 
bili vzidani nekoliko kasneje, v 
sredini 13. stoletja. Sama večja 
zidna odprtina pa bi glede na svo
je dimenzije lahko predstavljala 
ostanek nekega portala iz časa 
okrog leta 1230. 

Vsa ta okna pa so očitno os
vetljevala neki večji dvoranski 
prostor, in glede na njegovo lego 
lahko sklepamo, da gre v tem pri
meru za prvotno samostansko 
obednico, ki so jo verjetno prese
lili v vzhodni samostanski trakt po 
pozidavi notranjega rene
sančnega hodnika v južnem sa
mostanskem traktu. O starosti 
južne fasadne stene južnega sa
mostanskega trakta nas 
prepričuje tudi zazidano pravo
kotno okence v nadstropju trakta, 
ki je povsem podobno onim, ki so 
osvetljevala samostansko spalni
co v vzhodnem traktu samostana. 
V 13. stoletju se je južni samos
tanski trakt zaključeval proti zaho
du v višini drugega, zahodnega 
baročnega okna današnje kon-
servatorske delavnice. Preostali 

del je bil pozidan ob pozidavi za
hodnega samostanskega trakta v 
prvi polovici 14. stoletja. 

Severno stranico samostanske
ga kompleksa omejuje danes 
51,5 m dolga in približno 17 m vi
soka severna fasadna stena 
nekdanje samostanske cerkve, ki 
je današnje dimenzije dobila ob 
barokizaciji cerkve okrog leta 
1692. Današnji videz severne ste
ne bi govoril za to, da imamo op
ravek s sedemosno dvonadstrop
no zgradbo; vendar ni tako, saj so 
pritlična okna in okna v nadstrop
ju bila prebita šele po letu 1826, 
ko je bila dvoranska prostornina 
cerkve etažirana z dvema 
etažama. Takrat so v višini pete 
okenske osi (najširša pritlična 
odprtina) ob severno steno prizi-
dali sanitarni prizidek, ki je bil 
podrt šele leta 1963. Tudi okno v 
višini prve okenske osi v 
nadstropju, ki prebija baročni 
venčni zidec, je nastalo v 
prejšnjem stoletju. Originalno pa 
vseh šest lunetastih oken, ki se 
nahajajo tik pod profiliranim zi-
dcem in fabionom, izvira iz časa 
barokizacije cerkve leta 1692 in so 
osvetljevala cerkveno dvorano, ta 
okna pa imajo pendante v južni 
steni cerkvene ladje. Šesto, najza-
hodnejše lunetasto okno je v 
nadstropju nad baročno zakristijo 
osvetljevalo prostor z dvojnim 

F r a g m e n t a r n o ohran jeno 
osten je z g o d n j e g o t s k e g a 
porta la , domin ikansk i sa
m o s t a n , prit l ičje južnega 
pročel ja južnega s a m o s 
t a n s k e g a t rakta , ok . 1 2 3 0 . 
Foto: P. Vernik 

oratorijem. Današnji okrušen 
omet kaže sledove šestih naslika
nih stebrov, ki "nosijo" 1,5 m širo
ko maltasto ogredje, obrobljeno s 
profiliranim zidcem in konkavnim 
fabionom; podobno kaže okrušen 
baročni omet na južni ladijski ste-

Z g o d n j e g o t s k o o k n o , severna f a s a d a ce rkve , sr. 13. stol . 
oz . 3. četr t ina 13 . sto l . ; foto: P. Vern ik 

ni sledove štirih naslikanih 
stebrov, na kar je opozoril že Jože 
Curk. V vzhodnem koncu severne 
cerkvene stene pa se v pritličju 
nahaja zazidano šilastoločno 
okno s sledovi krogovičja, ki se je 
navzven lijakasto odpiralo. Dvo
delno zgodnjegotsko okno, ki ga 
je v šilastoločnem polju zakl
jučeval motiv trolista (ta spominja 
na troliste, ki krase okno minorits-
kega prezbiterija), je nekdaj os
vetljevalo prostor severnega bal-
dahinskega oltarja, datirati pa ga 
smemo po stilu sodeč v čas nas
tanka dolgega kora v sredini 13. 
stoletja. Okno nam posredno tudi 
kaže prvotni vzhodni zaključek se
verne cerkvene stene, ki se je na
hajal približno 1,5 m vzhodno od 
levega dela okenskega ostenja. 
Prvotni zahodni zaključek severne 

cerkvene stene pa se kaže na šivu 
med romansko in baročno 
gradnjo blizu pete okenske osi, se 
pravi okrog 2 m vzhodno od šes
tega pritličnega okna, v tej višini 
pa se danes nahaja baročni slavo
lok. Lunetasto okno na tem mestu 
je osvetljevalo baročni prezbiterij, 
ob katerega je bila še prizidana 
baročna zakristija, katere talni 
nivo je bil za 1 m višji od nivoja 
baročnega prezbiterija. Nasutina 
ob severni cerkveni steni je danes 
višja od originalnega baročnega 
talnega nivoja za okrog 90 - 105 
cm, baročni talni nivo cerkvene 
ladje pa je višji od zgodnjegotske
ga nivoja cerkvene ladje za okrog 
2,1 -2,6 m. 

V zahodni steni baročne zakristi
je se izpod odpadlega ometa vidi 
opečna gradnja, med katero so 

F r a g m e n t z g o d n j e g o t s k e 
ga rebra hruškas tega prof i 
la iz n e k d a n j e g a z g o d n j e 
g o t s k e g a kora ptujske do 
min ikanske ce rkve , d a n e s 
vz idano v z a h o d n o steno 
b a r o č n e zakr is t i je , rebro : 
sr. 13 . stolet ja , zakr is t i ja : 
ok. 1 6 9 2 ; foto: B. Vnuk 

vzidani tudi zgodnjegotski arhitek
tonski členi iz ob barokizaciji cer
kve podrtega prezbiterija. Pose
bej izstopa hruškasti profil 
zgodnjegotskega rebra, v katere
ga je vklesan kamoseški znak v 
obliki križa, s kakršnim so se 
označevale stične ploskve posa
meznih gradbenih elementov. 
Obe pravokotni okni v pritličju sta 
osvetljevali zakristijo, lunetasto 
baročno okno pod vrhom stene 
pa oratorij, ki se je nahajal v 
nadstropju nad zakristijo. 

P"' UJ / P O G O V O R S PREDSEDNIKOM ZLSD BORUTOM PAHORJEM 

La pravno, razvito in so€ialno državo 
Borut Pahor je bil pred kratkim gost območnega odbora Združene liste socialnih demokratov Ptuj. Takrat je nastal naš pogovor z njim. 
"Slovenija je na razpotju. V naslednjih mesecih in letih se 
bomo odločali , ali bo naša država postala pravna (urejena) 
družba, v kateri bodo veljala neka pravila in ki bo končala 
tranzicijo, ko ta pravila ne veljajo in zmagujejo tisti, ki so 
močnejši, iznajdljivejši, manj močni pa izgubljajo gospodars
ko, pol i t ično, ekonomsko, ali bomo postali razvita družba, ki 
z znanjem in energijo lahko meri svoje moči na svetovnem 
trgu in ali bomo postali tudi socialna država. Bomo torej 
postali družba, v kateri bomo imeli nekaj od zgodbe o uspe
hu vsi ali pa samo nekateri. Združeno listo si predstavljam 
kot tisto polit ično s i lo , ki bo skupaj z drugimi v pametnem 
programskem zavezništvu, s strpnostjo in potrpežljivostjo 
zmogla oblikovati fronto naprednih sil , ki si bo prizadevala 
za tri temeljne cilje: za pravno, razvito in socialno državo. V 
tem trenutku smo v krizi, o tem ni nobenega dvoma. IVa volit
vah smo dobili manj kot deset odstotkov. Misl im, da bi bil 
nerealen, če bi si delal iluzije, da prvi rezultati javnomnejske 
raziskave, ki kažejo za stranko nekol iko boljšo s l iko, že po
menijo tudi konec krize. 

Ob tem, ko poskušam postaviti 
nove programske usmeritve, se 
soočam tudi s čisto vsakdanjimi, ma-
nagerskimi problemi. Potrebno je 
racionalizirati upravo stranke, ostali 
bodo samo najboljši ljudje, tisti, ki so 
nepogrešljivi in tudi motivirani za 
delo. Kar zadeva politiko, delamo na 
treh vprašanjih: strategiji dviga kon
kurenčne sposobnosti slovenske in
dustrije (to je za stranko ključnega 
pomena, Slovenija potrebuje nova 
delovna mesta), reformi socialne 
države in novem odnosu do 
podeželja. Ne gre samo za to, da bi 
sedaj poskušali volivce pobirati na 
podeželju, kjer jih tradicionalno ni
mamo. Gre za to, da mora imeti Slo
venija neki nov odnos do podeželja. 
Podeželje ni pomembno samo zaradi 
knieta, pomembno je tudi v socialno-
l̂ uhurnem pogledu. To so cilji, 
Vprašanja, problemi, s katerimi se 
soočamo. Zadovoljen sem, da so prvi 
••eHultati kljub vsemu dobri, da je v 
stranki prisoten nov optimizem in 
da gremo naprej," je na začetku po-
Sovora povedal Borut Pahor. 

OELO IN ZNANJE -
KLJUČNI 
liATEGORIJI 

Tednik: Stranka je na zadnjih 
Molitvah precej izgubila. Kako bos-

prišli do novih članov, simpa-
tizerjev, predvsem pa do mladih? 

B. Pahor: "V politiki je zaupanje 
pljučna kategorija. Združena lista 
^̂ li biti stranka, ki bo govorila v 

imenu tistih ljudi, ki si danes 
služimo svoj kruh, skrbimo za 
družinsko blaginjo, s svojim znan
jem in delom. Mi verjamemo, da gre 
za širok krog ljudi, ki potrebuje več 
politične pozornosti, kot je ima v 
tem trenutku. Delo in znanje sla 
ključni kategoriji. Delo v tem smis
lu, da mora biti za pošteno delo 
pošteno plačilo, brez znanja pa ni 
bodočnosti za Slovenijo. V Sloveniji 
je po mojem mnenju potrebno res-
tavrirati zaupanje v to, da se da s 
poštenim delom pošteno živeti. Ne 
govorim samo o gospodarskem kri
minalu ali privatizacijskem, govorim 
o tem, da mora med Slovenci obvel
jati sveto prepričanje, da se z marlji
vim, pridnim in ustvarjalnim delom 
da pošteno živeti. Vse zdajšnje nep
ravilnosti lahko odpravimo s pamet
nimi zakoni, ki jih bomo tudi 
spoštovali. Eden od vzrokov poraza 
Združene liste je tudi v tem, da v 
projektu privatizacije nismo bili na 
pravi strani. Stali smo na stališču, da 
če so že zlorabe, jih bo razčistilo 
sodišče. Do zlorab prihaja enostavno 
zato, ker so zakoni slabo napisani, 
ker omogočajo zlorabe in ker jih 
nihče ne sankcionira, ker nima v ro
kah instrumentov. Za to je odgovor
na politika, ljudje so to dobro vedeli. 
Tudi tisti, ki niso izobraženi, so ve
deli, da če bi politika to želela, bi lah
ko to omejila. Nobenega razloga ni, 
da je šlo čez 80 milijard družbenega 
kapitala v zasebne žepe. Mislim, da 
je v skupnem interesu, da si vsak 
ustvari blaginjo s svojim delom in 

znanjem, ne pa z ropanjem in izko
riščanjem drugih. Tu smo izgubili 
zaupanje. Ne verjamem, da ga lahko 
povrnemo v enem letu, ampak v ne
kem določenem obdobju. 
Pripravljen sem na dolg boj, če bomo 
za to imeli zaupanje v stranki. Zau
panje bomo gradili počasi, iz dneva v 
dan." 

DEMOKRACIJA -
NAJBOUŠI NAČIN 
REŠEVANJA 
KONFLIKTNIH 
SITUACU 

Tednik: Koliko sedanje vaše 
delo obremenjuje preteklost oziro
ma kakšen je sploh odnos stranke 
do preteklosti? 

B: Pahor: "Bolj smo prepoznani 
kot sila časa, ki je za nami, kot pa sila 
časa, ki trka na vrata. Večina nas 
nima v zavesti kot neke moderne po
litične sile, ki gradi jutrišnjo Slove
nijo. Moj interes je spremeniti to sli
ko. To pa seveda pomeni, da ne 
bomo zanemarili tistega, kar se je 
zgodilo v preteklosti, temveč da 
bomo preteklosti v našem poli
tičnem programu odredili neko mes
to in da se bomo ukvarjali s proble
mi, ki jih imamo danes in ki se bodo 
pojavljali jutri. Glede preteklosd 
osebno nimam nobenih težav, mis
lim, da pa je potrebno potegniti ne
kaj razlik. Pri pogovoru z borci in 
drugmi ljudmi drzno vztrajam pri 
oceni, da moramo kot verni demo
krati dosledno stati na stališču, da ni 
nikoli v zgodovini okoliščin, ki bi 
dovoljevale monopolni prevzem 
oblasti. Kot verni demokrati mora
mo biti prepričani, da demokracija 
ni popolna, ampak najboljši način 
reševanja konfliktnih situacij, kriz 
in sploh ureditve javnega življenja. 
Druga razlika je med domobranskim 
in partizanskim uporom. Kot velja 
za vso evropsko polpreteklo zgodovi
no, so se eni postavili na eno, drugi 
pa na napačno stran. Zato jaz danes 
tudi ne govorim zelo veliko o spravi, 
ker se mi zdi ta pot že preveč spoli-
tizirana, padla je na zgodovinskem 
izpitu. Govorim pa o slogi, ne vidim 
nobenih razlogov, da danes Slovenci 
ne bi mogli bili složni, ko gre za 
ključna vprašanja. Mislim, da delitve 
iz polpretekle zgodovine ne morejo 
biu ključne za današnje politične 

odločitve. Želim si novega vetra v 
slovenski politiki, kjer bi se bili spo
sobni pogovarjati o problemih danes 
in jutri, preteklost pa bi v zgodo
vinskem spominu uredili. Za gene
racijo, ki prihaja, ni tako nepomem
bno, da zna ločiti med zlim in 
dobrim v zgodovini. Pomembno se 
mi zdi namreč, da bi mladina rekla, 
da je bila NOB pomembna za konsti
tuiranje slovenske nacionalne zaves
ti in nacije, da je bila korak do sa
mostojne države. Zgodovinski spo
min bi morali urediti ne zaradi pre
teklosti, temveč zaradi prihodnosti. 

Borut Pahor . 
Foto : D. Dubokov ič 

Slovenci potrebujemo več samoza
vesti, to opažam tudi v komunikaciji 
s tujino. Vse prevečkrat se 
ustrašimo, da ne mislimo prav, ker 
ne mislimo tako kot tujina." 

Tednik: Kaj lahko poveste o kad
rih v stranki in koliko zaupate 
ženskam? 

B. Pahor: "Gre za občutljivo 
vprašanje. Združena lista je paradok
salno stranka, ki je kljub temu, da je 
edina sprejela kvotni sistem, ostala 
brez poslanke. Zdaj moramo biti rea
listi in ugotoviti, da sistem, ki na 
koncu ni dal želenih rezultatov, ni 
dober sistem. Tudi pri ženskah je 
tako kot pri vseh drugih kandidatih 
v politiki: ali jim zaupaš ali ne. Mis
lim, da tudi tradicionalno usmerjeni 
slovenski volivci niso naklonjeni, da 
bi enemu spolu dali pravilegiran 
položaj. Kljub vsemu tradicionaliz

mu v slovenski politični zavesti, da
jejo prednost tistemu, ki mu zaupajo. 
Moja naloga sedaj ni, da si izmislim 
novi kvomi sistem, temveč da v nas
lednjih letih uveljavimo vsaj dve 
ženski, ki bosta veljali kot liderki, in 
na regionalni ravni po eno. To po
meni, jim dati možnost za politični 
nastop, da se predstavijo, da 
pokažejo svojo vizijo, znanje in ener
gijo. To se mi zdi edini način, da pri
peljemo več žensk v politiko." 

Tednik: Kakšna pa je vaša ocena 
gospodarskega in političnega 
položaja v Sloveniji? 

B. Pahor: "Slovenija je leta 1990 
krenila v novi red, v tržno ekonomi
jo z relativno dobro dediščino. Za 
razliko od drugih je za seboj pustila 
boljšo socialno in gospodarsko 
strukturo. Tisto, kar mene danes 
skrbi ne samo kot politika, je 
dejstvo, da se razlike med nami in 
Cehi manjšajo, pa so startali s slabše 
pozicije. To nas mora skrbeti, to tudi 
pomeni, da Slovenci ne znamo opti
malno izkoristiti svojih resursov. 
Demagoško bi bilo od mene sedaj, da 
bi delil hitre nasvete, kaj je potrebno 
v tem trenutku storiti. Mislim pa, da 
sta dva ukrepa nujna, in sicer 
povečati konkurenčno sposobnost 
slovenske industrije ter reformirati 
socialno državo. Pri tem želim še po
sebej izpostaviti vprašanje izobrazbe, 
ki mora biti dosegljiva vsem, da ne 
postane samo privilegij nekaterih, 
kar pa se že dogaja." 

ZDRUŽENA LISTA 
KOT 
KONSTRUKTIVNA 
STRANKA 

Tednik: Kako se kot opozicijska 
stranka vključujete v delo parla
menta? " 

B. Pahor: "Združena lista ima de
vet poslancev, to je desetina moči v 
parlamentu, kar pomeni, da ne mo
remo spreminjali sveta. Imamo pa 
neko svojo odgovornost za to, 
kakšno deželo ustvarjamo. Želim si, 
da bi bila Združena lista konstruk
tivna stranka, ki zna graditi, ki pa 
zna tudi oceniti, kdaj je potrebno ne
kaj podreti, če ni dobro, in ima kri
tičen odnos do tega, kar pripravlja 
vlada, ter zna s svojimi pobudami 
tudi sama sodelovati. Mi lahko dvig
nemo sebi ugled in zaupanje, če 

bomo znali pokazati, da znamo up
ravljati z državo, da znamo sprejema
ti dobre gospodarske, socialne in zu
nanjepolitične odločitve. Tu je naša 
prednost, da na dolgi rok s kratkimi 
in jasnimi koraki pokažemo, da 
obvladamo probleme, s katerimi se 
ljudje soočajo." 

Tednik: Kako si zamišljate delo 
stranke na terenu, kakšni so vaši 
predlogi za delo Združene liste na 
Ptujskem? 

B. Pahor: "Na Ptujskem smo 
doživeli na zadnjih voUtvah velik 
poraz, kar kaže, da smo izgubili ug
led in zaupanje ter da je potrebno na 
nov način Združeno listo postaviti 
tudi na tem območju. Eden od 
ključnih in ne edini element te naše 
nove strategije je nov odnos do 
podeželja, ki predstavlja povsem nov 
zalogaj za Združeno listo, ki se je 
doslej predvsem zanašala na podporo 
urbanih središč. Mislim, da se ta re
gija s tem lahko najbolj poistoveti, 
pri čemer imate Ptuj, ki gotovo 
predstavlja regionalno središče. Ele
ment razvoja podeželja je tudi 
ključen za razvoj Ptuja kot regional
nega središča. Na novo moramo torej 
definirati odnos do podeželja in ga 
skupaj s strokovnjaki postaviti v di
menzije prihodnosti, v smislu 
članstva v Evropski uniji." 

Tednik: Gospod Pahor, kaj pa 
nam lahko poveste o morali slo
venske politike in sploh o morali 
politikov? 

B. Pahor: "Za politiko je vendarle 
ključnega pomena verodostojnost v 
smislu neizkoriščanja položaja. Poli
tika je povezana z močjo, z oblastjo 
in vplivom. Predstavljam si, da si 
Slovenci zaslužimo tudi politično 
elito, kot si zaslužimo znanstveno in 
vse druge elite. Mislim, da brez tega 
danes socialni demokrati ne moremo 
gledati vizije Slovenije. Potrebujemo 
torej elitnost, vendar v smislu 
odličnosti, ki mora biti kot vsaka 
druga povezana z znanjem in delom. 
Kot politik lahko danes sprejmem 
slabo odločitev in bom zaradi tega 
slabo spal, na koncu pa bom vseeno 
zaspal, ker me ne bodo morile slabe 
vesti, da sem si prigrabil denar ali kaj 
drugega, kar ni moje. Sem med tisti
mi, ki govorijo o politični morah in o 
potrebi v tem smislu, da ostanemo 
moralna družba." 

MG 
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PTUJ / MESTO TRTE IN VINA 

Bogastvo Ptuja in 
okolice na plakatu 

Vino naj bo na Ptujskem ob kulturi in zgodovini nosi lec turiz
ma, j e med drugim razmišljal Ervin Hojker, podžupan mestne 
občine, ob predstavitvi promocijskega plakata Ptuj, mesto trte 
in vina, ki so ga kot skupen projekt izdali Kletarstvo Slovenske 
gorice - Haloze, mestna občina in Slovenska vinska akademija 
Veritas iz Ptuja. 

Po dobrih 750 letih kletarstva 
v Ptuju zagotovo ni naključje, 
da mesto na svojem promo
cijskem plakatu kot turistično 
zanimivost poudarja trto in 
vino. Vse več ljudi se zaveda ve
likih možnosti, ki jih v turis
tični ponudi Ptuja predstavljajo 
znamenita vinska klet, mestni 
vinograd na grajskem hribu in 
obsežna vinorodna območja v 
neposredni bližini mesta. Na
men promocijskega plakata je, 

da bodo ljudje Ptuj poleg njego
ve zgodovinske zanimivosti bolj 
povezali tudi s trto in vinom, pa 
tudi ta, da se mesto samo bolj 
zave bogastva, ki ga ima. "Dva 
tisoč hektarjev vinogradov je iz
reden potencial, ki ga je treba 
znati tržiti," je poudaril direktor 
Kletarstva Andrej Sajko. Ob 
kakovcsti vina, katerega promo
cija je najuspešnejša v okolju, 
kjer je nastalo, lahko ponudimo 
prijaznost ljudi, bogato kulina-

riko in ohranjeno naravno okol
je. Vse to daje Ptuju in njegovi 
okolici svojevrsten pečat. Seve
da pa bo potrebno za uspešno 
promocijo Ptuja kot mesta trte 
in vina postoriti še kaj, med 
drugim ustrezno urediti infra
strukturo, dolžnost Ptujčanov 
do vseh, ki so na tem področju v 
zgodovini že kaj naredili, pa je 
postavitev vinarskega muzeja. 

Branko Vodušek, direktor 
SVA Veritas, je poudaril, da je 
plakat prvi konkreten projekt, 
ki so ga naredili samo za Ptuj , 
in je rezultat vzpostavljenega so
delovanja med zainteresiranimi 
institucijami. Slovenska vinska 
akademija Veritas, ki v Ptuju 
deluje od leta 1994, ima velike 
načrte, ki bodo z uresničitvijo 
Ptuj povzdignili med pomem
bnejša vinska mesta tako v Slo
veniji kot v Evropi. Dober pri
mer, kakšne možnosti nudi vino 
v promociji kraja, je bilo 
srečanje osmih predsednikov 
držav v Portorožu, kjer je Slo
venska vinska akademija Veri
tas predstavila slovenska vina in 
kjer so prav ptujska vina prejela 
številne komplimente. Najus
pešnejša promocija turističnega 
mesta pa je vsekakor, ko si 
gostje zapomnijo doživetje vina 
v starodavnem Ptuju. Avtor fo
tografij na posterju Ptuj, mesto 
trte in vina, je mojster Stojan 
Kerbler, vsebinsko in oblikovno 
pa je plakat delo SVA Veritas. 

J . B r a č i č 

PTUJ / 2 2 . RIBICIADA SLOVENSKIH NOVINARJEV 

Zmagoslavie Ptulianov 
v organizaciji aktiva ptujskih novinarjev in v sodelovanju z 
Ribiško družino Ptuj, je v lepi in izredno sončni soboti, 14. ju
nija, ob ribniku v Rogoznici potekalo že 22. srečanje slovens
kih novinarjev v športnem ribolovu. Čeprav udeležba iz slovens
kih informativnih hiš na letošnji Ribičiadi - najstarejšem 
tovrstnem stanovskem srečanju - ni bila tako množična, kot 
smo bili vajeni minula leta, je bila ribiška bera tokrat zelo 
dobra, novi predsednik društva novinarjev Slovenije Branko 
Maksimovič pa je kot absolutni zmagovalec dokazal, da zna 
(tudi brez peresa) resnično loviti velike ribe. 

Glede na minula leta, ko je na 
ptujskih ribičiadah učilo plavati 
črve v povprečju od 50 do 70 no
vinark in novinarjev, leta 1979 
nas je bilo tudi prek 100, je bila 
letos udeležbo manj množična, 
saj se nas je ob novem domu 
Ribiške družine Ptuj tokrat 
zbralo le nekaj čez 20. Pa nič 
zato, saj je bilo toliko bolj raz
burljivo in ribiško, novopečeni 
predsednik društva novinarjev 
Slovenije Branko Maksimovič 
pa je prvi predsednik DNS, ki 
se je ribolova na kateri od 
ribičiad lotil tudi sam. 

Potem ko smo si okrog vratu 
nadeli maskote ribičiad, ribe iz 
lecta, smo se za dobro jutro ok
repčali s telečjo obaro in nazdra
vili z Nevenkinim vinom. Mno
gi smo si z zanimanjem ogledali 
priložnostno razstavo karikatur 
veterana ribičiade Stanka Serca 
na temo novinarji in ribice. Po 
prijavi ekip smo opravili žre
banje startnih mest, vodja tek
movalne komisije Branko Ver-
denik nas je na kratko seznanil s 
pravili tekmovanja, nato pa je z 
velikim zvoncem naznanil start 
letošnje ribiške tekme. 

Že po nekaj minutah je bilo 
slišati prvi navdušen vzklik: RI-
BAAA! In potem so se vrstili 
drug za drugim, tu in tam pa je 
bilo vmes slišati še kakšno manj 
navdušeno ob zapletanju vrvice. 
Ribe so nam bile tokrat zares 
naklonjene, nekaj večjih se je si
cer izmuznilo, a po dveh urah 
smo imeli dno mrež pokrito, 
tako da so tudi člani tekmovalne 
komisije imeli s tehtanjem 
precej dela. 

V ekipni razvrstitvi smo to
krat slavili domačini, saj je bila 
v ženski konkurenci prva ekipa 
Radia in Tednika v sestavi 
Majda Goznik, Marija Slodnjak 
in Justina Lah, ki je nalovila 
2625 g rib. Tudi v moški kon
kurenci je bila najboljša ekipa 
Radia in Tednika v sestavi Jože 
Bračič, Martin Ozmec in Slavko 
Ribarič, ki so ujeli 3150 g rib. 
Druga je bila ekipa radia Mari
bor (Nevenka Dobljekar, Milan 
Ornik in Grega Ornik) z 2850 g 
rib, tretja pa ekipa Prepih iz 
Gornje Radgone (Andrej Co-
klin, Branko Horvat in Tanja 

Coklin) z 2800g rib. 
Med posamezniki je bil tokrat 

najuspešnejši Branko Maksimo
vič, predsednik Društva novi
narjev Slovenije, ki je ujel 1850 
g rib ter najtežjo in največjo 
ribo letošnjega srečanja, 1025 g 
težkega in 60 cm dolgega belega 
tolstolobika. To , da je tolstolo-
bik prijel tudi neveščemu novi
narju, se še zgodi, so rekli ribiči, 
redko pa se zgodi, da ga po
tegneš na suho na tekmovalni 
palici z najlonsko predvrvico 

0,12 mm. Na suho ga je sicer 
spravil pod strokovnimi navodi
li predsednika R D Ptuj Staneta 
Žitnika. Drugo mesto med 
posamezniki si je s 1650 g rib 
prilovil dolgoletni organizator 
ribičiad Martin Ozmec z Radio-
Tednika Ptuj , tretje pa Milan 
Ornik, radio Maribor, s 1375 g. 
V ženski konkurenci je prvo 
mesto s 1425 g rib prilovila Ma
rija Slodnjak (Radio-Tednik), 
druga je bila Nevenka Doblje-
kar (radio Maribor) z 925 g rib, 
tretja pa Justina Lah (Radio-
Tednik) z 800 g rib. 

Vsi prvouvrščeni so prejeli po
kale in praktična darila, poleg 
tega pa smo tudi letos podelili 
posebno nagrado za najmanjšo 
ribo; dobil jo je Aleš Štelcer iz 
Ptuja za rdečeoko, ki so ji od 
repa do glave namerili le borih 
6,5 cm. 

-OM 

S t a n k o Š e r c j e p r i p r a v i l z a n i m i v o r a z s t a v o s v o j i h k a 
r i k a t u r n a t e m o n o v i n a r j i in r i b e 

R i b i š k a s t r a s t j e p r e v z e l a t u d i p r e d s e d n i k a D N S 
B r a n k a M a k s i m o v i č a 

Z m a g o v a l n i e k i p i d o m a č i n o v 

R i h i č i a d o '97 

s o o m o g o č i l i : 
Mercator SVS, d.d., Ptuj; 
Talum Kidričevo; Tenzor, 
d.o.o., Ptuj; Vitomar, d.o.o.; 
Območna obrtna zbornica 
Ptuj; Emona - Merkur 
Ptuj; Restavracija Ribič; 
Pivnica Zlatorog IVade 
Ducman; Mestna občina 
Ptuj; Butik Sonja; Ptujske 
pekarne in slaščičarne; 
Petij a, d.o.o.; Suha roba 
Pintar; Vital Kidričevo; 
Terme Ptuj; GIZ Poetovio 
Vivat; Chiptronic Ptuj; 
Zveza ribiških družin Ma
ribor - ribnik Pristava -
Šiker (gospodar Jože Pol-
ner); Cvetličarna Rožma
rin; Gostišče pri Antonu 
Jožeta Bračka, Cerkvenjak, 
in Ribiška družina Ptuj. 



f E D N I K -19. JUMJ 1997 PO NAŠIH KRAJIH - 9 

BUKOVCI / POŠKODOVANA POLICISTA IN VASČANA 

fladallevanje s !• strani 
qP PROMETNE' 
OA PREKRŠKA 
pO UDARCEV 

pejstvo je, da se je namestnik 
poslovodje trgovine Kovina na 
ptuju Slavko Vertič vračal v ne
deljo, 8. junija, okoli 21. ure iz 
Ptuja v vinjenem stanju. Kasneje 
50 na policijski postaji Ptuj z al-
j^otestom ugotovili 1,66 promila 
jlkohola v krvi. Dejstvo je tudi, 
jla sta se po nasprotni strani ces
tišča v istem času pripeljala poli
cista Iztok Roškarič in Tomaž 
Krajnc. Od tu naprej pa se zgodbi 
razlikujeta. Urad načelnika 
{JNZ Maribor sporoča: "Ko sta 
pripeljala v naselje Bukovec, jima 
je iz nasprotne smeri po njunem 
prometnem pasu pripeljal Alojz 
Vertič. Da bi voznik službenega 
vozila Tomaž Krajnc preprečil 
trčenje, je sunkovito zavil v desno 
proti robu vozišča, v tistem pa je 
Alojz Vertič z veliko hitrostjo za
peljal mimo službenega vozila. 
Zaradi storjenega prekrška sta 
policista zapeljala za njim, Vertič 
pa je po 200 metrih vožnje ustavil 
na parkirnem prostoru pred gos
tilno Korantov hram in izstopil 
iz vozila. V trenutku, ko je Vertič 
izstopil iz vozila, sta policista 
pristopila do njega, in sicer 
Tomaž Krajnc z njegove leve 
strani. Iztok Roškarič pa z desne 
ter tako napravila varnostni tri
kotnik. Od Vertiča sta zahtevala 
vozniško in prometno dovoljenje, 
vendar se na njune zahteve ni 
odzval. Policista sta ga še nekaj-

jal iz Ptuja. Pripeljal sem na par
kirni prostor pred gostilno, ko sta 
pripeljala policista. Hotela sta me 
legitimirati. Dejansko nisem 
imel dokumentov. Rekel sem, da 
jih nimam, da pa sem 200 metrov 
stran doma in da lahko gremo 
pogledat. Hotel sem pogledati, če 
bi jih imel v predalu, v tistem tre
nutku pa sta me že zgrabila. 
Začeli smo se prerivati. Hotela 
sta mi natakniti lisice, jaz sem se 
upiral. Nisem jima podržal rok, 
saj nista imela razloga za lisice. 
Imela sta me na tleh pod avtom, 
me z gimiijevko udarjala po glavi 
in rebrih, me brcala od zadaj. Po
tem sem bil nekaj časa v nezave
sti. Spomnim se, da je iz gostilne 
prišlo precej ljudi, ki so začeli 
spraševati, kaj je, kaj da sem nare
dil, kakšen prekršek. Bilo je 
kakšnih 10 pravih dedov in 
najbrž sta se policista ustrašila, 
da ne bi prišlo do izgredov, in sta 
poklicala intervencijo. Ni minilo 
5 minut, ko je prišel intervencij
ski kombi pa še dve osebni vozili. 
Zakaj me niso kaznovali za 
prekršek? Zakaj so me obrcali in 
pretepli? Tudi ljudje, ki so se 
zbrali okoli, so samo spraševali, 
zakaj." 

'NAJPREJ BOMO 
PSA, POTEM PA 
TEBE' 

Med njimi je bil tudi 38-letni 
domačin Franc Hameršak. "V 
nedeljo proti večeru sem šel na 
pivo v Korantov hram in nisem 
še polovico spil, ko se je pripeljal 

Slavko Vertič, trgovec ptujske Kovine, že teden dni v boinišnici 

krat pozvala, naj jima izroči do
kumente, vendar je slednji še na
prej nemo stal pred njima. Ko sta 
ga policista zadnjič pozvala, je 
pristopil do njiju, ju odrinil od 
sebe in pospešeno odšel proti gos
tišču. Policista sta, da bi do
končala postopek in preprečila 
odhod Vertiča s kraja, pristopila z 
zadnje strani do njega, ga prijela 
vsak za svojo roko in ga privedla 
do službenega vozila. V tistem 
trenutku se je Vertič pričel aktiv
no upirati, in sicer tako, da je 
pričel z rokami zamahovali proti 
njima, pri čemer je policista 
^oškariča z roko udaril v desno 
•"oko, prav tako pa ga je s kovin
skim delom ure popraskal po isti 
roki..." 

V nadaljevanju sta se policista 
odločila, da bosta uporabila 
^tzično silo, in sicer za "rušenje na 
^a s spodbijajanjem noge", za 
strokovni prijem "ključ", kot je 
spisano v sporočilu UNZ Mari
bor. 

^isem imel 
Dokumentov, 
^4 SO ME 
Pretepli 

Povsem drugače pa je pripove
doval o zečetku dogajanja Slavko 
''̂ r̂tič, ko smo ga obiskali v bol-
'^išnici: "Okoli 21. ure sem se pel-

Slavko, takoj za njim pa policijski 
avto. V gostilni nas je bilo 
kakšnih deset in eden je videl, da 
Slavka brcajo. Šli smo ven pogle
dat, kaj se dogaja. Slavko je že 
ležal na tleh in brcala sta ga kot 
svinjo. Rekel sem: 'Cuješ, prija
telj, ne ga brcati, pusti ga.' Policaj 
pa, da naj gremo stran. Sli smo. 
Potem sta mu še zvijala roke ob 
zidu in zopet sem rekel, pa tudi 
drugi, naj ga pustita. Eden od po
licajev je pokazal na mene in re
kel: 'Tebe pa bom ustrelil.' Poli
caj je šel k avtu in kmalu se je pri
peljal kombi, nato pa še dva poli
cijska avta, skupaj kakšnih 15 po
licistov in pes. Rekli so, naj odi-
demo. Vrnili smo se v gostilno in 
opazovali skozi okno, kaj se doga
ja. Slavka so spravljali v kombi, 
ga brcali, udarjali s pendreki. 
Nato je eden od policistov poka
zal na mene. Planili so v gostilno. 
Ustrašil sem se, skočil skozi okno 
na drugi strani in stekel domov, 
na svoje dvorišče, k svojemu psu. 
Za mano je pridirjalo 6 policis
tov, v rokah so imeli pištole, ob
kolili so me. Eden je rekel: 'Naj
prej bomo ustrelili psa, potem pa 
tebe.' Vse to so gledale žena, 
hčerki in tašča. 'Ubijte me,' sem 
rekel, 'samo povejte, zakaj.' Eden 
od policajev mi je prišel za hrbet 
in mi brizgnil plin solzilec v oči. 
V trenutku nisem več nič videl. 
Žena je prišla k meni in me prije-

Franc Hameršak, mizar in kmetovalec: "Hišo so obkolili." 

la, da sem lahko hodil. Spustili so 
me v staro hišo, da bi se umil. 
Bilo me je tako strah, da sem mis
lil samo, kako bi se rešil. Bil sem 
prepričan, da me bodo ubili. Ob
kolili so hišo. Kljub temu mi je 
uspelo, da sem pri drugih vratih 
pobegnil. Tekli so za mano in me 
v sosedovi njivi pšenice dobili. Se 
enkrat so mi brizgnili solzilec v 
oči, me brcali in vklenili v lisice, 
potem pa me tako vlekli kot 
zločinca po Bukovcih do kombija 
pred gostilno. Spraševal sem 
samo: 'Zakaj me bijete?' S kom-
bijem so me odpeljali na policij
sko postajo na Ptuj. Čez eno uro 
sta prišla komandir in še eden in 
sta me vpraševala, kako je bilo in 
kje sem doma. Rekla sta, da se ne 
bi smel vmeševati v postopek po
licajev. Tudi njima sem dejal, da 
naj kaznujejo človeka za 
prekršek, naj ga kaznujejo, če je 
pijan vozil, ni ga pa treba prete
pati, zaklali. Vsi smo že pred gos
tilno to govorili. Zakaj bi nekdo 
lahko kar tako pretepal človeka? 
Nič mi nista dala podpisati," 
končuje svojo pripoved o dogod
ku na dvorišču lastne hiše 
Franc Hameršak, eden izmed 
najuspešnejših gospodarjev v 
Bukovcih. Pred dvema letoma 
je namreč prejel za najbolje ure
jeno kmetijo prvo nagrado 
občine Ptuj. Skupaj z ženo obde
lujeta 10 hektarjev zemlje, ima
ta hlev s 25 plemenskimi svinja
mi in gradita mizarsko delavni
co. Franc Hameršak se želi 
namreč vrniti domov, saj se že 7 
let vozi vsak dan na delo v Av
strijo, kjer je zaposlen kot mi
zar. 

Prav zato je poiskal zdravniško 
pomoč najprej pri zdravniku v 
avstrijski Lipnici: "Ugotovil je, 
da imam dve rebri nalomljeni, pa 
tudi na nogi sem imel krvavo 
rano in odrgnino po glavi. Že 
drugi teden sem na bolniški." Po
dobno je ugotovil kasneje še ptuj
ski zdravnik. 

Z NABITIMI 
PIŠTOLAMI NAD 
MOŽA 

Vidno pretresena je tudi žena 
Rezka Hameršak: "Videla sem 
že, ko so policisti prišli v Bukov
ce, in potem vse drugo, kar se je 
dogajalo s Slavkom. Sla sem h 
gostilni in rekla možu, naj gre 
stran. Ko je pripeljal kombi, so 
policaji poskakali iz njega kot psi. 
Eden je rekel, naj gredo vstran 
vsi, ki nimajo kaj iskati. Mož je 
odšel v gostilno. Zbrala se je sko
raj vsa vas, vsi smo gledali, strah 
me je bilo in tudi vse druge je bilo 
strah, ker so tako delali s Slav
kom. Ko so planili v gostilno, je 
mož pobegnil skozi okno. Mož je 
šel k psu in hotela sem k njemu, 
pa me policaj ni pustil. Po mojem 
lastnem dvorišču me ni pustil ho
diti. V krogu so stali z nabitimi 
pištolami okoli moža. Da so bile 
nabite, vem, ker so potem, ko so 
končali, pred nami stresli naboje 
ven. Mož je kričal: 'Nikomur ni
sem nič naredil, ustrelite me, če 

me hočete.' Sama sem rekla poli
cajem, naj počakajo, da se lahko 
zmenimo, saj smo ljudje. To je 
bilo že v mraku. Potem ko so ga 
dobili v pšenici, so ga kot psa vle
kli skozi vas. Hčerki je strašno 
prizadelo, jokali sta in spraševali: 
'Mamica, kaj je naredil?' Tako so 
ga ponižali, nas vse so ponižali. 
Pa zakaj? Zakaj je bil uklenjen? 
Nikoli ni imel nič s policijo, pa te 
imajo kot lopova. In to na 
domačem dvorišču." 

O merjenju šestih policistov s 
pištolami na Bukovčana Franca 
Hameršaka ni niti sledu v spo
ročilu^ ki so ga s podpisom Fer-
ka za Cuša poslali iz UNZ Mari-

Zena Rezka Hameršak: "Po
govorimo se, saj smo ljudje." 

bor na uredništvo Radio-Tedni-
ka. Ali to pomeni, da vodstvu 
mariborske policije tako po
membne potankosti dogodka še 
niso poznane? Ali naj si misli
mo, da se vseh razsežnosti, ki 
jih pomeni nedeljski nepričako
vani napad ter grožnja s strel
nim orožjem v Bukovcih, ne za
vedajo niti na Ministrstvu za 
notranje zadeve? Zaprosili smo 
jih namreč, da se opredelijo do 
dogodka, vendar so to delo 
naložili kar UNZ Maribor. Ali 
se Ljubljani ne zdi pomembno, 
kaj počnejo njihovi modri možje 
v Bukovcih? 

TEDEN DNI PO 
DOGODKU 

Poglavitno vprašanje, ki se 
zastavlja vaščanom, je, zakaj so 
policisti tako nastopili. In zakaj 
sta prometna policista poklicala 
intervencijo. 

V policijskem sporočilu Ted
niku je zapisano, da "je okoli 10 
neznanih moških prišlo iz lokala" 
in da so "pričeli s hujskanjem 
Vertiča, da se naj policistom upi
ra. Ker se je pričela množica pri
bliževati policistoma, je policist 
Krajnc, ki je še vedno držal Ver
tiča v strokovnem prijemu, z 
njim vstal. Takrat je pristopil Ha
meršak, ki je spodbujal množico 
k napadu na policiste in policista 
Krajnca odrinil, zaradi česar se je 
ta opotekel, pri tem pa iz strokov
nega prijema izpustil Vertiča. To 
je izkoristil Vertič, ki je s pestjo 
udaril Krajnca v desno ličnico in 
nos..." V nadaljevanju je še zapi
sano, da je množica poskušala 
večkrat iztrgati iz prijema Ver
tiča, vendar jim ni uspelo. Vertiča 
pa da so dokončno uspeli ukleniti 

z lisicami, ko jfe prišla patrulja 
Policijske postaje Ptuj. 

Tako kot drugi očividci je tudi 
prvi sosed Slavka Vertiča, 57-let-
ni upokojenec Franc Bezjak, ki 
je bil ravno tako med domačini v 
gostilni, opisal ravnanje policis
tov drugače: "Vse sem videl že od 
začetka, šel sem k policaju in ga 
potrepljal po rami: 'Kaj imate 
Slavka na tleh? Je kriminalec ali 
kaj?' Se večkrat sem to vprašal. 
Nabralo se je veliko ljudi, pa sta 
se policaja najbrž ustrašila, kar 
smo vsi videli, kaj delata. Mislim, 
da sta zalo poklicala pomoč. 
Lahko bi ju zgrabili, vendar v 
Bukovcih nismo še nikoli napra
vili kaj takega. Pustili smo ju 
čisto pri miru, čeprav smo videli, 
kako pretepata našega soseda. 
Zadržali smo se. Govorili smo: 
'Pustita ga, vsi ga poznamo.' Ko 
pa je prišla intervencija, so se 
obnašali huje kol gestapo. Bili s o 
čisto podivjani. Videl sem, kako 
so Slavka s pendrekom po glavi, 
ga vlekli za srajco, da so se 
potrgali vsi gumbi." 

Zelo prizadela je tudi Kristina, 
žena Slavka Vertiča: "Moža vse 
boli, tako so ga pretepli, kot da bi 
bil zločinec. To ga je strašno pri-

Zena Kristina Vertič: "Kazno
vali bi ga za prekršek, ne pa 
pretepli." 

zadelo. Ima nenormalno visok 
pritisk;^ rebra ga bolijo, boli ga 
glava. Že teden dni (op. pogovor-
jali sva se v ponedeljek, 16. juni
ja) je v bolnišnici. Takoj ko so ga 
odpeljali na policijsko postajo, 
sem šla tudi sama tja, da sem po
kazala dokumente in ga odpeljala 
domov. Zakaj ga niso kaznovali 
za prekršek? Res je napihal 1,6 
promila, vendar je tudi za to ka
zen, ne pa, da so ga pretepli. V po
nedeljek dopoldan ga je zdravnik 
pregledal in ga poslal domov. 
Zvečer pa mu je bila takšna sila, 
da sem ga morala peljali še enkrat 
k zdravniku. Zadržali so ga v bol
nišnici. 23 let sva že poročena in 
nikoli se ni mož z nikomer prete
pal, nikoli ni bil na policiji, z no
benim ni nič imel. Strašno smo 
šokirani in še zdaj cele noči ne 
spim." 

VERTIČ ŠE 
VEDNO V BOL
NIŠNICI, TUDI 
POLICISTA K 
ZDRAVNIKU 

Slavko Vertič je preživel prve 
štiri dni na kirurškem oddelku 
ptujske bolnišnice, nato so ga 
premestili na internega. Pred
stojnik kirurškega oddelka dr. 
Ljubo Toš je povedal, da pri 
prvem ambulantnem pregledu ni 
potreboval aktivnega kirurškega 
zdravljenja, malo pred polnočjo 
istega dne pa je ponovno prišel k 
urgentnemu zdravniku zaradi 
glavobola in vrtoglavice, kar je 
urgentni zdravnik sicer povezal z 
eventualno poškodbo, vendar se 
je kasneje izkazalo drugače. Bol
nik je imel izredno povišan krvni 
tlak, kar ni v zvezi s poškodbo, 
zato so ga nujno sprejeli v bol
nišnico. Dr. Ljubo Toš je še zapi
sal, da "bivanje Slavka Vertiča na 
internem oddelku ni v povezavi s 
poškodbami, ki jih je dobil v pre
tepu z neznanimi osebami." 

Slavko Vertič je v bolnišnici še 
vedno zelo vznemirjen: "Ne vem, 
ali lahko za takšen prekršek, kol 
sem ga jaz napravil, začnejo člo
veka pretepati, in to domačina. 
Med policisti jih je bilo kakšnih 
pel ali šest, ki so bili že dostikrat 
pri meni doma na južni in pijači. 
V nedeljo so prekoračili vsa 
pooblastila. Vse drugo sem bil za 
njih, samo Slovenec ne. Strašno 
me boli, vendar bo vse minilo, 
pozabilo pa se ne bo. To je težko 
pozabiti. Sedaj sem v bolnišnici 
zaradi visokega krvnega pritiska, 
čeprav me vse boli, predvsem me 
še vedno boli glava. Nikoli nisem 
imel visokega krvnega pritigka, 
saj mi ga je hčerka, ki končuje 
srednjo zdravstveno šolo, večkrat 
izmerila. V bolnišnico so me 
sprejeli z 240 zgornjega in 150 
spodnjega. Kakšnega zloma pa 
niso ugotovili." Res pa je, da je 
Slavko Vertič še vedno močno 
obtolčen. 

Sosed Franc Bezjak: "Preveč 
smo videli, pa sta se policista 
ustrašila." 

Zdravnika pa sta obiskala tudi 
policista. Tako je zapisal Ferk v 
svojem sporočilu Tedniku: "...Po 
končanem postopku je krimina
list UKS UNZ Maribor Zlatko 
Krajnc z obema policistoma, 
Krajncem in Roškaričem, opravil 
razgovor, nakar ju je komandir 
PPP Boris Bajec odpeljal v bol
nišnico Ptuj, saj sta bila med pos
topkom poškodovana. Dežurni 
zdravnik je ugotovil, da sta oba 
policista zadobila lahke telesne 
poškodbe. Krajnc je bil zaradi 
poškodb teden dni v bolniškem 
staležu..." 

KDO NAS BO 
VAROVAL? 

Očitno je, da opisujejo policis
ti dogajanje drugače od prizade
tih Vertiča in Hameršaka ter 
drugih očividcev. Komu verjeti? 
Prava resnica bo najbrž dobila 
epilog na sodišču. Vprašamo pa 
se, ali policistom resnično vse 
te strokovne prijeme v oko
liščinah, kakršne so bile v Bu
kovcih, dovoljuje zakon. Ali so 
ravnali v skladu s pravnimi nor
mami in s svojo vestjo? Ali so 
dovolj strokovno ocenili oko
liščine? In če po vseh pričevanj
ih še enkrat zapišemo, da so na 
UNZ Maribor ocenili, "da je 
bila uporaba fizične sile in sred
stev za vezanje in uklepanje za
konita in upravičena", se 
vprašamo: Kdo nas bo pa varo
val pred našimi varuhi? 

In kaj meni o nedeljskem do
godku v Bukovcih prvi mož Ptu
ja, župan Mestne občine Ptuj in 
kot državni poslanec in pod
predsednik državnega zbora 
eden prvih mož v državi Miros
lav Luci? "Žal mi je, da je do nel
jubega dogodka prišlo. Zanj sem 
izvedel šele iz medijev. Šele po 
Vašem vprašanju sem pričel poiz
vedovati. Na ptujski policijski 
postaji so mi zagotovili, da bo po
licijska komisija raziskala pri
mer. Sam sem prosil predstavni
ka primestne četrti Markovci za 
mnenje in njihovo pisno mnenje 
še vedno pričakujem. Ni pa v 
pristojnosti župana, da bi sprožil 
kakršenkoli postopek." 

Milena Zupanič 
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P T U J / UTRIP EKONOMSKE ŠOLE 

Na Ekonomski šoli Ptuj smo se že navadili (razvadili), da 
nam profesorica Barbara Bezjak s svojim timom vsake 
toliko pripravi kakšno zabavno prireditev velikega for
mata. Takrat je bila to zaključna prireditev ES "Igre brez 
meja." . 

Kot tekmovalci - igralci so 
nastopil i Peter Hrga , Dejan 
Klasinc (novinar P O P T V in 
sodnik) , Aleš Kramberger , Da
nijel Lamperger , Matej Lenar t 

zahvala za pomoč pri izvedbi 
pa gre dijakinjam 2. C podjet
niškega poslovanja za izdelavo 
zastavic, plakatov, vabil in da
ril za zmagovalne t r ibune ter 

Utrinek z Iger brez meja 
(bolniška sestra), Andrej 
Meško, Dejan Novoselnik, Jani 
Petrovič , Robert Pesek, Miha 
Polanec in Bernard Zaje. Za 
glasbo, ki se je vrtela pred pro
gramom in med potekom iger, 
sta skrbela Tomaž Ozmec in 
Andrej Šoštar, vmes pa nas je v 
živo (kot vedno) zabaval bend 
ekonomske šole v sestavi Tadej 
Kampl (bas kitara), Peter Zo
reč (solo ki tara, spremljevalni 
vokal), Rado Stropnik (bobni} 
na čelu s p rv im glasom ES 
Markom Medikom (pevec, 
akust ična kitara, us tna harmo
nika). Fantje so po predstavi 
povedali , da so v projekt vložili 
veliko t ruda, energije in časa, a 
se j im je ob h r u p n e m aplavzi-
ranju skoraj 1500-glave 
množice vse povrni lo . Posebna 

ravnateljstvu EŠ - gospema 
Miji Vaupotič , Vlasti H o d n i k 
in gospe ravnateljici Branki R. 
Kampl . 

Sedaj pa še opis same prire
ditve. V zabavnih igrah (pla
vanje na suhem, igranje nogo
meta s p lavutkami na nogah, 
iskanje partnerja z zavezanimi 
očmi, potiskanje žoge z nosom) 
so se pomer i le ekipe rdečih, ze
lenih in modr ih . Za vsako eki
po je navijala po ena t r ibuna, 
in ko je voditelj programa obja
vil, da bo najglasnejša t r ibuna 
na koncu nagrajena, je 1200 di
jakov ES (plus nekaj sto nepo
vabljenih dijakov drugih šol) 
dobesedno ponorelo. Dijaki so 
iz srca glasno navijali, skandi-
rali , mahal i z zastavicami in 
vzpodbujali svojo ekipo, igralci 

- tekmovalci pa so bili v svoji 
(ne)spretnost i tako zabavni , da 
nisi mogel ostati čemernega 
lica in zaprt ih ust. V premor ih 
med igrami je igral bend eko
nomske šole, ki je profesorici 
Barbari Bezjak pripravil prese
nečenje in ji v zahvalo za t rud , 
ki ga je vložila v predstavo (ki 
je brez nje nit i v sanjah ne bi 
bilo), zapel pr i redbo pesmi 
Lada. Tako so se ji v imenu 
vseh dijakov vsaj malo zahvali
li za vse njeno potrpljenje in 
podpiranje najmanj treh voga
lov priredi tev, kot so bile Eko-
nomke na m o d n i h pistah. Eko-
nomci v pajkicah. Igre brez 
meja, Srečko Kosovel skozi oči 
velikih štir ih in večine razstav 
na hodn ik ih ekonomske šole. 

Nato so igralci odigrali še 
zadnjo tekmo, voditelj je po 
seštevku točk vse tri ekipe in 
vse t r ibune razglasil za zmago
valne, razdelili so nagrade, iz
pod stropa so se usuli baloni , 
u t ihni lo je še zadnje smejanje 
in zamrl zadnji zvok ki tare. In 
tisti zadnji gledalci, ki so še os
tali, so se pričeli zavedati , da je 
bila to res zaključna priredi tev, 
da je mini lo še eno leto, da od
haja še ena generacija dijakov 
in z njo veliko znanih obrazov 
s šolskih hodnikov , ki so nas 
štiri leta zabavali, vodili in zas
topali na špor tn ih tekmovanj
ih. 

6. junija so dijaki četr t ih let
nikov izvedli predajo ključa 
tretj im le tnikom. V dveurnem 
zabavnem tekmovanju so meri
le svoje moči ekipe št ir ih razre
dov tretjega letnika EŠ. Po 
ogorčenem boju je ključ iz rok 
4. CIE prešel v last 3. CIE. 

Naj v spomin vsem generaci
jam EŠ, ki so bile in šle, 
končam z verzom Dejana Kla-
sinca: "Čas je za slovo, upam, da 
bo kratko". 

Martin Korošec 

ZDAJ V KULTURI 
Tudi letos poletna 

violinska šola 
T u d i letos bo na Ptuju poletna viol inska šola, 

ki jo bo v Glasbeni šoli Karola Pahorja na P tu 
ju vodil češki koncer tn i violinist in pedagog 
T o m a š Tulaček, korepet i tor na klavirju pa bo 
angleški koncer tn i pianis t in učitelj Steven 
Wray. Poletna šola, ki je namenjena mlad im 
od 10. do 20, leta, bo potekala od 7. do 13. juli
ja in se bo končala s koncer tom udeležencev. 
Ptujska glasbena šola bo izpeljala pole tno vio
l insko šolo že četr t ič , in sicer tudi tokrat v so
delovanju 7. veleposlaništvom Češke republ ike 
v Ljubljani in Minis t r s tvom za šolstvo in šport 
Republ ike Slovenije. 

Festival mlade 
ustvarjalnosti 

Zveza ku l t u rn ih organizacij Ptuj bo tud i le
tos, že tretjič, organizirala Festival mlade ust
varjalnosti , in sicer I I . in 12. julija. Čas za pr i 
javo na dvodnevni seminar je do 30. junija, 
šolnina za posamezne delavnice, ki bodo nad

grajene tud i s produkci jo , pa 2500 toiarajev. 
Mentorj i bodo akademski slikar Dušan Ki r -
biš , režiser in igralec Eduard Miler , skladatelj 
in violinist Vlado Batista in pisatelj Marjan 
Tomšič . 

Bemjakova razstavlja v 
Blagovnici 

Cecilija Bernjak je ljubiteljska sl ikarka, 
vključena v l ikovno sekcijo D P D Svoboda 
Ptu j , ki sicer še ne slika dolgo, "vendar je po 
njeni izrazitosti slik ne bi uvrščal med začetni
ke,'' je zapisal profesor l ikovne pedagogike 
F ranc Simonič. "Njene slike so dost ikrat odraz 
t renutnega razpoloženja, kar pomeni , da slika 
iz sebe." Tokra t razstavlja slike v oljni in akr i l -
n i t ehnik i na s topnišču ptujske t rgovine Bla
govnica. Prodajna razstava je bila odpr ta v po
nedeljek in bo na ogled do 1. julija. 

%99Bons Žohar v Trebnje 
v Trebnjem se bo 20. junija pričel jubilejni , 

30. m e d n a r o d n i tabor l ikovnih samoratsnikov. 
Med povabl jenimi udeleženci jubilejnega ta
bora bo tudi Ptujčan Boris Žohar . 

SL. BISTRICA / REVIJA PEVSKIH ZBOROV IN KOMORNIH SKUPIN 

Pelo vei kot 250 pevk in peuceu 
v organizaciji ZKO občine Slovenska Bistrica se je minuli petek zvečer sicer maloštevi lnemu 

poslušalstvu na grajskem dvorišču predstavilo trinajst pevskih zborov in komornih skupin 
občine Slovenska Bistrica. 

Po pozdravnem nagovoru Ive Soršak, vodje oddelka za družbene dejavnosti občine Slovenska Bi
strica, je za uvod v prijeten pevski večer zapel oktet Studenice, ki ga vodi Pankracij Hrup . V nadal
jevanju so zapeli oktet Tinje , ki jih vodi Roman Žvižej, komorna skupina z Zgornje Ložnice , ki jo 
vodi Vinko Godec, moški pevski zbor Druš tva upokojencev iz Slovenske Bistrice - zborovodja Mla-
den Ravnikar , ženski pevski zbor iz Oplotnice - zborovodka Jožica Brečko, mešani pevski zbor D P D 
Svoboda s Pragerskega - zborovodka Milena Trojner , mešani pevski zbor K U D Oton Zupančič s 
Tinja - zborovodja Mladen Ravnikar , mešani pevski zbor iz Oplotn ice - zborovodkinja Jožica 
Brečko, moški pevski zbor Obr tn ik iz Slovenske Bistrice - zborovodja Vinko Godec, mešani pevski 
zbor Druš tva upokojencev iz Slovenske Bistrice - zborovodka Irena Ravnikar , mešani pevski zbor 
K U D Janko Živko iz Poljčan - zborovodka prof. Tat jana Gaberšek, ženski pevski zbor D P D Svobo
da iz Slovenske Bistrice - zborovodja dr. Miran Arbeiter in mešani pevski zbor K U D Štefan Romih 
s Črešnjevca, ki ga vodi Darja Belič. 

Vida Topofovec 

Prejeli smo Prejeli smo 

Namesto venca -
dar za KARITAS 

Rože so izraz hvaležnosti in so besede duše, ki 
govori v pr ispodobi . Zato navadno svojci pokoj
nega radi darujejo rože in okrasijo odpr t grob. O 
tej izpovedi duše s pomočjo šopka, ikebane ali 
venca govori tudi pregovor, saj pravi, da "kruh 
hran i le telo, narcise pa so hrana duše". 

Ob tem pril jubljenem načinu izpovedi hva
ležnosti pa ne smemo pozabit i na druge načine, 
kot so "namesto venca v dobrodelne namene". 
Vidnejša izmed mnogih je K A R I T A S , ki skrbi 
za mnoge , ki so porinjeni na rob družbe in pre
puščeni na milost in nemilost . Zato vam želimo 
delavci K A R I T A S položiti na srce prošnjo, naj 
bi tudi Vaše srce spregovorilo o hvaležnosti v 
t r enu tk ih po pogrebu na način, da bi se ne osre
dotočili zgolj na obliko nakupa vsemogočih 
vencev, ki navadno že naslednji dan končajo 
svoj pomen in vrednost . Zato men imo , da bi 
bilo posebno h u m a n o dejanje, da izrazite svojo 
hvaležnost do pokojnega z darom za KARITAS 
za uboge, ki so pot rebni najnujnejših stvari za 
človeka po t rebno življenje. 

V dekanijah Ptuj in Zavrč pri vseh župnijskih 
uradih dela tudi K A R I T A S . Tako imamo v ta 
namen nat iskane "Sožalje za svojce umrlega" in 
"Zahvalo darovalcu". Istočasno z naročanjem 
maš lahko uredi te tudi to. Vsi sodelavci KARI
TAS vam bomo zelo hvaležni. 

KARITAS dekanil Ptuj in Zavrč 

PTUJ/JUTRI OB 19. URI 
V PTUJSKIH TERMAH 

ZabtKva z a 

sredif /esolce 
Giz Poetovio Vivat, Center za interesne 

dajavnosti in gost instvo Mitra vabijo jutri 
zvečer ob 19. uri v Terme na veliko zabavo 
ob zaključku šolskega leta in pričetku šol-
skih počitnic . 

Direk tor Giz Poetovio Vivat Branko Bru-
men povedal, da je jutrišnja zabava za mlade 
nadaljevanje tega, kar so organizirali ob 
začetku šolskega leta za osnovnošolsko mla
dino. Takra t je namreč padla pobuda, da bi 
podobno zabavo organizirali za srednješolce 
ob koncu šolskega leta. Jutrišnji žur za mla
de je v bistvu tudi začetek glasbenih in dru
gih pr i redi tev, ki se bodo v Ptuju dogajale 
celo poletje. T e r m e so zagotovile prostor , za
bava bo potekala na zelenici, s tem da bodo 
bazene iz varnostnih razlogov ogradil i , da ne 
bi prišlo do nesreče. Igrali bodo Prijavo ka-
zalište in Rock 'n 'Roi l Cadillac (hrvaška sku
pina, ki je nekaj časa spremljala tudi Suzy 
Quairo) . V predprodaji bodo vstopnice po 
900 tolarjev, na dan žura pa po 1200. Zabava 
bo trajala do ene ure zjutraj. 

Ob začetku šolskega leta bodo ponovno or
ganizirali zabavno pr i redi tev za osnov
nošolce kot vesel začetek v novo šolsko leto. 
Pr i redi tev bo v T e r m a h in bo tradicionalna. 

MG 

D E S T R N I K 

Sprejem za otBiinjake 
v petek, 13. junija, je župan 

občine Destrnik - Trnovska 
vas Franc Pukšič pripravil 
sprejem za učence in učenke, 
ki so z odličnim uspehom 
končali osnovno šolo. Po
vabljenih je bilo 15 učencev 
iz šol Destrnik in Mladika, 
saj učenci iz Trnovske vasi in 
Vitomarcev obi skujejo na 
predmetni stopnji OS Mladi
ka na Ptuju. 

Po krajšem k u t u r n e m pro
gramu des t rn iških šolarjev 
je učitelje in učence nagovo
ril župan občine F ranc 
Pukšič ter poudar i l , kako 
p o m e m b n o je znanje za na
predek in razvoj občine: 
"Zato tudi v naši občini da
jemo pr ior i te to izgradnji te
lovadnic in dograditvi šol." 
Priznanja sta podelila župan 
in sekretarka minis t rs tva za 
šolstvo in šport mag. Tea 
Valenčič. Učenci so se gostji 
zahvalili za obisk in ji po
klonili knjigo Volkmerjevih 
pesmi in knjižico receptov z 
naslovom Dobro te iz črne 
kuhinje , ki jo je OŠ Destr
nik izdala v letošnjem letu. 

Zntago Šalamun 

Šolski zvonec 
PTUJ 9 Delovna 
praksa gimnazijtev 
Gimnazijci 2. letnika morajo v 
okviru pouka zbrati 96 ur ob
veznih izbirnih vsebin. To po
meni, da se morajo vključevati 
v določene projekte, krožke, 
obiskati gledališča idr. Če te 
norme ne izpolnijo, ne dobijo 
spričevala in ne morejo napre
dovati v naslednji letnik. Zato 
se je nekaj drugošolcev 
odločilo za delovno prakso, ki 
so si jo uredili sami ali pa jo je 
uredila šola. Med sto šestin-
petdesetimi dijaki si je četrtina 
pridobila ure s treningi, glas
beno šolo, prostovoljnim de
lom, pevskim zborom idr. De
lovno prakso so dobili na raz
ličnih delovnih mestih: v labo
ratoriju Perutnine Ruj, Veteri
narskem zavodu, sodišču Ruj, 
Lekarni, vrtcu, na Radio-Tedni-
ku Ruj, v Termah Ruj, Projekti 
Inženiringu, Turistični agenciji 
Kurent, Bolnišnici Ormož... 
Prakso so začeli v ponedeljek, 
16. junija, in jo bodo končali 
ob koncu tega tedna. 

Nataša Pucko 

GIMNAZIJA PTUJ 9 
Tretie mesto za Črta 
Krefta 
Rujsko gimnazijo sta na minu
lem državnem tekmovanju v 
matematiki zastopala Črto 
Kreft, dijak pn/ega letnika, ki je 
v svoji skupini dosegel tretje 
mesto, in Primož ŠparI iz 4. let
nika, ki je prejel pohvalo, kar 
pomeni, da se je uvrstil med 
prvih deset v državi v svoji ka
tegoriji. Na državnem prvenst
vu matematikov je sodelovalo 
160 tekmovalcev, v vsaki 
pini po 40. 

GIMNAZIJA PTiA 
Prvo mesto za 
Klavdijo Beber 
Rujski gimnazijci so bili letos 
uspešni na številnih regijskih 
in državnih tekmovanjih na 
različnih področjih. V Velenju 
so pred kratkim organizirali re
gijsko tekmovanje pod naslov
om "Budizem, folozofija, religi
ja, kultura". Med 24 tekmoval
kami je dosegla prvo mesto 
Klavdija Beber iz 3. a razreda 
ptujske gimnazije, peta pa je 
bila Nadja Novak iz 3. c razre
da. 

m 

DORNAVA/ DOBRODELNI KONCERT ZA OBNOVO GRADU 

C f 9 « f s i r i z v e l c i 
bc i roč f io cfrprcifie 

Zaradi dežja je bil v četrtek 
dobrodelni koncert , na kate
rem je sodelovala skupina 
Šukar, namesto na grajskem 
dvorišču v prelepi dvorani 

tamkajšnjega gradu. Fantje iz 
skupine Šukar so s svojimi ci
ganskimi r i tmi tudi tokrat 
pošteno ogreli dlani in srca 
poslušalcev. Predstavil i so se 

Utrinek s koncerta skupine Šukar 

tudi sedanji stanovalci gradu 
zavoda dr. Marijana Borštnar-
ja. V imenu občine Dornava 
prisotne pozdravil predsednil^ 
občinskega sveta Jože Hojnik-
Aleš Arih z Mariborskega za
voda za varovanje naravne 
kul turne dediščine pa je govo
ril o pomembnos t i dornavsk' 
ga gradu in dela, ki ga opravlj 
jo domačini v odboru za obno
vo gradu. T u d i ta koncert 1̂  
namreč pripravil tamkajšfll' 
odbor, ki želi s takšnimi akciji; 
mi opozarjati , da je slovensl" 
biser baroka v zelo slabel" 
stanju in ni več p r imeren za ŝ ' 
danje stanovalce. 

Vsi, ki bi želeli omenjeni pr''' 
jekt tudi denarno podpre^' 
lahko nakažete sredstva na žif̂  
račun občine Dornava, števil''^ 
52400-762-96536. 



L E N A R T / SREČANJE ČASTNIKOV 
SLOVENIJE 

Naiboliši 
Novogoričani 
PREDSEDSTVO ZDRUŽENJA SLOVENSKIH ČASTNI
KOV IN LENARŠKO ZDRUŽENJE STA PRIPRAVILI 2. 
ODPRTO DRŽAVNO ORIENTACIJSKO TEKMOVANJE 

Lenarška prireditev je v vroči soboti izjemno uspela, organi
zatorji so se potrudili, tako da so vsi udeleženci preživeli v 
osrčju Slovenskih goric lep dan. Udeleženci iz vse Slovenije -
tekmovalo je 24 ekip - so se zbrali pred lenarško osnovno šolo, 
od koder so odšli na 12 km dolgo pot. Med drugim so spozna
vali teren, se srečali z nalogami iz poznavanja zgodovine 
NATA, topografije in se pomerili v vojaških in športnih disci
plinah. Imeli so tudi razstavljanje orožja in streljanje. Med šte
vilnimi častniki in podčastniki so bili tudi gostje na čelu z le-
narškim županom Slavkom Krambergerjem, udeležence pa je 
pozdravil tudi predsednik Združenja slovenskih častnikov 
Miha Butara. 

Prehodni pokal je v Lenartu dobila 2. ekipa posebne policij
ske enote iz Nove Gorice, drugi so bili člani 1. ekipe Združenja 
častnikov iz Pesnice, tretji pa člani 1. ekipe posebne policijske 
enote iz Nove Gorice. Četrto mesto so med ekipami osvojili 
domačini iz Lenarta, ki so tako organizacijskim uspehom do
dali še tekmovalnega. Med posamezniki je slavil Pesničan 
Srečko Cehnar, Lenarčan Mlan Režonja pa je bil odličen tretji. 
Prireditev je prejšnjo soboto izjemno uspela, podprli pa so jo 
tudi številni sponzorji. 

M.Toš 

S K U P N O S T S T A R I H M E S T / PTUJ - PIRAN - SKOPJA LOKA 

T r e f / e « r e c o f i / e v Skpfli Uki 
Tri najstarejša s lovenska mesta Ptuj, ŠkoQa Loka in Piran, ki 
imajo na svojem območju pretežni del najkvalitetnejše slo
venske stavbne dediščine, so se pri varovanju svojega bogast
va, predvsem pa pri izvajanju varstva in prenove pogosto 
srečevala z razl ičnimi, tudi negativnimi učinki. Da bi za oživl
janje in prenovo starih mest zagotovili boljše materialne po
goje, predvsem pa da bi ob tem izboljšali organizacijske in 
strokovne rešitve na področju varovanja kulturne dediščine, 
so pred štirimi leti, 14. oktobra 1993, predstavniki teh treh naj
starejših slovenskih mest v Piranu slovesno podpisali sporazum 
o ustanovitvi skupnosti starih mest v republiki Sloveniji. 

Tri najstarejša mesta svoje so
delovanje vsako leto potrdijo 
tudi s posvetom na občinski rav
ni in s kulturno izmenjavo. Prvo 
srečanje je pred tremi leti pote
kalo v Ptuju, drugo lani v Pira
nu, konec minulega tedna pa je 
Školji Loki potekalo tretje 
srečanje županov treh najsta
rejših mest mest z bogato kultur
no izmenjavo. 

Pozno popoldne so se na delov
nem posvetu pri gostitelju, ško
fjeloškem županu Igorju Draks-
lerju, najprej zbrali župani treh 
sodelujočih najstarejših mest in 
skupaj s strokovnimi sodelavci 
usklajevali stične točke progra
ma skupnosti starih mest. Zvečer 

O R M O Ž / ORMOZANI NA IGRAH BREZ MEJA 

PrlpriKvIl^ni na tek' 
movanje In | i r o m o c f / o 

Foto: Hozyan 

Ormož se bo med 18. do 22. juni
jem z osmimi drugimi kraji iz Slo
venije predstavil na družabnih 
meddržavnih Igrah brez meja v Bu
dimpešti. Kot je na četrtkovi novi
narski konferenci povedal ormoški 
župan Vili Trofenik, ki je tudi 
predsednik organizacijskega komi
teja, so se na igre zelo dobro pripra
vili. 

Kot je povedal predsednik 
ormoškega turističnega društva 
Franci Trstenjak, bo Ormož v Bu
dimpešti pripravil svoj promocijski 
večer. Tekmovalna ekipa, ki je bila 
oblikovana na osnovi javnega razpi
sa in preizkusa fizične pripravlje
nosti ter jo sestavljajo moški in žen
ske, je v zaključnih kondicijskih 
pripravah. Posnetke nastopa 
ormoške ekipe na Igrah brez meja 
si bomo lahko ogledali na TV Slo
venija 1. avgusta ob 20.10. 

MS 

BUKOVCI / GASILSKO TEKMOVANJE 
MESTNE GASILSKE ZVEZE 

Ta Iroffec iedna 
gasilska liga 
Gasilska zveza mestne občine Ptuj j e minulo soboto na šport
nem igrišču v Bukovcih pripravila prvo gas i l sko tekmovanje 

vsa društva v novoustanovljeni zvezi. Predsednik tekmo
valnega odbora je bil sam predsednik zveze Edvard Kozel, 
Vodja tekmovanja Janez Liponik in tehnični vodja Branko 
Kostanjevec, gasi lske spretnosti pa j e merilo sedemindvajset 
fkip iz trinajst ih PGD. Najboljše tri so se uvrstile na regijsko 
tekmovanje. 

Tekmovanje je bilo kot ponava-
'li pripravljeno po mednarodnih 
Sasilskih pravilih, sodili pa so ga 
^dniki domače gasilske zveze. 
•Hed pionirkami so zmagale Haj-
^inčanke, druge so bile tekmo
valke iz Bukovcev in tretje gasil-

iz Nove vasi. Med pionirjih so 
ili najboljši domačini, drugi so 
ili tekmovalci iz Sobetincev in 

'••etji pionirji iz Nove vasi. Pri 
''mladinkah in mladincih sta tek-
'novali le po dve ekipi. Med prvi-
''li so prepričljivo zmagale 

mačinke, tudi pri mladincih 
bili na vrhu domačini, 

'5tošnje državne prvakinje pri 
'slanicah A - gasilke iz Hajdoš pa 

bile znova nepremagljive. 
oiagovalci pri članih A so pos-

prav tako domačini, v drugi 

skupini B pa so ob koncu slavili 
gasilci iz Hajdoš. 

V soboto pa se pričenja gasilska 
liga. Tekmovanje v hitrostni hi-

' drantni vaji organizirata ptujska 
gasilska zveza in GZ Gorišnica, 
pravico udeležbe pa imajo vsa 
PGD na območju nekdanje 
občine Ptuj in novonastale gasil
ske zveze okoliških občin 
Ormož, Lenart in Slovenska Bi
strica. Pokalno tekmovanje bo 
potekalo na desetih mestih v or
ganizaciji posameznih društev še 
ves julij, zaključek pa bo v drugi 
polovici avgusta v Zavrču. Prvo 
pokalno tekmovanje bo že to so
boto, 21. junija, ob 15. uri v 
Prvencih - Strelcih, takoj drugi 
dan pa v Mali vasi. 

T. Mohorko 

KSSV. ANDRAŽ/ 
ZA ASFALT 
16 MILIJONOV 

Slovesna otvo
ritev asfaltov 

v soboto, 14. junija, so v KS Sv. 
Andraž pripravili slovesno otvori
tev cest, ki so v letošnjem letu dobi
le asfaltno prevleko. V tej krajevni 
skupnosti so v letošnjem letu asfal
tirali 3,5 kilometra krajevnih cest. 
Predračunska vrednost omenjenih 
del je znašala 30 milijonov tolarjev, 
vendar so krajani s prostovoljnim 
delom akcijo pocenili na 16 milijo
nov tolarjev. Kot je povedal pred
sednik sveta KS Sv. Andraž Albin 
Druzovič, so zemeljska dela in gra
moz plačali krajani, asfaltno prevle
ko pa krajevna skupnost, čeprav bi 
si krajani v teh redko naseljenih 
območjih zaslužili drugačen način 
modernizacije cest. 

Navoz gramoza je izvajalo podjet
je Tampon, asfaltno prevleko pa 
Cesta Varaždin. Slovestnost so pri
pravili v Novincih, saj so v tej vasi 
cesto gradili tri leta. Kot pravijo 
krajani, so bili že obupani, vendar 
so sedaj dočakali asfaltno prevleko. 
Ob koncu so se krajani s skromnim 
darilom zahvalili predsedniku sve
ta KS Sv. Andraž Albinu Druzo-
viču in članu sveta KS Sv. Andraž 
Ivanu Hanželju. 

Slovesnost je nekoliko okrnilo le 
to, da se slovesnosn ni udeležil 
nihče z občine, saj je tudi to del in
frastrukture, ki je pomemben za 
občino. 

Zmago Šalamun 

ob dvajsetih pa je v objemu idi
ličnega dvorišča škofjeloškega 
gradu z manjšo zamudo zaradi 
slabega vremena potekala še bo
gata kulturna izmenjava. 

V koncertnem večeru smo se 
prvi predstavili Ptujčani. Župan 
Miroslav Luci je najstarejše slo
vensko mesto predstavil z nasto
pom moškega komornega zbora 
Ptuj, ki ga vodi Franc Lačen. 
Drugi so nastopili Primorci. Pi
ranski podžupan Vladimir Knez 
je svojo občino predstavil z nas
topom ženskega pevskega zbora 
Karol Pahor, ki ga vodi Helena 
Jureš, ter z odličnim narodno-
zabavniip asnamblom Primorski 
fantje. Škofjeloški župan Igor 
Draksler pa je svojo občino 

Ptujski župan Miroslav Luci je najstarejše slovensko 
mesto predstavil z nastopom moškega komornega zbora, 
ki ga vodi Franc Lačen. 
predstavil z nastopom mešanega 
pevskega zbora Lubnik, ki ga 
vodi Tomaž Tozon, z nastopom 
pihalnega orkestra, ki ga vodi 
Ivo Gulič, ter z nastopom solista 
Jurija Reya ob spremljavi orga-
nista Toneta Potočnika. 

Posebno doživetje so pripravili 
za slasten zaključek večera. Ob 

Foto: M. 
zvokih pihalneega orkestra Ško-
fja Loka so namreč združili gla
sove vsi trije pevski zbori sodelu
jočih mest in skupaj zapeli tri pe
smi. Najbolj veličastno je opol
noči izzvenel zbor sužnjev iz 
Verdijeve opere Nabucco. 

M. Ozmec 

PTUJ / 6. TEK OB MEJAH SLOVENIJE 

If soboto start pred Mestno hišo 
12 tekačev ptujskega tekaškega kluba Maraton se bo ob 6. 
obletnici osamosvojitve Slovenije to soboto, 21 . junija , ob 20. 
uri odpravilo na 6. tek ob mejah Slovenije. Startali bodo pred 
Mestno hišo v Ptuju. Po štirih dneh in nočeh, po 96 urah ne
prekinjenega teka ob 1200 ki lometrih meja Slovenije se bodo 
v Ptuj vrnili v sredo, 25 . juni ja , na dan slovenske državnosti , 
ko bo ob 20. uri pred Mes tno hišo večja s lovesnost . 

Kot je na tiskovni konferenci 
minulo sredo, 11. junija, povedal 
predsednik ptujskega kluba Ma
raton Milan Potočnik, letos za
radi drugih obveznosti na teku 
žal ne bodo sodelovali trije dose
danji udeleženci, sicer prekaljeni 
in hitri maratonci Mirko Vindiš, 
Rado Ačimovič in Ivan Golob. 
Izvirna in enkratna indeja ptuj
skih maratoncev je nastala na po
budo njihovega člana Franca Žu-
paniča pred šestimi leti. Tekači 
tekaškega kluba maraton so se 

takrat odločili, da pretečejo mejo 
samostojne Slovenije v skupni 
dolžini več kot 1200 km. 

Posebnost letošnjega teka je v 
tem, da so k sodelovanju povabili 
kar šest novih članov, ki bodo ob 
mejah Slovenije tekli prvič. To 
pomeni dodaten izziv tudi za do
sedanje izkušene tekače. V 
letošnji ekipi bosta tudi dve žen
ski: Nataša Vidovič iz Ptuja in 
Jožica Šiftar iz Radencev, poleg 
njiju pa bodo tekli še Vlado 
Knez, Miran Sagadin, Franc 

Zupanič, Milan Potočnik, Da-
mir Žinko, Primož Meško, Ro
man Pernat, Aleš Šimenko, 
Rajko Lazar in Miha Svržnjak. 

Znak za start bo tudi letos dal 
ptujski župan Miroslav Luci v 
soboto, 21. junija, natanko ob 20. 
uri, po predhodnem kulturnem 
programu. 12 tekačev s spremst
vom bo pot vodila skozi 35 slo
venskih občin: iz Ptuja proti 
Forminu do Prekmurja, prek 
Kamniških Alp do Gorenjske, od 
tam do slovenske obale ter čez 
Notranjsko in Dolenjsko nazaj 
proti Ptuju. Povprečna hitrost 
maratoncev bo okoli 13 km na 
uro, saj morajo 1200 km preteči v 
96 urah. Udeleženci teka se bodo 
s poti po Sloveniji vsak dan 
oglašali v program radia Ptuj. 

•OM 

P T U J / 2 . REGIJSKA RAZSTA
VA PLEMENSKIH PRAŠIČEV 

Razstava in stnliovni 
posvet 

Obdravski zavod za veterinarstvo in živino
rejo Ptuj - Kmetijska svetovalna služba in Se
lekcija prašičev - organizira skupaj z vzrejni-
mi centri za plemenske prašiče 2. regijsko raz
stavo plemenskih prašičev. Na njej bo sodelo
valo deset vzrejnih centrov iz Podravja in ose
menjevalni center Ptuj. V okviru razstave 
bodo predstavljena posamezna podjetja s svo
jimi proizvodi. 

Otvoritev zanimive razstave bo jutri, v petek, ob 
10. uri na sejmišču ob Ormoški cesti. Svečano jo 
bo odprl predsednik odbora za kmetijstvo pri 
državnem zboru Franc Potočnik. V okviru raz
stave se bo ob 11. uri začel v dvorani Obdravske
ga zavoda za veterinarstvo in živinorejo strokov
ni posvet. Prva tema bodo težave pri reprodukciji 

prašičev, o čemer bosta predavala profesor, dr. 
Franc Čeme z Veterinarske fakultete in Dejan Zidan, doktor veterinarske medicine, z Veteri--; 
narskega zavoda Slovenije. Druga tema posveta! 
pa bo prašičereja na kmetijah - možnosti za preu
smeritev, predaval pa bo profesor dr. Andrej Sale-j 
har z Biotehniške fakultete v Ljubljani. Preda-: 
vanje bo vsekakor zanimivo tako za sedanje kot 
bodoče rejce prašičev in za strokovnjake s tega 
področja. Ob 15. uri bo podelitev priznanj sode
lujočim na razstavi, zaključek razstave pa ob 17. 
uri. Razstavljene živali bodo tudi naprodaj. | 

Druga regijska razstava prašičev bo priložnost, 
da spoznamo dosedanje delo na kmetijah, ki ima
jo status vzrejnega središča, pripravljeno struko\ 
no posvetovanje pa priložnost za spoznanje no
vosti na področju reprodukcije prašiče\ m 
možnosti razvoja prašičereje na slovenskih kme
tijah. Predavanje na zadnjo temo bo podkrepi je-j 
no z ugotovitvami, ki jih je dala anketa Kmetij
ske svetovalne službe. Organizatorji obljubljajo^ 
da bo v petek v Ptuju prijetno in veselo in vas va
bijo, da si razstavo ogledate v čim večjem številu. 

S L O V . B ISTRICA / TRADIC IONALNI BISTRIŠKI TEDEN 

Poudarek kmetijstvu in vinogradništvu 
Po odprtju 14. bistriškega tedna minuli petek 

se prireditve nadaljujejo vse do nedelje zvečer. 
Tudi letošnje dogajanje poteka v bistriški 
vojašnici. Poudarek je na razvojnih možnostih 
kmetijstva in vinogradništva, veliko manj, kot 
je bilo pričakovati, pa na podjetništvu. 

Bistriški teden se je minuli petek dopoldan 
pričel z okroglo mizo o razvojnih možnostih vi
nogradništva, ki bi lahko postalo eden izmed 
paradnih konjev kmetijstva v občini. Letos so 
organizirali kar nekaj vzporednih prireditev: 
okrogle mize o razvojnih možnostih na posa
meznih področjih, razstavo vinogradništva in 
kmetijstva, domače in umetne obrti, ribiško in 
lovsko razstavo in športne prireditve. Prve tri 

dni 14. bistriškega tedna so se z domačimi opra
vili, kulinaričnimi dobrotami in ljudskim pet
jem predstavili aktivi kmečkih žena. Posebnost 
letošnjega dogajanja je varovanje otrok na sa
mem prizorišču. Seveda pa je tudi veliko zabave, 
saj igra vsak večer eden od znanih slovenskih 
zabavnih ansamblov. 

Del prireditev je tudi v bistriškem gradu, kjer 
je na otvoritveni dan potekala revija pevskih 
zborov, v torek so se s koncertom evropskega 
tria pričeli "starobistriški večeri", jutri pa bo 
odprta likovna razstave Marte Jakopič-Kunaver. 
V času bistriškega tedna so v gradu pripravili 
dneve odprtih vrat. 

Vida Topolovec 



M A R I B O R / ODLOČITEV BANKE SLOVENIJE 

Nova Kreditna banka Maribor je že pred letom in pol iz
polnjevala vse zakonske pogoje za poslovanje, svet Banke 
Slovenija pa je 9. junija tudi formalno končal njeno sana
cijo. Magister Andrej Hazabent, predsednik uprave Nove 
KBM, poudarja, da je banka že decembra leta 1995 med 
drugim zagotavljala predpisane devizne rezerve, zakon
sko določen devizni minimum in izpolnjevala merila, ki 
jih je predpisala Banka Slovenije za zavarovanje obvez
nosti do upnikov. 

nadzora kakovosti v skladu z 
ISO standardi, ponudila vrsto 
novih storitev ter razširila 
mrežo svojih enot na 63 agencij 
in ekspozitur. Obenem je banka 
utrdila in razširila svoje poslo
vanje s svetom. Bilančna vsota 

Aprila 1993 so bile izho
d iščne realne obrestne 
mere za kratkoročne 
naložbe v gospodarstvu 
21-, za dolgoročne kredite 
pa 24-odstotne. Od 
letošnjega aprila velja za | 
kratkoročne kredite g o - | 
spodarstvu 7-, za dolgo
ročne pa 8-odstotna 
obrestna mera. 

Nove KBM se je od začetka sa
nacije do konca leta 1996 
povečala s 34 na 192,7 milijard 
tolarjev. Negativen jamstveni 
kapital pred sanacijo je v času 
sanacije narasel na pozitivnih 
15,8 milijarde tolarjev. Vse od 
začetka sanacije posluje banka z 
dobičkom, ki je leta 1995 znašal 
1,7, leta 1996 pa 1,9 milijarde to
larjev. Delež poslovnih stroškov 
je s 4,6 upadel na 3 odstotke bi
lančne voste. Samo v lanskem 
letu je Nova KBM povečala to
larska sredstva nominalno za 15, 
devizna pa za 20 in pol odstotka. 
Ves čas svoje sanacije je Nova 
KBM aktivno servisirala gospo
darstvo, tudi številna podjetja, 
ki so zašla v težave. Naložbe v 
gospodarstvo so vsa ta leta 
naraščale. Samo lani so se tolar

ske naložbe v gospodarstvo 
povečale za dobrih 42 odstotkov, 
kreditiranje občanov pa za 15 
odstotkov. Vsi pokazatelji poslo
vanja v Novi KBM so nad pov
prečjem celotnega bančnega sis
tema v Sloveniji. Predsednik 
uprave Andrej Hazabent 
obljublja, da bodo konku
renčnost banke tudi v prihodnje 
gradili na kakovosti storitev. Pri 
tem dajejo prednost kar največji 
samostojnosti njihovih po
družnic, ki jim iz Maribora nu
dijo poslovno podporo. Vse nji
hove podružnice ponujajo celo
ten splet storitev na osnovi po
treb posameznikov in podjetij 
na svojem območju. 

Del poslovne filozofije Nove 
KBM je zagotoviti komitentom 
kakovostno poslovanje z uvajan
jem novih storitev, sodobnejše 
tehnologije in finančnim sveto
vanjem. Lani je banka pridobila 
certifikat za sistem kakovosti 
ISO 9001 za področje poslovanja 
s prebivalstvom, letos bodo po
skušali ta certifikat pridobiti še 
za področje sodelovanja z gospo
darstvom. V želji, ponuditi svoj
im komitentom kar najširši krog 
finančnih storitev, je banka v le
tih sanacije ustanovila nekaj 
specializiranih hčerinskih pod
jetij, najprej na področju prome
ta z nepremičninami, borznega 
poslovanja in lizinga. Danes de
luje v okviru bančne družine 
šest hčerinskih podjetij: KBM 
Fineko, Trgotln, DZU KBM In-
fond, KBM Leasing, Maribor
ska borznoposredniška hiša in 
Fininvest. Leta 1994 je banka 
ustanovila svojo enoto v 
Ljubljani, leta 1996 je svojo 
mrežo razširila na Posavje, že 
letošnjega julija pa bodo odprli 
podružnico v Dravogradu. Del 
Nove KBM je od leta 1995 tudi 
bivša Komercialna banka Nova 
Gorica. 

J. Bračič 

LENART / 25. (IZREDNA) SEJA OBČINSKEGA SVETA 

Molidl svetniki thfignili 
i « l r e z « n o v « o b č i n « 
POBUDAM KS SVETI JURIJ IN BENEDIKT SO SE PRIDRUŽILE ŠE VSE DRUGE KS 
TAKO DA NAJ BI V LENARTU DOBILI KAR SEDEM NOVIH OBČIN • KAKŠNA Bo 
VOLJA LJUDI IN KAJ BO POVEDAL DRAŽAVNI ZBOR • SVETNIKI NISO PRIŽGALI 
ZELENE LUČI ZA PLAČILO 300 TISOČAKOV ZA STEČAJ PATHOSA 

Zadnje, 25. zasedanje le-
narškega občinskega sveta (prei
menovali so ga v izredno) je mi
nilo neverjetno hitro. Svetniki 
so se razšli po manj kot 45 minu
tah dela in so obravnavali samo 
eno vsebinsko točko: pobude 
KS Cerkvenjak, Lenart, 
Veličina, Sveta Ana in Sveta 
Trojica za izločitev iz lenarške 
občine in ustanovitev novih 
občin. Pobude so brez razprave 
podprli in tako v bistvu zao
krožili proces napovedane delit
ve sedanje velike občine Lenart. 

Kot smo v Tedniku že obširne
je poročali, so v vseh pobudah 
izpostavili zahtevo po enako
mernejšem razvoju slovenskogo-
riškega podeželja, marsikje pa so 
med vrsticami omenjali še neza
dovoljstvo zaradi (ne)učinkovi-

tosti aktualne občinske oblasti. 
Zamere imajo globlje korenine, 
in čeprav so pred zasedanjem na
povedovali, da se bodo svetniki 
tokrat razgovorih in izkašljali, 
se to ni zgodilo. Od 21 jih je 19 
dvignilo roke za pobude, dva pa 
sta bila proti. Komentarja iz 
svetniških klopi ni bilo, tudi po 
seji na hodnikih lenarške občin
ske zgradbe ne. 

Poleg tega so svetniki sprejeli 
predlog občinske uprave o 
povišanju zneska za odvoz ko
sovnih odpadkov. Povečali so ga 
na 3,5 milijona SIT in to na 
račun postavke CEGOR. Ob 
koncu zasedanja so poslušali in
formacijo župana Slavka Kram-
bergerja o vse težjem socialnem 
položaju Pathosa. Tudi to zgod
bo smo bralcem Tednika dodo

bra osvetlili, zdaj spet kaže, da 
se bo tovarna nožev dokončno 
potopila. Sindikat je predlagal 
uvedbo stečaja, za katero naj bi 
svetniki odrinili 300 tisočakov. 
Svetniki so bili odločno proti 
temu in so menili, da naj se v 
končni fazi o tem odloči župan, 
oni ne bodo "grobarji" tovarne, 
Predlagali so še en delovni sesta
nek župana, lastnikov in upni-
kov, da bi morebiti rešili delov
na mesta. Naloga občinskega 
sveta ni ukinjanje, temveč zagot
avljanje pogojev za odpiranje 
novih delovnih mest, je ob kon
cu mirnega in neverjetno krat
kega zasedanja pripomnil Mi
roslav Bauman iz LDS. | 

M.Toš 

JURŠINCI / NA ČETRTKOVI SEJI OBČINSKEGA SVETA 

Razdelili dofatije za šport in turizem 
Juršinski svetniki so na seji minuli četrtek na 

predlog odborov razdelili sredstva za razvoj 
športa in turizma v občini, medtem ko se je zata
knilo pri delitvi dotacij za kulturno dejavnost. 
Občinski svet bo o porazdelitvi milijona tolarjev 
za področje kulture še razpravljal, prav tako pa 
tudi o ogromni škodi, ki jo je juršinskim vino
gradnikom, sadjarjem in trsničarjem povzročila 
spomladanska pozeba. Poročilo o opravljenem 
popisu škode je pripravila komisija za odpravo 
posledic po elementarnih nesrečah, občina pa 
naj bi prizadetim pomagala do sredstev za 
povrnitev škode. 

Letošnji milijonov tolarjev proračunskih sred
stev - dotacij so na področju športa juršinski svet
niki razdelili med: ribiško društvo, lovsko 
družino, ŠD Slovenske gorice,^ Strelsko družino 
Gomila, Strelsko družino Zeljka in KMN 
Juršinci. Nekaj več pripomb so svetniki imeli pri 
delitvi dotacij med kulturna društva - predvidenih 
je namreč le milijon SIT, zato bodo morali še pre
tehtati, komu dati več in komu manj. Za razvoj tu

rizma so letos imeli na voljo le 500 tisoč tolarjev, 
od tega je več kot polovico dobilo T D Gomila, 
manjši delež pa bo ostal še za pripravo katere od 
občinskih prireditev. 

Sicer pa so se v nadaljevanju seje strinjali, da od
delek za družbene dejavnosti pri mestni občini 
Ptuj še naprej opravlja naloge z omenjenega po
dročja vse do preklica, seznanili pa so se tudi z in
vesticijami in tekočim delom v občini. Župan 
Alojz Kavčič je pripravil podrobno poročilo o 
vseh delih, ki so trenutno še v teku in tudi tistih, 
ki so bila pred kratkim končana, predvsem na po
dročju infrastrukture. Dotaknil se je tudi gradnje 
prizidka pri juršinski OŠ, za kar občina že pri
pravlja vso potrebno dokumentacijo, pa tudi ure
ditve mrliške vežice in še nekaterih manjših del. 
Svečano bodo nekatere od letošnjih investicij 
uradno predali v uporabo v avgustu - na lov-
renčevo, ko bo juršinska občina praznovala tretji 
praznik. 

T. Mohorko 
SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI 

Zakui (ne) v NATO 
Po prvih slovenskih odzivih na 
odločitev ameriškega predsedni
ka Clintona, da bodo ZDA v 
prvem krogu širitve Nata (letos) 
podprle vključevanje le treh 
držav - Poljske, Češke in Madžar
ske, je že jasno, da se bomo v 
Sloveniji spet na veliko prepirali, 
kdo je kriv za to. Prevečkrat tako, 
da bo v škodo državi. 
Seveda bi bilo nujno natančno 
ugotoviti, kaj vse je vplivalo na 
ravnanje ZDA, ne da bi pri tem 
(samovoljno) potencirali samo 
zunanje "faktorje" ali samo no
tranje "vplive", kot sta, denimo, 
že storila predsednik vlade dr. 
Janez Drnovšek in predsednik 
SKD Lojze Peterle. 
Medtem ko Drnovšek skoraj ne 
govori o morebitnih lastnih (slo
venskih) napakah in opozarja 
predvsem na splet mednarodnih 
okoliščin in vplivov, Peterle po
tencira predvsem odgovornost 
vlade in z razumevanjem spreje
ma odločitev ZDA. Prav tako ni 
razumljivo, da poskuša 
Drnovšek odločitev v zvezi s slo
venskim članstvom v Natu, ki jo 
je prav vlada dolgo prikazovala 
kot "odločitev zgodovinskega 
pomena", zdaj relativizirati, češ 
da vse skupaj vendarle ni trage
dija, "ker naše države v tem tre
nutku nihče ne ogroža, članstvo 
v Natu pa je naša strateška in 
dolgoročna odločitev, ki bo ure
sničljiva v naslednjem krogu širit
ve". Za ta drugi krog širitve nam
reč v tem trenutku nihče vsaj pri
bližno natančno ne ve, kdaj se 
bo sploh začel in ali bo do njega 
sploh prišlo. Potemtakem bo 

Slovenija, če bo tudi na madrid
skem vrhu pakta Nato prevladala 
ameriška usmeritev (o čemer pa 
skoraj nihče ne dvomi), za daljši 
čas izgubila možnost za 
vključevanje v Nato. 

PRESENEČENJE 
ZARADI ZDA 
Večer piše, da je premier dr. 
Drnovšek na svoji tiskovni konfe
renci poudaril, da so prizadevan
ja za članstvo v Natu okrepila slo
venski položaj in da se tudi dru
ge države, ki so potrjene za kan
didatke, srečujejo z notranjepoli
tičnimi težavami, celo večjimi od 
slovenskih. Ameriška odločitev 
je zato lahko tudi kompromis, 
posledica tajnega dogovora med 
Natom in Rusijo, ki bi želela videti 
v Natu čim manj novih držav. Slo
venska diplomacija je po mnenju 
slovenskega premiera v zadnjem 
obdobju storila vse, kar je bilo 
mogoče storiti. Slovenija naj bi 
bila zdaj bolj razpoznavna. Dr. 
Drnovšek je tudi dejal, da v vladi 
ne bo kakšnih kadrovskih za
menjav, če Slovenije ne bodo 
uvrstili med članice Nata, "ker na 
igro velikih vlada ni mogla veliko 
vplivati". Kljub temu pa bi bilo do
bro videti, kako so posamezne 
poteze vlade vplivale na "razpo
loženje" ZDA. Donedavni državni 
sekretar za zunanje zadeve Ig
nac Golob tako zdaj opozarja, da 
bi bilo lahko posredi tudi neza
dovoljstvo ZDA s slovenskim od
nosom do njihovih iniciativ na 
Balkanu v zvezi z ustanavljanjem 
zveze SECI, ki naj bi pospešila 
miroljubno sodelovanje na Bal

kanu in v katero je bila povablje
na tudi Slovenija. Vendar pa je 
menda Slovenija svoje sodelo
vanje pri tem projektu pogojeva
la s poprejšnjo vključitvijo v Nato. 
Po mnenju nekdanjega državne
ga sekretarja ni mogla ostati brez 
negativnega odmeva ZDA tudi 
nedavna izjava "visokega funk
cionarja slovenske vlade" o tem, 
da je oborožitev slovenske voj
ske na bedni ravni. Golob tudi 
misli, da si Slovenija ni napravila 
kakšne posebne usluge z nedav
nimi prepiri in nesporazumi v 
zvezi z ratifikacijo pridružitvene-
ga sporazuma z Evropsko unijo. 

PETERLE 
'POPRAVLJA'' 
DRNOVŠKA 
Seveda ni nič nenavadnega, da 
je predsednik vlade izjavil, da je 
stališče ameriškega predsednika 
"presenetljivo". Morda bi lahko 
dejal tudi kaj več, kar bi Ame
ričanom in svetu jasno pokazalo 
nezadovoljstvo in začudenje Slo
venije ob zelo pavšalni ameriški 
ugotovitvi, da Slovenija in Romu
nija še nista godni za članstvo v 
Natu, da pa sta "na dobri poti". 
Vendar pa je bilo tudi samo 
Drnovškovo "presenečenje" za 
Peterleta dovolj za oster napad 
na vlado in zunanje ministrstvo. 
Na svoji tiskovni konferenci je li-
der slovenskih krščanskih demo
kratov dejal, da je vlada s svojim 
komentiranjem ameriške 
odločitve slovenski politiki še do
datno zbijala verodostojnost. 
'Tako kot sta komentirala Janez 

Drnovšek in Zoran Thaler, češ 
dobro nam je šlo, priljubljenost 
nam je naraščala, pa pride Ame
rika in vse gre - tako se politično 
in diplomatsko ne govori. Tako 
komentiranje je škodljivo za 
državo." Peterle misli, da 
Združenje države Amerike niso 
krive za nastali položaj, "ampak 
doma očitno ni bilo storjeno do
volj. Na vojaškem področju ni 
bilo problemov, problemi so 
očitno politični." Peterle je tudi si
cer pohitel z izjavo "razumevanja" 
ameriške odločitve, ker naj bi bila 
za ostajanje zunaj Nata kriva 
predvsem slovenska vlada. 

'NASLAJANJE' 
OPOZICUE 
Ali je prav, da se opozicija zaradi 
neuspehov vlade naslaja tudi ob 
takšnih zadevah, ki kratkoročno 
in dolgoročno škodijo državi? Na 
koga vse je mislil dr. Drnovšek, 
ko je dejal, da so se "posamezni
ki trudili zmanjšati rrx)žnosti naše 
države za članstvo v Natu"? 

Vsekakor je zanimiv primer čud
nega "navijaštva" potenciranje iz
jav oziroma vprašanj nekaterih 
ameriških kongresnikov ob nji
hovem obisku v Sloveniji, čeprav 
sploh niso odločilno vplivale na 
oblikovanje splošnega 
splošnega mnenja o Sloveniji. 
Kongresniki so namreč kot celo
ta podprH Slovenijo pri sprejemu 
v Nato. Še posebej pa je 12 se
natorjev v posebnem pismu 
predsednika Clintona pozvalo, 
naj ob Češki, Poljski in Madžar
ski vključi v Nato tudi Slovenijo. 
Kljub temu pa Denx)kracija, ki 
pripada Janševemu krogu, piše, 
"da je dejstvo, da Slovenija ni na
redila tistega, s čimer bi si prido
bila zaupanje tujih držav. To so 
nam ob zadnjem obisku jasno 
povedali tudi predstavniki ame
riškega kongresa v Sloveniji. 
Potrdili so dejstvo, da se Sloveni
ja ni spreminjala tako kot nekate
re druge nekdanje socialistične 
države. Niso prezrli niti tega, da 
je veliko vodilnih ljudi nekdanje
ga komunističnega režima 
vključenih v vladajočo stranko Li

beralne demokracije Slovenije. 
Toliko bolj, ker jih slovenska vla
dajoča elita v vseh stikih, ki so p 
imeli tuji predstavniki z njo, nikoli 
ni prepričala, da se je njeno 
mišljenje v zadnjih letih bistveno 
spremenilo. Tudi tujci so spreg
ledali, daje šlo le za spremembo 
imena nosilcev politične oblasti, 
ne pa tudi na njihovo drugačno 
gledanje na svobodne večstran
karske volitve, na tržno gospo
darstvo in na druge gospodarske 
reforme. /.../ Razviti zahod in sve' 
nas gleda skozi očala, ki niso 
obarvana in kažejo pravo sliko 
stanja. Zato nas tudi uvrščajo ob 
bok Romunije, pa če to naši vo
dilni veljaki priznavajo ali ne 
Dejstvo je, da se še vedno nismo 
odrekli - niti otresli - komunizma 
zato je sporočilo zahodnih držâ  
več kot jasno." 
Ali je treba posebej razmišlja*' 
kaj si o takšni slovenski "enot
nosti" in nnedsebojnem samool^ 
toževanju mislijo po svetu? 

Jak Kopriv<̂  

GAJEVCi / POSVET MLEKARJEVl 

Pogovor s kmeiijskim ministrom 
Jutri ob 12. uri bo v Gajevcih 

letni posvet predsednikov 
mlekarskih skupnosti, zbiral
cev in večjih proizvajalcev 
mleka. Posvet bo v šotoru na
makalne zadruge, ki stoji za 
gasilskim domom v Gajevcih. 

Udeleženci bodo obravnavali 
problematiko odkupa in prire
je mleka na območju Mlekar
ske zadruge Ptuj, vodstvo za-

I druge pa jih bo seznanilo s pos-
I topkom lastninskega preobli-
I kovanja Mlekarne Ptuj. Na 
I srečanju bodo dali poudarek 
I tudi peti obletnici ustanovitve 

Mlekarske zadruge Ptuj. Na 
posvetu in praznovanju oblet-

I niče bosta tudi predsednik Za-
! družne zveze Slovenije in novi 
j kmetijski minister Ciril 
1 Smrkolj. Predvsem srečanje z 

Težave, ki so narekovale poz
nejšo sanacijo banke, gre za neli
kvidnost, nesolventnost in 
naraščajoči delež nedonosnih 
naložb, segajo v sredino osemde
setih let. Takratna Kreditna 
banka Maribor je poskušala 
težave premeščati z zadolževan
jem pri drugih bankah. Leta 
1988 so že sprejeli ukrepe za za-
manjšanje zadolženosti, kar je 
omililo položaj in občutno 
zmanjšalo obseg zadolženosti 
banke. Pešajoče gospodarstvo 
Podravja je začelo povzročati vse 
večjo nedonosnost kreditiranja. 
Sledila je ločitev Slovenije od 
bivše Jugoslavije in omejevalna 
denarna politika Banke Sloveni
ja, kar je konec leta 1991 vpliva
lo na poslabšanje likvidnosti in 
vse večjo izgubo v poslovanju. 
Na predlog takratnega vodstva 
KBM je maja 1992 guverner 
Banke Slovenije izdal odločbo o 
uvedbi predsanacijskega postop
ka, aprila 1993 pa je stopila v 
veljavo nova odločba guvernerja 
o uvedbi sanacijskega postopka. 
Za obveznice je bilo tega dne za
menjanih za 9,6 milijarde terja
tev do komitentov, 8,2 milijarde 
tolarjev terjatev po deponiranih 
deviznih sredstvih občanov in 
rezervirano za 10,4 milijarde to
larjev obveznic za prenesene po
tencialne obveznosti. 

Uvedbi predsanacijskega in za
tem še sanacijskega programa je 
sledilo skoraj pet let stabilizacije 
poslovanja Nove KBM. V tem 
času je banka razširila obseg svo
jega poslovanja, nekajkrat 
znižala obrestne mere, racionali
zirala poslovanje, uvedla sistem 

; ministrom bo priložnost, da se 
i kmetje neposredno seznanijo z 

ukrepi, ki jih je in bo naredila 
nova slovenska vlada za iz
boljšanje položaja kmetijstva. 

! Seveda se bo tudi to srečanje 
mlekarjev končalo z družab
nim srečanjem. 

JB 



G O R I Š N I C A / ZASEDAL JE OBČINSKI SVET 

Na Borlu sedež 
fundatife Idriart? 
Gorišniški sve tn ik i s o s e pred t e d n o m ses ta l i na redni ju
nijski seji in na predlog komis i j e za šo l s tvo dali poz i t ivno 
mnenje k i m e n o v a n j u ravnatelja O Š G o r i š n i c a Branka 
Sirca. D o l g a razprava je bila potrebna pri izbiri nau-
godnejšega ponudnika za gradnjo zdravstvenega d o m a v 
Cirkulanah; o t e m je o b č i n s k i svet v t e m tednu p o n o v n o 
odločal. P o seji s o si sve tn ik i og ledal i potek o b n o v e D o m i n -
kove d o m a č i j e , gradnjo v o d o v o d n i h s i s t e m o v v Z a m u š a n i h 
in na Vrbanjšaku, p o t e m pa š e grajsko pos lopje na Borlu. 

V Zamušanih je Slavko Bra-
tuša, referent za infrastrukturo, 
povedal, da je gradnja vodo
vodnega sistema že v zaključni 
fazi in po tehničnem prevzemu 
8. julija se bo nanj priključilo 
120 novih naročnikov. Naložba 
je vredna 45 milijonov tolarjev. 
Druga zelo pomembna pridobi
tev za gorišniško občino, vodo
vodni sistem Bori - Zavrč, pa je 
vredna kar 160 milijonov tolar
jev. Bratuša je omenil, da je 
položenih 33 kilometrov cevo
voda, podpisanih je že 600 po
godb po gospodinjstvih, občani 
pa morajo za priključek odšteti 
1800 nemških mark in sami op
raviti še sekundarno napeljavo. 
V dveh letih po tistem, ko je bil 
novembra 1995 položen temel
jni kamen, bo končana tudi ta 
investicija, ki jo gorišniška 
občina pelje s sosednjo, završko, 
do konca prihodnjega leta pa 
naj bi bila na mestni vodovod 
priključena že skoraj vsa gospo
dinjstva v občini. 

Veliko več finančnih sredstev 
pa bi občina Gorišnica potrebo
vala za obnovo borlskega gradu, 
kjer se ponujajo možnosti raz

voja turizma. Potem ko je v 
zadnjih letih grad gostil ude
ležence mednarodnega tabora 
Idriart , je občina pred tednom 
dni dobila od Idriarta ponudbo, 
da se na Borlu ustanovi fundaci
ja Idriart . Andrej Horvat, 
predsednik komisije za Idriart, 
je povedal, da je zadnja ponudba 
Idriarta konkretna, saj naj bi v 
obnovo gradu že letos vložila 2 
milijona nemških mark, potem 
pa do leta 2008 po milijon na 
leto. V ponudbi je tudi zapisa

no, katere prostore bi imel v up
ravljanju Idriart , kateri bi ostali 
občini in bi bili v souporabi 
obeh, pa tudi kaj bi Idriart vsa
ko leto pripravljal na gardu. 
Grad bi bil v prvi vrsti namen
jen turizmu skozi vse leto, je po
vedal Horvat, na Borlu bi bivali 
študenti evropskih univerz, 
občina Gorišnica pa bi v 
grajskih prostorih rada uredila 
muzej in galerijo. Menil je, da 
bo občina v prihodnje krojila 
usodo gradu, zato bi morala biti 
tr iparti tna pogodba med 
občino, ministrstvom za kultu
ro in fundacijo Idiart podpisana 
v enem mesecu. Občinski svet
niki bomo o predlogu Idriarta 
razpravljali še v tem mesecu, 
prvi odziv ob nedavnem ogledu 
grajskega poslopja pa je bil med 
svetniki dober. Zato se bo 
občina po vsej verjetnosti 
odločila za predlog Idriarta. 

T. Mohorko 

MOŠKANJCI /1/ SOBOTO DAN PERUTNINE 

V znamenju novih uspehov 
V soboto popoldan bo na letališču v Moškanjcih tradicio

nalni dan Perutnine Ptuj. Ob tej priložnosti se bodo znova 
zbrali delavci, zadružniki, nekdanji sodelavci in gostje Perut
nine. 

Tudi letošnji dan Perutnine bo v znamenju uspehov, ki jih 
podjetje dosega po uspešni sanaciji. Tako so temeljito prenovili 
živinsko klavnico, v Ljubljani končujejo pomembno naložbo v 
distribucijski center, v zadnji fazi, tik pred zaključkom, pa je 
tudi proces lastninskega preoblikovanja Perutnine v delniško 
družbo. 

JB 

PREJELI S M O 
NAŠ SOSED -
KLAVNICA PI-KO 
ŽUMER 

Apače pri Kidričevem - vas kot 
vsaka druga na Dravskem polju v 
tem delu Slovenije. Vse naokrog 
so polja, potoki in travniki, ki 
dajo tej pokrajini poseben videz. 
Ljudje so prijazni, enako kot dru
god se tudi tu ubadajo z raznimi 
problemi. Pa vendar je en prob
lem drugačen od drugih bližnjih 
vasi. Ta problem je FARMA IN 
KLAVNICA PI-KO ŽUMER. Tu 
koljejo predvsem perutnino 
(kokoši, pure, goske) in zajce. 
Klavnica je sredi vasi in strnjene
ga naselja Apače. 

In kje je sedaj problem za 
bližnje in daljne sosede? 

Prvo je smrad, ki se širi iz 
začasne farme, kjer živali držijo 
po nekaj dni ali tednov, da prido
bijo na teži, tu pa tudi čakajo na 
zakol. Ta smrad in hrup je zelo 
mučen in moteč za bližnje sosede, 
še posebej popoldne, zvečer, 
ponoči in v mirnih dneh, ko veter 
ne razpiha ozračja. Smrad iz 
klavnice in deponije odpadkov ter 
greznice. Tudi zemlja okrog grez
nice je napita z odpadno vodo ter 
ob spremembah vremena močno 
smrdi. 

Smrad iz deponije je večkrat za 
bližnjo in širšo okolico neznosen. 
Smrdi po kislem in po razkraja-
iočih perutninskih odpadkih. V 
mirnem vremenu je vonj izredno 
močan in neznosen. Seveda imajo 
plastične posode (enake kot za 
Smeti) ter majhno hladilnico za 
lake odpadke, pa vendar je smrad 
tako močan, da še delavci včasih 
na hitro z nogo potiskajo kante v 
hladilni prostor, da jim preveč ne 
Smrdi. Mini hladilnico si je g. 
2umer uredil lani na pritiske 
sosedov, toda ni kaj dosti bolje se
daj, ko je zopet toplejše vreme. 
Poseben problem je voda, ki osta-

od čiščenja ubitih živali - odp
lake, kot jim pravimo drugače. Tu 
^aj posebej poudarim, da NI no-
''ene kanalizacije razen do grez
nice, da NI nobenih čistilnih 

naprav in filtrov, ki bi odplake 
očistili za normalni odtok v 
zemljo. Ker se uporablja veUko 
vode, greznica vse ne more po
goltniti (saj je večkrat zraven tudi 
perje in drobovina živali), pa tudi 
zaradi maščob je zemlja že 
zasičena, zato vodo črpajo v cister
ne za traktor in odvažajo. S to 
vodo - odplakami - pa kar na njivo 
proti Lovrencu, na njivo proti Se-
lom ter na travnike v bližini 
vojaškega pohgona in potoka 
Polskave. Vse pa se vozi in spusti 
v zemljo samo 500 ali do 1500 
metrov vstran od vasi in klavnice. 
Vsi, ki tu živimo, vemo da je 
Dravsko polje rezervoar pitne 
vode v Podravju, le g. Žumer in 
inšpekcijske službe tega nočejo 
vedeti. Še posebej moram poveda
ti, da dnevno odpeljejo od 5 do 8 
cistern, to pa je lahko že katastro
falno za pitno vodo Dravskega 
polja. 

Sosedje in vaščani klavnice že 
nekaj let opozarjajo inšpekcije, pa 
se dela vse po starem in nihče nič 
ne ukrepa. Že vedo zakaj. 

Pred dobrim letom si je g. 
Žumer kar prisvojil cesto, ki je na
menjena predvsem domačinom 
tega naselja, del pa pelje na njive 
in sploh ni primerna za tovorni 
promet. Brez vsakega vprašanja 
ljudi, stanovalcev ob tej cesti je 
speljal ves promet na drugo stran 
klavnice. Avtomobili - osebni in 
tovorni - tako vozijo že zgodaj 
zjutraj (ob 4. ali 5. uri), dostikrat 
celi dan in seveda zvečer tudi do 
polnoči, večkrat tudi v soboto in 
nedeljo. Dosti je osebnih vozil de
lavcev, pa tudi drugih, ki pripelje
jo zajce in gosi. Mnogo je to
vornjakov, predvsem hladilnikov, 
tovornjakov, ki pripeljejo kure, 
krmila in drugo. 

Na vse to in proteste sosedov se 
g. Martin Žumer ne ozira oziroma 
se noče niti pogovarjati. Vse 
prošnje ostanejo brez odgovorov. 
Prišel je le na en pogovor, pa še tu 
je bil g. Žumer aroganten, nedos
topen in nepopustljiv do sosedov. 
Predvsem to je vplivalo na odlo
čitev, da ves problem damo v časo
pis in da širšo javnost seznanimo s 
tem problemom. Odgovore pa 
pričakujemo vsi sosedi, predvsem 

od inšpektorjev in njihovih sode
lavcev. 

Najprej od VETERINARSKO-
SANITARNE inšpekcije ter gos
poda Furmana in g. Bojneca. Vso 
zadevo dobro poznata, vendar pa 
ne ukrepata ali vsaj ne tako, kot bi 
morala. 

Kaj dela inšpekcija za okolje in 
prostor? Tam sta gospe Marjana 
in Lidija (na žalost priimkov ne 
vemo). Tudi g. Ipša, veterinar, 
nam ni dal odgovora. 

Inšpekcija za ekologijo, ki jo 
vodi g. Terbuc, je odpovedala in 
jih pač za naravo in ljudi ne skrbi. 

Vsi so seznanjeni z našimi 
problemi ustno in pisno, pa nič ne 
storijo oziroma nočejo nič storiti. 
Zakaj ne, to vejo le oni sami in 
morda še kdo. Dobro za njih je le 
to, da imajo dobro plačo in službo. 

Edini, ki nam je do sedaj pris
luhnil, je g. Bizjak, varuh človeko
vih pravic, in nam je tudi odgovoril 
na pismo dne 9. 5.1997, ki mu ga je 
napisala ga. Dragica Jeza. Postregel 
je s podatki, ki so zelo zaskrblju
joči, če bi vsi delali tako kot klavni
ca PI-KO Žumer iz Apač. Obrtno 
dovoljenje že nekaj mesecev ni več 
veljavno, torej klavnica deluje nele
galno. Lokacijsko in gradbeno do
voljenje več ne veljata, saj sta bili 
izdani le začasno. Tudi novega 
soglasja od sosedov nima, na 
kakšen način pa zaposluje delavce 
in koliko, pa ve le on sam. Torej 
klavnica PI-KO Žumer deluje na 
nedovoljen način - nelegalno ali 
drugače povedano na črno. 

Še to. Pred leti je imel klavnico 
v Halozah - Majski Vrh pa se je 
moral zaradi neurejenosti odplak, 
odvoza živalskih odpadkov in 
smradu na zahtevo krajanov s 
klavnico preseliti, hiša pa mu je 
ostala za stanovanje in daleč proč 
od smradu. Torej tudi njemu ne 
diši smrad, ampak le denar. 

Tudi štajerske kokoši niso 
vedno štajerske, saj jih vozijo iz 
raznih krajev po Sloveniji (Posto
jna, Ljubljana, Celje in od dru
god); to opazimo po registrskih 
tablicah. 

Nekako se bo to moralo končati 
ali vse urediti po zakonu in pre
dpisih. 

Marjan Petek in sosedje 

HUM 7 OB TEDNU GOZDOV 

Podirali liostanj brez dovoljenja 
O b rob t e d n u gozdov - ta je bi l o d 23 . d o 26. maja - prihaja 
z g o v o r e n pr imer s H u m a , kjer s e na hr ibčku, s katerega je 
prekrasen p o g l e d na O r m o ž z o k o l i c o , kraju, ki navdušuje 
u d e l e ž e n c e v s a k o l e t n e l i k o v n e ko lon i j e in preko katerega 
vodi p l a n i n s k a pot , b o h o t i nekaj m o g o č n i h dreves . Pred let i 
jih je nekaj že pad lo , pred d v e m a t e d n o m a pa naj bi bi l na 
vrsti stari kos tanj o b šol i . 

Delavci Elektra so kar meni 
nič, tebi nič, pa tudi predsedni
ku sveta krajevne skupnosti 
Ormož in spomeniškemu 

varstvu nič, začeli podirati stari 
kostanj ob humski šoli. Podreti 
bi ga morali zato, ker bodo tam 
speljali nov daljnovod, s tem bi 

Mnenja krajanov so bila različna, nekateri so navijali, naj kos
tanj končno odstranijo, drugi pa so bili odločno proti. 

naredili uslugo tudi lastnikom 
vinograda, ki jim orjaški kos
tanj dela senco. Zadovoljni pa bi 
bili najbrž tudi vzdrževalci šole, 
saj je nesrečni kostanj zasajen le 
dober meter od zidu. 

Pa ni šlo vse tako gladko. 
Predvsem po zaslugi Anice Ra-
tek, ki ima močan čut za varo
vanje narave in kulture in je sre
di sončnega dopoldneva sedla 
pod kostanj in onemogočila de
lavcem Elektra, da bi nadaljeva
li podiranje. V sveti jezi je padla 
marsikatera kritična beseda, na 
prizorišču pa se je kmalu znašel 
tudi predsednik krajevne skup
nosti Alojz Sok s tajnikom 
Francijem Trstenjakom, v ime
nu občine pa si je zaplet ogleda
la Dragi Bočko Žižek. Pomirili 
so nastali situacijo, saj se je na 
H u m u zbiralo vedno več 
domačinov in mnenja so bila 
različna. Zato so se odločili za 
pravično rešitev in dovolili 
požagati le tiste veje, ki bi moti
le šolo in bodoči daljnovod, sta
ri kostanj, ki pozna skrivnosti 
marsikatere generacije, ki je 
obiskovala tukajšnjo šolo, pa bo 
na H u m u še stal. 

vki 
L J U T O M E R / 125-LETNICA VINOREJSKEGA DRUŠTVA 

V Ljutomer z muzejsliim vlaliom 
D r u š t v o v inogradn ikov in prijateljev v ina L j u t o m e r praz
nuje l e t o s 125. o b l e t n i c o u s t a n o v i t v e prvega Vinore j skega 
društva na S l o v e n s k e m . Ž u p a n o b č i n e L j u t o m e r je na ta 
ve l ik i praznik povabi l s o s e d n j a m e s t a . T a k o b o v s o b o t o , 
2 L junija, peljal iz Maribora in nazaj m u z e j s k i vlak, ki s e b o 
ustav i l tudi na Ptuju. C e n a v o z o v n i c e s p r o g r a m o m in b o n i 
za hrano je 2.950 tolarjev. Zajtrk b o na vlaku, k o s i l o pa v 
L j u t o m e r u . 

Iz Maribora bo muzejski vlak 
krenil ob 8.20 uri, iz Ptuja ob 9.15, 
v Ljutomer pa bo prisopihal nekaj 
po deseti uri. Tam bosta ude
ležence vlaka ob 11. uri pozdravila 
župan dr. Ludvik Bratuša, slo
venska vinska kraljica Selma 
Lukač v spremstvu vitezov, pred 
Mestno hišo pa bodo pripravili 
tudi kulturni program. Ude
leženci "vinskega vlaka" bodo nato 
odšli na hipodrom in se spotoma 
poklonili spominu velikanov 
prleške in slovenske zgodovine ter 
prvega slovenskega tabora. Ob 13. 
uri bo na hipodromu skupno kosi
lo. Uro zatem se bo začela os
rednja prireditev s kulturnim 
programom in svečano predajo 
cepljenke najstarejše (mariborske) 
trte na svetu. V kulturnem 
programu bodo sodelovali Ljuto
merski oktet, folklorne skupine iz 
Prlekije, gledališka skupina KUD 
Ivana Kaučiča ter učenci OŠ 

Stročja vas. Kot gostje bodo nas
topili pevci Mariborskega okteta 

in akademska folklorna skupina 
Študent Maribor. Sledila bosta 
kasaška dirka in zabavni program, 
muzejski vlak pa bo iz Ljutomera 
odpeljal deset minut pred deveto 
uro zvečer. Če vas mika ta zanimi
vi enodnevni izlet, lahko dobite 
vozovnice tudi v TIC Ptuj, Slo
venski trg 14, in v TIC Ormož, 
Vrazova 5. 

JB 

LJUBLJANA / USPEH ZASEBNIH HALOŠKIH 
KLETARJEV 

Štiri medalje za lialoška vina 
Na pred kratkim končanem 

mednarodnem vinskem sejmu 
v Ljubljani so s šestimi vzorci 
sodelovali tudi člani Vino-
gradniško-sadjarskega društva 
Haloze. V močni mednarodni 
konkurenci in v primerjavi s 
prejšnjimi leti strožjimi ocen
jevalnimi kriteriji so se njihovi 
vinski vzorci odlično odrezali. 

Znan in uspešen vinogradnik 
ter kletar Slavko Kokot s 
Turškega Vrha je prejel zlato 
medaljo za sauvignon, letnik 
1996. To je že druga zlata me

dalja za njegov sauvignon, kar 
samo potrjuje kakovost. Poleg 
zlate pa je Slavko Kokot prejel 
še srebrno medaljo za renski 
rizling, letnik '96. 

Jože Milošič iz Vidma pri 
Ptuju, znan po svojem odličnem 
tramincu, je za dva predstavlje
na vzorca prejel dve srebrni me
dalji: za traminec, pozna trgatev 
'96, in traminec, jagodni izbor, 
letnik '96. Čestitke uspešnima 
haloškima kletarjema! 

JB 

O D TOD m TAM 
MAJŠPERK • Svečano ob dne
vu državnosti 
Občina Majšperk v sodelovanju z občinskim odbo
rom SKD, regijskim odborom SKD, mladimi 
krščanskimi demokrati in odborom za gradnjo ceste 
Poluce - Jelovice pripravlja v soboto, 21. junija, praz
novanje ob dnevu državnosti. Od 13.30 ure so bo v 
občini Majšperk zvrstilo več slovesnosti, osrednja 
proslava pa bo ob 17. uri na Bolfenku. 

Ob dnevu državnosti bodo v majšprški občini odprli 
nekaj moderniziranih kilometrov lokalnih cest, most 
na regionalni cesti v Zgornji Sveči in asfaltirani odsek 
regionalke med Stogovci in Slapami. Na Jelovicah 
bodo v soboto domačini dobili v uporabo kar 4,5 kilo
metra asfaltirane ceste, ki so jo že nekaj let težko 
pričakovali. Praznovanje na Bolfenku bodo zaključili 
s kresovanjem. 

TM 
ROGOZNICA • Tekmovali dor-
navski ribiči 
v soboto, 14. junija, so se ob 15. uri zbrali ob ribniku v 
Rogoznici člani RD Ptuj - sekcija Dornava in se pome
rili v lovljenju rib s plovcem. Čeprav jih je presenetil 
dež, so tekmovali do konca (3 ure). V njihovo tekmo
vanje se je vključil tudi predsednik RD Ptuj Stane Žit

nik. 1. mesto je dosegel Janko Horvat -1850 g. 2. mesto 
Rajko Sok -1300 g, 3. mesto Janko Zemljarič -1225 g, 
4. mesto Milan Horvat -1175 g, 5. mesto Janez Vidovič 
- 850 g. Tekmovalo je 17 tekmovalcev. 

LESKOVEC • 50 let lovske 
družine 
v soboto, 21. junija, bodo v Lovski družini Leskovec 
proslavili 50 let lovske organizacije. Ob tej priložnosti 
bodo pogledali v lovsko kroniko, pripravili kulturni 
program z domačim lovskim sekstetom in tambu-
raško skupino ter najzaslužnejšim lovcem podelili 
priznanja. 

TM 
PTUJ • Ob dnevu Perutnine 
Pred tradicionalnih dnevom Perutnine Ptuj bodo v 
petek, 20. junija, v poslovni stavbi Perutnine Ptuj po
vabili na obisk predstavnike medijev in prijatelje Pe
rutnine. Med pomenkom bodo razkrili nekaj novih 
načrtov in dosežkov Perutnine. 

ŽAMENCI • Mednarodno 
srečanje motoristov 
Klub motoristov Kurent iz Ptuja pripravija 3. medna
rodno srečanje motoristov, ki bo ob petka, 20., do 
nedelje, 22. junija, na športnem poligonu v Žamencih. 
Poleg tekmovanj med motoristi pripravljajo tudi 
rock'n roll, nogomet z avtomobili, prikaz veščin na 
motorjih in bogat srečolov. 



GRADIŠČA PRI CIRKULANAH / PRI EMERSICEVIH 

V Halozah lahko ponu
dijo veliko dmnaaiosti 
Pred leti znana in dobro obiskana turistična kmetija Emeršič v 
Gradiščah, le 2,5 kilometra oddaljena od Cirkulan, je v soboto, 
7. junija, znova odprla vrata obiskovalcem vinorodnih Haloz. 
Očetu Ivanu Emeršiču izkušenj in znanja na področju kme
tijstva, vinogradništva in turizma ne manjka, rad pa bi ponudil 
svojim gostom najboljše in s turistično kmetijo pomagal tudi 
pri promociji turi /ma v Halozah. Mimo Emeršičevih že nekaj 
let vodi haloška planinska pot, evropska pešpot, cesta klopot-
cev in sedaj še vinska turistična cesta Haloze; vse skupaj pa bi 
Emeršičevi radi združili še s kakšno prireditvijo in starim 
običajem. 

Ponudba v Emeršičevi haloški 
zidanci iz leta 1884 bo ostala 
takšna kot pred leti, ko so leta 
1982 v Halozah začenjali tu
rizem na vasi. Po petih uspešnih 
letih so turistično kmetijo zaprli 
zaradi žalosti v družini, znova pa 
bi radi to tradicjo obudili. Turis
tično kmetijo so uredili v bližini 
domače hiše, kjer je bila nekoč 
zapuščena zidanica. To so s 
precejšnjimi sredstvi dobro 
obnovili in ohranili njeno prvot
no značilnost. Pri vsem jim je že 
takrat pomagal dr. Lujo Pola
nec, profesor na agronomski šoli 
v Mariboru, ki je družini dal os
novne smernice pri ureditvi in 
ponudbi na turistični kmetiji. 
Emeršičevi so namreč menili, da 
se v hribih ne da živeti samo od 
kmetijstva in vinogradništva, 
potrebno si je omisliti še kakšno 
dopolnilno dejavnost, mora pa 
biti za to vsa družina. V prvih le
tih se jim je splačalo, saj so znali 
ponudti tisto, kar so pridelali 
doma: kruh iz krušne peči, meso 
iz tunke in haloško gibanico, po
leg tega pa priznana vina iz 
domačega vinograda. Ta so pre
jela že marsikatero vinsko priz
nanje na ocenjevanjih, kletarjen-
je pa je v rokah očeta Ivana 
Emeršiča, ki ob pomoči zeta 

Francija v lastni polnilnici pri
deluje izvrstna vina: laški 
rizling, renski rizling, sauvig-
non, rumeni muškat. 

Vse to se je Emeršičevim že 
splačalo, saj so se jim zadovoljni 
gostje vračali, s ponovnim 
odrtjem pa bi jih radi v Gradišča 
vrnili. 

Ivan Emeršič pravi, da v Ha
lozah premalo naredijo za turis
tično ponudbo, da so ljuje pre
malo povezani med seboj in se le 
stežka odločijo za katero od do

polnilnih dejavnosti. Čeprav se 
je v Halozah infrastruktura v 
zadnjih letih močno uredila, pa 
je gospodar Ivan mnenja, da 
država premalo pomaga s kredi
tiranjem in premalo skrbi za Ha
loze kot celoto. Sicer pa bodo 
Emeršičevi dejavnost na turis
tični kmetiji popestrili z dodat
no ponudbo jahanja, sprehodov 
v okolici, nabiranjem gob in ri
bolovom v neposredni bližini 
reke Drave, pripravljali bodo 
piknike, degustacije vin in 
vinsko trgatev. Pridružili se 
bodo domačemu turističnemu 
društvu, sodelovali na turis
tičnih prireditvah v občini in se 
predvsem prilagodili željam gos
tov. Trudil i se bodo, da bodo 
gostje odšli zadovoljni iz Gra
dišč in se bodo še vračali v Halo
ze. 

Be^dilo in posnetek: 
Tatjana Mohorko 

Ivan Emerš ič bo z družino v s a k konec t e d n a 
skrbel za promoci jo tu r i zma v Ha lozah 

VICAVA/ SREČANJE STAREJŠIH MESTNE ČETRTI PANORAMA 

Sreran/0, ki polepšajo dan 
V domu krajanov na Vičavi je 
bilo prejšnji četrtek srečanje 
starejših mestne četrti Pano
rama, kjer živi 170 starejših 
od sedemdeset let. Pozdravil 
j ih je predsednik sveta četrti 
Jože Štrafela, zapel je pevski 
z b o r D ruš tva u p o k o j e n c e v 
Ptu j , za tem pa je za veselo 
razpo ložen je igral harmoni 
kar Viktor Munda iz Prerada. 
Srečanje je potekalo v prijet
nem vzduš ju , za m n o g e pa 
je bi l to d a n , ki bi ga želel i 
med letom večkrat ponoviti. 

MG S r e č a n j e j e p o t e k a l o v p r i j e t n e m v z d u š j u . Foto: K o s i 

NOVO MESTO / ŠPORTNIKI MERCATORJA SVS ABSOLUTNI ZMAGOVALCI 

Že 14. veliki poiial 
V Novem mestu je bila v soboto, 7. junija, že 

19. Mercatoriada oziroma dan Mercatorja z 
zaključnimi športnimi prireditvami v malem 
nogometu, odbojki, košarki, krosu in vlečenju 
vrvi, ki je posvečena športu, družabnosti in 
prijateljstvu. 

Tudi tokrat so bili najboljši športniki ptujske
ga Mercatorja oziroma družbe Mercator SVS, 
d.d., Ptuj . Ekipo je sestavljalo 172 športnikov, ki 
so nastopili v vseh športnih disciplinah tega tra
dicionalnega športnega podjetniškega tekmo

vanja. Tekmovali so delavci iz vseh profitnih 
centrov - iz Lenarta, Gornje Radgone, Ptuja in 
Lendave. Že štirinajstič so osvojili pokal kot na
jboljša športna ekipa med 21 sodelujočimi. Dru
ga je bila ekipa Mercatorja KZ Krka iz Novega 
mesta, tretja pa poslovnega sistema Mercator 
Ljubljana. Vodja ptujske ekipe in član organiza
cijskega odbora tradicionalne Mercatoriade Mi
lan Petek je povedal, da je športno udejstvovan-
je v Mercatorju tradicija, ki se z leti le še 
poglablja in predstavlja pripadnost podjetju. 

MG 

VIDEM / SREČANJE NEKDANJIH SOŠOLCEV PO 40 LETIH 

Obujali spomine na šolska leta 

Nekdanj i sošolc i so si obljubil i , da se bodo še srečal i 
"Bili so časi, ko smo se veselili še vsakega tako malega uspeha.! 
Od trenutka, ko smo zapustili šolske klopi, je minilo že 40 let i 
in prišli smo v tista leta življenja, ko se svojega otroštva vse i 
bolj spominjamo." Tako je na srečanju nekadnjih videmskih' 
učencev govoril Ivan Brlek, ki je srečanje organiziral. Povabilu' 
se je odzvalo 20 nekdanjih sošolcev, ki so si tistega dne najprej | 
ogledali novo \1demsko šolo, imeli mašo v farni cerkvi in se ob: 
koncu še dodobra poveselili . 

Prvič so se po končani osnovni 
šoli, to je bilo leta 1957, nekdanji 
sošolci srečali pret petimi leti v 
Dražencih. Takrat se je med nji
mi porodila ideja, da bi lahko ob 
jubilejni 40. obletnici zaključka 
OS pripravili večje srečanje z og
ledom hiše učenosti in kraja. 

Tako so tudi naredili, v šoli sta 
jih prejeli ravnateljica Marija 
Cemila in pomočnica Marija 
Šmigoc, tam pa so se srečali tudi 
svojima razredničarkama Mari
jo Šosterič in Franjo Murko. 
Potem jih je pot vodila v cerkev 
sv. Vida, kjer so imeli mašo, tudi 

za tiste sošolce, ki so v zadnjih 
letih umrli . Na družabnem delu 
srečanja so se nekateri znova 
spoznavali, obudili spomine na 
brezskrbna šolska leta in skozi 
pozdravni govor videmskega 
župana Franca Kirbiša spoznali 
življenje in delo občine Videm. 
Pred slovesom so si petinpetde-
setletniki obljubili, da se ob pri
ložnosti ponovno srečajo tam, 
kjer so pustili osnovnošolska 
leta; če ne prej, pa ob nas
lednjem okroglem jubileju. 

Tekst in fotografija: 
Tatjana Mohorko 

VELENJE / 13. SREČANJE 
SLOVENSKIH KOMUNALCEV 

Pfujiani drugi 
Konec prejšnjega tedna, 13. in 14. junija, je v Velenju pote

kalo 13. srečanje delavcev komunalnega gospodarstva Slove
nije. Prvi dan, v petek, so se zbrali vodstveni delavci komu
nalnih podjetij in predstavniki lokalnih skupnosti na posvetu 
s predstavniki ministrstva za okolje in prostor ter razpravljali 
predvsem o vlogi komunalnih podjetij v lokalni skupnosti v 
luči strategije komunalnega gospodarstva Slovenije. Poudari
li so, da je komunalnim podjetjem treba zagotoviti pomen in 
vlogo, ki jim gresta po zakonu o lokalni samoupravi. Pri tem 
so opozorili na razlike med zakonskimi osnovami in dejans
kimi pristojnostmi lokalnih skupnosti v luči izvajanja komu
nalnega gospodarstva. 

Sobotnega delovnega in športnega tekmovanja pa se je ude
ležilo več kot 1400 delavcev iz 56 komunalnih podjetij v Slove
niji. Zelo uspešni so bili delavci Komunalnega podjetja Ptuj, ki 
so v delovnih tekmovanjih (izvedba vodovodnega in kanaliza
cijskega priključka, varjenje in odvoz odpadkov) dosegli 3. mes
to, enako v športnih disciplinah, medtem ko so v skupni uvrstit
vi drugi, za Velenjem, tretji pa so bili Ljubljančani. Uspeh so 
okronali kar z osmimi pokali. 

GORISNICA/ OSNOVNOŠOLCI USPEŠNI NA DRŽAVNIH TEKMOVANJIH 

Zlata priznanja za najl^oljše 
Borut Vaupotič, Jernej 

Žohar, Ana Dobaja, Franja 
Muhič in Dominik Cvitanič si 
ob koncu letošnjega šolskega 
leta prav gotovo zaslužijo mno
go pohval za dosežene odlične 
rezultate na državnih in tudi 
mednarodnih tekmovanjih. 
Mentorji so jim pomagali pri 
nabiranju dodatnih znanj o ma
tematiki, kemiji, Veseli šoli in 
tudi pri športu, dosežena zlata 
priznanja pa so jih uvrstila med 
najboljše slovenske osnov
nošolce. Tudi ravnatelj Branko 
Sirec ocenjuje letošnje šolsko 
leto za izredno uspešno pri 
rednem šolskem delu kot tudi 
na področju tekmovanj. 

Zlato Vegovo priznanje iz 
znanja o matematiki je osvojil 
Borut Vaupotič, letošnji 
osmošolec, ki je na tekmovanju 
dosegel vse možne točke. Njegov 
mentor je bil učitelj matematike 
Ivan Voršič. Sedmošolec Jernej 
Žohar je osvojil zlato Preglovo 
priznanje iz kemije, na državno 
tekmovanje pa se je pripravljal 

T e m pe t im gor išn išk im o s n o v n o š o l c e m je šols
ko leto pr ineslo vel iko uspehov. 
ob pomoči svoje učiteljice biolo
gije in kemije Ivanke Žnidarič. 
Na OŠ Gorišnica imajo v tem 
šolskem letu tudi državno prva
kinjo med veselošolci, saj je Ana 
Dobaja ta naslov dobila med 
šestimi razredi in se tako poka
zala kot dobra poznavalka tema
tike o naravoslovju. 

družboslovju in umetnosti . Pred 
tekmovanjem se je veliko 
pripravljala ob pomoči učiteljice 
glasbene vzgoje Slavice Cvitanič. 
Franja Muhič je na državnem 
prvenstvu v metu žogice med 
svojimi vrstniki dosegla 2. mes
to. Franja je letos uspešno 
končala sedmi razred, na šolsko 
državno tekmovanje pa se je 
pripravljala ob pomoči učiteljev 
športne vzgoje: Mirka Sobe in 
Zlatka Marčiča. Dobre rezultate 
so na državnem prvenstvu do
segli tudi šahisti in ekipe sta
rejših deklic (drugo mesto), 
mlajših deklic (četrto mesto) in 
starejših dečkov (šesto mesto). 

Letošnjega 27. mednarodnega 
tekmovanja mladih harmonikar
jev v Puli se je udeležil tudi mla
di harmonikar Dominik Cvita
nič iz Gorišnice, učenec šestega 
razreda, in domov prinesel 
odlično tretjo nagrado. Znanje 
harmonike Dominik pridobiva 
v ptujski glasbeni šoli Karol Pa
hor, poučuje pa ga učiteljica 
Marjetka Babic, poleg tega pa 
dobre rezultate dosega tudi na 
drugih šolskih tekmovanjih. Za 
Dominika je nagrada na medna
rodnem tekmovanju velika 
vzpodbuda za njegovo izpo
polnjevanje na harmoniki in 
daje še več veselja do igranja tega 
inštrumenta. 

r. Mohorko 

file:///1demsko


pTUJ / USPEŠNO PODJETJE ZA USPOSABLJANJE IN ZAPOSLOVANJE INVALIDOV 

Invalidi /aMo nudijo livalitetne stontve invalidom 
y četrtek so s lovesno predali namenu obnovljene prostore 
ptujskega podjeta za usposabljanje in zaposlovanje invalidov 
f hiptronic - Reha center v nekdanji ptujski t iskarni v Jad-
^iinski ulici 17. 360 kvadratnih metrov j i m je dala v najem 
Vlestna občina Ptuj . V podjetju, ki se ukvarja s svetovanjem, 
proizvodnjo, prodajo in servis iranjem ortopedskih pripo
močkov ter prevozi inval idnih oseb, j e zapos lenih dvanajst 
yseb, od tega šest invalidov, svoje poslovalnice pa imajo tudi 
y Ormožu in Murski Soboti . 

Ob tem so pripravili tudi pes
ter kulturni program, ki ga je 
povezovala Nevenka Dobljekar, 
sodelovali pa so ansambel Šta
jerskih 7 in učenci ptujske glas
bene šole. 
Chiptronic je edino podjetje s 

takšno vsebino na področju se
verovzhodne Slovenije. Ker so 
tudi vodilni v podjetju invalidi, 
lahko toliko bolj ustrežejo zah
tevam svojih strank, saj so 
potrebe invalidov zelo speci
fične. Nudijo kompletno 
oskrbo, od prodaje, prilagoditve 

do servisiranja in dostave orto
pedskih pripomočkov na dom. 
Imajo prodajni prostor, prostor 
za prilaganjanje pripomočkov, 
prostor za svetovanje in preiz
kus pripomočkov, šiviljsko, 
elektro prototipno delavnico s 
servisom ter skladiščni prostor. 
Predvsem izdelujejo pripo
močke in opremo za invalide. 

Direktor podjetja Chiptronic, 
d.o.o., Jože Kovačec je povedal, 
da se je za podjetje odločil, ko je 
ostal kot tehnološki presežek 
brez zaposlitve. Invalidne osebe 

Vrvico prenovljenega podjetja je prerezala Rosvita Svenšel( 
iz ZZZ - območne enote Maribor v spremstvu ptujskega 
župana Miroslava Lucija in direktorja podjetja Jožeta 
Kovačca 

največkrat zelo težko dobijo za

poslitev, saj je zadnji dve leti po

novno v porastu število brezpo

selnih invalidnih oseb. Kot je 

povedal mag. Janez Drobnič z 
Republiškega zavoda za za
poslovanje, jih je t renutno v 
Sloveniji devet tisoč. 

Ne glede na vsebino omenjega 
podjetja se morajo prilagajati 
novim potrebam trga. "Cilji 
našega podjetja v prihodnje so; 
kompletna oskrba od svetovan
ja, prodaje, prilagoditve, servisi
ranja do dostave ortopedskih 
pripomočkov na dom, kar zah
teva veliko vlaganja v znanje in 
razvoj podjetja. Veliko več pa bo 
potrebno vlagati tudi v 
obveščanje in seznanjanje ljudi 
s predpisi in pravili obveznega 
zdravstvenega zavarovanja", je 
še dodal Jože Kovačec. 

Tud i za prihodnje imajo veli
ko načrtov. Raširiti želijo sode
lovanje z Inšt i tom RS za rehabi
litacijo na področju strokovnega 
svetovanja, protetike ter izdela
ve in servisiranja zahtevejših 
invlidskih vozičkov s prenos

nim sedežem. 
Podjetje Chiptronic je član 

združenja invalidskih podjetij 
Slovenije. Člani tega združenja 
si preizadevajo tudi v prihodnje 
zadržati olajšave ter ustrezne za
kone, ki bi bili v prihodnosti 
ugodnejši za reševanje inva
lidske problematike. V 
združenju pa želijo reševati tudi 
vso drugo problematiko v zvezi 
s poslovanjem invalidskih 
podjetij, saj imajo ta nekatere 
posebnosti. 

Delavci podjetja Chiptronic -
Reha center iz Ptuja so zelo do
ber primer dobrega poslovanja 
in sodelovanja z vsemi 
potrebnimi državnimi mi
nistrstvi ter institucijami s tega 
področja. To so dokazali tudi v 
četrtek, saj so se slovesnosti 
udeležili predstavniki mnogih 
institucij. 

M . S l o d n j a k 

H A J D I N A / STRICEK CVENK NAGRAJUJE 

Kolo za Leno Simonii 
Petek, pa še trinajstega, je bil 

za učenko 8. razreda Osnovne 
šole Hajdina Leno Simonič 
srečen. Predstavnica Nove 
KBM, d.d. - Podružnice Ptuj 
Marija Ovčar ji je izročila gors
ko kolo. Lena je vse leto pr idno 
varčevala v šolski hranilnici in 
tako izpolnila pogoje za nag
radno žrebanje v akciji "Striček 
Cvenk". Žrebanje treh gorskih 
koles je bilo 6. junija v prostorih 
Nove KBM - Podružnice Mari
bor, kjer je dobitnike nagrad 
izžrebal učencec OŠ Pesnica. 
Med 4.817 pravilno izpolnjeni
mi kartončki je bil tudi Lenin 
in tokrat je sreča poiskala prav 
njo. Lena pa ni bila samo pridna 
varčevalka, temveč je tri leta 
tudi uspešna, zanesljiva in na
tančna delavka šolske hranilni
ce. Nagrada je torej v pravih ro
kah. 

JB 

Srečna nagrajenka Lena Si
monič (v sredini). Levo je 
ravnatelj OŠ Hajdina Jože 
Lah, desno pa predstavnica 
Nove KBM, Podružnice Ptuj, 
Marija Ovčar. 

Popravek 
v sestavku o občnem zboru 

Rdečega križa na Destrniku 
"50 let delovanja od srca k 
srcu" (Tednik št. 24, str. 13) 
nam je računalnik 'pojedel' 
črko 6 v pr i imku predsedni
ce RK Destrnik Marije 
Stoger. Za napako se opra
vičujemo. 

U r e d n i š t v o 

Tednik za 
upokojence 
D r u š t v o u p o k o j e n c e v 

Ptuj , A š k e r č e v a 9: 
- V torek, 24 . junija, o b 

10. uri r ibiški p ikn ik 
s e k c i j e D U Ptuj pri r ibo
go jn ic i D u š a n a Hrga v 
V i d m u pri Ptuju. 

- V s o b o t o , 28 . junija, 
o b 6. uri ( o d h o d avto
b u s a ) e n o d n e v n i iz let na 
S v e t e Višarje . s 

Prejeli smo 
Trzni inšpekciji 
in Policijski 
postaji Ptuj 

Opisal bom dogodek, ki je po
tekal 27. maja na Ptuju, ko se je 
na ptujski tržnici spet pojavil 
preprodajalec ur in drugih iz
delkov. Podobno je na ptujski 
tržnici vsak petek od 13. ure 
dalje, ko se pripeljejo Rusi in 
Poljaki ter prodajajo izdelke sla
be kakovosti. 

Podobno kot zadnjič se je tudi 
tokrat zapletlo na policijski pos
taji in na tržni inšpekciji. Na-
iprej sem na policiji prijavil pro

dajanje na črno. Policisti so me 
napotili na tržno inšpekcijo v 
Prešernovo ulico 29. Tam ni 
bilo niti tajnice, kaj šele da bi 
bil prisoten tržni inšpektor. Ta 
je verjetno resnično neprekinje
no na terenu, ker je tržna 
inšpektorica v bolniškem sta
ležu. Bomo zavedni Ptujčani 
resnično videti bebasti? Policija 
nas pošilja na tržno inšpekcijo, 
le-ta pa nazaj na policijo, ki trdi, 
da ni pristojna za prodajo na 
črno. 

Telefoniral sem na mariborsko 
policijo, kjer so mi pojasnili, da 
v primeru, da ni tržnega inšpek
torja, mora posredovati policija 
in zapleniti vse blago, ki se pro
daja na črno. Ne vem, zakaj 
noče ptujska policija ravnati 

tako. Občina Ptuj bi lahko za
poslila vsaj še dva tržna inšpek
torja, saj bi imeli vsi štirje do
volj dela. Vemo, da delajo dela
vci pri privatnikih na črno, po
leg tega pa dobijo denar od Za
voda za zaposlovanje ali social
no pomoč. To bi bilo treba prep
rečiti, sicer lahko pride do 
stavke v Obrtni zbornici Ptuj . 

Obrtnik mora imeti dovolj 
prometa, sicer propade. Za urar-
ja je to težko, če mu nekdo v 
bližini prodaja ure na črno, urar 
obrtnik pa mora plačevati 
davke, socialno zavarovanje itd. 
V pravni državi bi bilo treba 
zaščititi obrtnike in preprečiti 
trgovino na črno. 

Anton Kmetec 

T I S K O V N A K O N F E R R E N C A D E S U S / UPOKOJENSKI 
DODATEK JUNIJA IN OKTOBRA 

la rekreadjo 42 in 21 tisoiakov 
V začetku tega tedna je podpredsednik Zveze 
društev upokojencev Slovenije Mirko Bernhard 
s predsednikom ptujskega območnega odbora | 
DESUS Albinom Piskom na krajši tiskovni kon
ferenci v Ptuju predstavil skupno izjavo 
predsednika vlade dr. Janeza Drnovška in 
predsedstva Demokratične stranke upokojen
cev, v kateri sporočata javnosti, da je bila 
dosežena lu-esničitev 9. točke sklenjenega spo
razuma, ki med drugim določa tudi izplačilo do- | 
datka za rekreacijo za leto 1997. 
S podpisom omenjenega sporazuma je prevzeta ob
veznost do DESUS-a, da se v letu 1997 zagotovi^ 
povečanje dodatka za rekreacijo v višini 25 odstot
kov sredstev predvidenega povečanja in da se doda-^ 
tek razdeli med upokojence tako, da bo znesek do
datka za prejemnike z nižjimi pokojninami na
jmanj v razmerju 2:1. V naslednjih dveh letih, to le 
v letu 1998 in 1999, se osnova za izračun mase 
sredstev za rekreacijo upokojencem povečuje do 85 
odstotkov povečane starostne pokojnine. Na podla
gi tega sporazuma je Desus oblikoval predlog, d i 'se 
v letu 1997 upokojencem z nizkimi pokojninami! 
izplača regres v višini 42.000 tolarjev, vsem drugim 
pa v višini 21.000 tolarjev in to v enkratnem izp
lačilu, najkasneje z izplačilom junijske pokojnine. 
Ta predlog je Desus posredoval organom m 
vodstvu Zavoda za pokojninsko in invalidsko /a\ a-
rovanje Slovenije v dokončno odločitev. 
Za realizacijo tega dogovora bi morala vlada zagO' 
toviti Zavodu za pokojninsko in invalidsko zavaro
vanje Slovenije ne le okoli 8 milijard tolarjev, ko^ 

je to predvideno v finančnem planu zavoda, ampak 
to predstavlja v letu 1997 povečanje okoli 13 mili
jard tolarjev. 
Ker pa vlada še ni uspela sestaviti predloga pro
računa za letošnje leto in ga predložiti v razpravo 
in sprejem parlamentu, se vse do tega časa opravlja 
začasno financiranje izdatkov po tako imenovanih 
tromesečnih obdobjih oziroma dvanajsiinah. Ker v 
juniju vlada ni mogla zagotoviti takšnega zneska, 
da bi celotni regres izplačali v enkratnem znesku, 
je predlagala predsedstvu Desusa, da z razumevan
jem sprejme nastale finančne težave. 
Po pogajanjih vlada RS ne oporeka zahtevam DE
SUS o višini rekreacijskega zneska, ki je za leto 
1997 določen v višini 42.000 in 21.000 tolarjev. 
Vlada je predlagala DESUS sporazumni dogovor, 
da se določen dodatek regresa za leto 1997 izplača v 
dveh delih, in sicer 30. junija in oktobra 1997. 
Po zadnjih pogajanjih pa sta se vlada in 
predsedstvo DESUS dogovorili, da se izplača doda
tek za rekreacijo upokojencem na tale način: prvi 
del dodatka bo izplačan s pokojnino 30. junija, in 
sicer tako, da znaša nižji znesek dodatka 15.000 to
larjev, višji znesek dodatka pa 30.000 tolarjev. Dru
gi del letošnjega dodatka za rekreacijo pa bo izp
lačan 10. oktobra, tako da bodo dobili prejemniki, 
ki bodo 30. junija dobili 15.000 tolarjev, še preosta
nek 6.000 tolarjev, kar znese skupaj 21.000 tolarjev, 
prejemniki, ki bodo 30. junija dobili 30.000 tolar
jev, pa bodo oktobra dobili še 12.000 tolarjev, torej 
skupaj 42.000 tolarjev. 

•OMI 

Gregorju v slovo 
Odhajamo, počasi in vztrajno 

'n nezavedno, 
dan za dnevom odhajamo, 
mali, veliki ljudje, 
v vsem enako usojeni mrak ... 
(T. Pavček) 
Rojevalo se je prelepo spomla

dansko jutro, polno sonca in 
^^ežine. V to vedrino pa je kot 
'̂ lisk udarila vest, ki ji nihče iz-
'^ed nas ni mogel ali ni hotel 
Verjeti. 

Toda zgodilo se je. Usodi ni 
zbežati. 

Umrle so sanje, umrl je delček 
"̂ as, umrl je naš Gregor. Vsak 

dan znova se življenjske lučke 
prižigajo in ugašajo. In v to ne
nehno porajanje in usihanje 
smo vključeni prav vsi. Smrt je 
edino, ki nas čaka prav vse, tega 
se dobro zavedamo. 

Toda da je tako zgodaj in kru
to posegla med nas in nam 
iztrgala tebe, dragi Grega, tega 
še dolgo, dolgo ne bomo mogli 
dojeti. 

So trenutki , ki jih ni mogoče 
pozabiti. Mnogo lepih trenut
kov smo preživeli skupaj, si po
magali, stiskali pesti drug za 
drugega. 

So pa tudi ljudje, ki se ti vtis

nejo v srce in jih ni moč izbrisa
ti. In ti si eden izmed njih. Gre
ga, nikoli ne boš pozabljen. Še 
se bomo srečevali v sanjah, v 
mislih, v spominu, pri tebi na 
tvojem tihem domovanju. Gre
ga, ne boš pozabljen, ker si nam 
veliko pomenil , saj si nam dal 
to, česar ni moč pozabiti - iskre
no prijateljstvo. 

Največ je vredno življenje, ki 
se razda za druge; ti si se razda
jal. Dal si nam delček sebe in 
zato boš vedno ostal naš, del 
našega življenja. 

T v o j i P o d i e l i n i č a n i 

PK M A M B O IMA DRŽAVNA PLESNA PRVAKA 

Matela In NUIlnn nalboljša 
P o letu 1992, ko sta na zmagovaln ih s topničkah stala 
Ptujčana Jernej Slejko in Hermina Žuran kot prva ptujska 
državna prvaka v kombinacij i s tandardnih in la t inskoame-
riških plesov, sta letos uspeh ponovila Miljan Nojič in Mate 
j a Krajnc. 14. juni ja sta na državnem prvenstvu v Laškem v 
kategoriji pionirjev prepričljivo zmagala v deset ih ples ih in 
tako znova presenet i la . PK M a m b o je imel v flnalnem delu 
tekmovanja od pet ih parov kar tri fmal is te . 

Ptujski finalisti državnega prvenstva s svojimi trenerji 

Državno prvenstvo v stand
ardnih in latinskoameriških 
plesih je organiziral posavski 
P K Lukec v športni dvorani OŠ 

Leskovec, ptujski plesalci pa so 
domov prinesli znova odlične 
uvrstitve. Miljan Nojič in Ma
teja Krajnc med pionirji nista 

imela prave konkurence, Mitja 
Miha l inec in Danie la Arnuš 
pa sta bila v tej kategoriji osma. 
Pri mlajših mladincih sta Je rne j 
Brenho lc in Mojca Mohor i č 
osvojila 7. mesto, pri mladincih 
sta bila Boštjan Ber in Urška 
Horva t šestnajsta, pri starejših 
mladincih pa Je rne j Slejko in 
Maja Petek odlična šesta. 

Plesni par Nojič - Krajnc je 
tako znova dokazal, da sodi v 
sam plesni vrh in je tudi med 
perspektivnimi slovenskimi 
plesnimi pari. Miljan in Mateja 
skupaj plešeta šele od novega 
leta in v tako kratkem času sta 
dokazala, da se z redno vadbo in 
veseljem do plesa lahko doseže 
veliko. Vsi plesni so se celo 
sezono pripravljali pod strokov
nim vodstvom trenerjev Franja 
Kožarja, Boruta Žurana in Ma-
toda Peklarja. 

Ta konec tedna plesalce čaka 
odprto prvenstvo v Italiji, po
tem pa se počasi letošnja sezona 
končuje. Do sredine avgusta si 
bodo uspešni mladi plesni pari 
vzeli čas za oddih, potem pa se 
začnejo priprave na novo sezo
no, saj jih že 30. avgusta čaka 
odprtvo prvenstvo v Ljubljani. 

T . I M o h o r k o 



Kuharski nasveti 
Špinaia 

Spinača je najbolj vsestransko uporabna listnata zelenjava. 
T i s to , ki jo prodajajo na tržnicah, gojijo posebej g lede na spo
sobnost za transport in skladiščenje in je pogosto izrazi
tejšega okusa in čvrstejša kakor špinača iz domačega vrta. 
Velikokrat s l iš i te , da špinača vsebuje vel iko vi taminov in mi
neralnih snovi , a jih na žalost s toplotno obdelavo unič imo. 

Špinačo lahko uživamo surovo 
ali kuhano. Iz surove si lahko 
pripravimo odlične solate. Suro
va solata iz špinače je zelo pril
jubljena v Ameriki, ker jo pri
pravljajo kot neke vrste krepko 
solato oziroma z dodatki, kot so 
sir, slanina in podobni. 

Pri nas špinačo najpogosteje 
kuhamo ali poparimo. Pri šte
vilnih francoskih jedeh je pripi
sana oznaka a la florentine; to 
označuje jedi, katerih sestavina 
je tudi špinača. Ta izraz pogosto 
srečujemo tudi v naših gostin
skih lokalih. 

Spinača se lepo ujema z jajci in 
tako pogosto pripravljamo 
jajčno omleto s špinačo ter jo 
ponudimo kot prilogo ali kot sa
mostojno jed za zajtrk. Jajčno 
omleto s špinačo lahko naredi

mo na dva različna načina, in si
cer tako, da pripravimo zmes za 
jajčno omleto, tako da 
razžvrkljamo jajca, jih narahlo 
solimo in popramo, dodamo se
sekljan zeleni peteršilj in toliko 
žlic kisle smetane, kot imamo 
jajc; smetano lahko zamenjamo 

tudi z mlekom. Za eno osebo 
najpogosteje pripravimo omleto 
iz dveh jajc in pečemo v ponvi 
za palačinke. V osnovno zmes za 
jajčno omleto lahko dodamo 
blanširane špinačne liste, ki 
smo jih grobo sesekljali, ali om
leto, ko je pečena, nadevamo s 
špinačnim nadevom. Tega pri
pravimo tako, da špinačo prav 
tako blanširamo v slani vodi. 
Ko jo blanširamo oziroma ku
hamo v vodi, je ne pokrivamo s 
pokrovko, ker špinača vsebuje 

tudi kislino, ki zraven pare kon-
denzira na pokrovki ter pada 
nazaj na špinačo in to špinači 
spremeni barvo iz tipične svetlo 
zelene na sivo zeleno, tako da je 
špinača edina zelenjava, ki jo 
kuhamo odkrito. Blanširane 
špinačne liste grobo sesekljamo, 
segrejemo manjšo količino mas
la, dodamo sesekljan česen, in 
ko česen zadiši, prisipamo 
špinačo, narahlo prepražimo in 
še toplo omleto nadevamo s tem 
nadevom. Po vrhu potresemo z 
naribanim parmezanom ali dru
gim poljubnim sirom in takoj 
ponudimo. 

Špinača se po svojem okusu 
ujema tudi s skuto, zato to kom
binacijo pogosto srečujemo v 
obliki različnih nadevov ali 
cmokov. Lahko pa si pripravi
mo tudi lasagne s špinačo in 
skuto. 

Pripravimo rezančevo testo za 
lasagne, lahko pa spečete tanke 
palačinke in uporabite namesto 
rezančevega testa testo za 
palačinke. Nadev pripravimo 
tako, da na surovem maslu pre
pražimo blanširane špinačo, ne
koliko ohladimo in primešamo 
skuto, dodamo začimbe: sol, po
per in muškatni orešček. Na 
dno modela naložimo testo, na 
tanko premažemo z nadevom, 
pokapljamo s kislo smetano in 
bešamel omako in postopek 
ponavljamo tako dolgo, da je 
model poln. Zadnja plast naj bo 
testo, ki ga prelijemo z bešamel 
omako ali legirjem in potresemo 
s sirom. Če ste lasagno pripravi
li iz rezančevega testa, jo 
pečemo v pečici pri temperaturi 
180 do 200C 30 minut , lasagno 

iz žvrkljanega 
testa pa 
pečemo le 20 
minut. 

•> Nada 
Pignar, 

učiteljica 
kuharstva 

PISE: I N G . M I R A N GLUSIG / V VRTU V VRTU V VRTU V VRTU V VRTU * 

Zamujena junijska opravila je težko nadomestiti 
v juniju, ko je vegetacija vrtnega rastlinja najbujnejša, so rastline na
jobčutljivejše za okužbe po glivičniti in bakterijskih rastlinskili boleznih, 
za rastlinske škodljivce pa najslajše. Za ohranitev rastlin v zdravem stanju 
in da bi pridelali kakovostne in zdrave vrtnine, skrbimo z redno obdelavo, 
pletvijo in nego rastlin, pri kateri pa je najzahtevnejše varstvo rastlin pred 
boleznimi in škodljivci. 

Pri varstvu vrtnin se, ko pred 
tem izrabimo vse mogoče 
načine in sredstva, poslužimo 
tudi kemičnih pripravkov. 
Kemične pripravke pesticide, 
kar se tiče namena uporabe, 
koncentracije in zaščitnih mer, 
zmeraj uporabljamo strogo po 
priloženih navodilih proizvajal
ca, da ne pride do škodljivih 
posledic na varovanih rastli
nah, njihovih porabnikih in 
okolju. Pri uporabi pesticidov 
velja uporabnike opozoriti na 
neškodljivo odstranitev iz
praznjene embalaže. Stekle
ničke, pločevinke, plastične in 
alufolije, v katerih je bil spravl
jen pripravek, po izpraznitvi te
meljito izplaknemo z vodo, s 
katero pripravljamo in mešamo 
škropivo. Izplakovanje je 
mogoče opraviti tako temeljito, 
da postane izpaznjena emba
laža povsem neškodljiva za ok
olje, pa še gospodarno je, da 
ostanke dragih pripravkov do 
kraja koristno porabimo, na
mesto da* bi jih nenadzorovano 
zavrgli v bližnji potok ali smetn
jak. 

V SADNEM VRTU junija že 
obiramo zgodnje sorte jagod, 
na sončnih legah je zrel ribez, 

Vid, ki goduje 15. junija, pa je 
že češenj sit. Za nekatere sad
ne vrste je koristneje, da že 
med obiranjem ali takoj potem 
opravimo poletno ali zeleno 
rez. 

V jagodnih grmih se prično 
v času zorenja plodov raz
raščati pritlike. Pritlike so po
daljšani členkasti poganjki, iz 
katerih se na spodnji strani raz
vijejo korenine, na zgornji pa 
rozeta lističev. Iz ukoreninjene 
pritlike dobimo nove sadike, ki 
jih od matične rastline oddeli-
mo, ko so te dovol[vkoreninje
ne in obraščene. Ce pa sadik 
za obnovo nasada ali podsa-
janje ne potrebujemo, pritlike 
sproti med obiranjem plodov 
odstranjujemo. Številne pritli
ke, ki se razvijejo iz matične ro-
zete, rastlino močno izčrpajo, 
njihovo sprotno odstranjevanje 
pa rozeto krepi za nadaljnjo ro
dovitnost. 

Ribezovim grmom obnavlja
mo letno po eno tretjino ogrod-
nih vej. Priporočljivo je že po 
končanem obiranju, da po dve 
ali tri veje, ki so stare tri ali več 
let in so že izrojene, odrežemo 
in sežgemo. Z odstranitvijo iz-
rojenih vej v času vegetacije in 

pletvijo poganjkov, ki izraščajo 
iz koreninskega vratu, krepimo 
rast in razvejanje mladih rodnih 
vej v ribezovih grmih. 

Češnjevim drevesom ob 
končanem obiranju po potrebi 
znižamo vrh in prikrajšamo 
stranske ogrodne veje, ki so 
nam za obiranje postale nedo
segljive in nevarne zaradi 
lomljivosti. Češnja zeleno rez 
bolje prenaša kot zimsko. Pri 
krajšanju vej bodimo pozorni, 
da ostane po rezi lepa in pros
torna oblika drevesne krošnje 
in da ne naredimo vejnih 
štrcijev, ki bi potem trohneli, ter 
da nastale rane zgladimo in 
premažemo z drevesno smolo 
zaradi boljšega celjenja. 

V OKRASNEM VRTU rožnika 
zacveti največ vrst okrasnih 
trajnic, dvoletnic, cveteti pa so 
že pričele tudi nekatere enolet
nice. V tem času se ne navdi-
hujmo samo nad lepoto in čari 
cvetja v domačem vrtu in bival
nem okolju, temveč tudi v tem 
času posvečamo urejanju gre
dic potrebno skrb. 

Redno jih okopavamo in dro
bimo zaskorjenost tal, ki nasta
ja zlasti po nalivih, plevemo in 
sproti odstranjujemo mlade 

rastoče plevele, sproti odstran
jujemo odcvetele cvetove in 
skrbimo za varstvo cvetnic 
pred boleznimi in škodljivci. 
Našteta opravila v okrasnem 
vrtu so neodložljiva, z njihovo 
kasnitvijo pa je škoda nepo
pravljiva. 

Če iz kakršnih koli vzrokov 
doslej okrasnega vrta nismo 
pognojili z organskimi in rud
ninskimi gnojili, to lahko stori
mo še junija med cvetenjem. 
Cvetlično gredico oplevemo, 
odstranimo plevele, po površini 
pa potrosimo mešano gnojilo 
nitrofoskal v razmerju 8:16:16 
po eno pest na kvadratni meter 
gredice in ga plitvo zakopljemo 
ali z grebuljico premešamo z 
zemljo. Gredico nato pod rast
linjem prekrijemo s 5 cm debe
lo plastjo presejane kompos-
tovke, s čimer tla obogatimo s 
humusom in v vročih poletnih 
dneh preprečimo prenaglo 
izhlapevanje vlage iz tal. Če tla 
niso dovolj založena s fosfor
jem in kalijem, bi bilo enostran
sko gnojenje okrasnih rastlin le 
z dušičnimi gnojili škodljivo, 
ker dušik pospešuje rast, rastli
ne pa postanejo neodporne na 
rastlinske bolezni, njihov cvetni 
nastavek pa bo slab. 

V ZELENJAVNEM VRTU po
sevke graha, fižola, kapusnic, 
paradižnika, paprike, kumar in 
melancan plitvo okopljemo in 
oplevenrKD. Ob okopavanju jih 
rahlo osipamo. Osipana rastli

na ne samo da se čvrsteje vras-
te v tla, pač pa razvije več kore
nin, z več koreninami pa je spo
sobnejša črpati iz zemlje več 
rastlinskih hranljivih snovi. 

Paradižnikove sadike so v 
obdobju bujne rasti v višino, pa 
tudi cvetijo že. V času začetne 
vegetacije in cvetenja je nasad 
potreben še skrbnejše nege in 
varstva pred boleznimi, da bi 
bil zagotovljen obilen, kako
vosten in zdrav pridelek. Tla v 
nasadu redno plitvo rahljamo, 
sadike pa rahlo osipavamo. 
Med vegetacijo paradižnikom 
dognojujemo z mešanimi hitro 
delujočimi gnojili. Če pride do 
sušnih obdobij, gaje nujno po
trebno zalivati z natapanjem tal. 

Stebla paradižnikov med 
rastjo rahlo vežemo k opori na 

'razdaljo vsakih 30 cm. V listnih 
pazduhah poženejo stranski 
poganjki zalistniki, ki jih sproti 
odstranjujemo, da se rastlina 
ne bi preveč zgostila, da rastli
ne ne zasenčujejo in izčrpavajo 
in da ne ovirajo cvetenja ter 
razvoja plodov. Pred črno pe-
gavostjo in sivo plesnijo, ki sta 
najpogostejši bolezni para
dižnika, ga zaščitimo, če rastli
ne redno v presledkih vsakih 
10 dni škropimo z 0,25-odstot-
nim antracolom kombi ali 0,30-
odstotnim bakrenim eupare-
nom. 

Miran Glušič, ing. agr. 

P R I P R A V U A M A G . B O J A N S I N K O , SPEC. K L I N . P S I H . / 
NEKATERI DRUGI PROBLEMI DUŠEVNEGA ZDRAVJA - 125. NAD 

O vijllvu starmja in s f a -
rostl na duševno zdravle 

č e p r a v je res, da so upad sposobnost i , bolezni , duševne 
težave in motnje in drugo v starosti naraven in normalen 
proces staranja, s č imer s e mora vsak posameznik s icer 
sprijazniti, je po drugi strani tudi res, da lahko š tevi lne 
duševne motnje v starosti prepreč imo ali vsaj omi l imo . 

Oglejmo si najprej obdobja 
življenja. 

Življenje, ki se začne z oplo
ditvijo, poteka skozi različna ob
dobja do smrti, ko se konča. O 
tem, katera so ta obdobja, so raz
lična stališča, najpogosteje pa se 
govori o desetih obdobjih: 

1. prenatalno obdobje (od 
oploditve do rojstva), 

2. obdobje dojenčka (od rojstva 
do drugega leta), 

3. obdobje zgodnjega otroštva 
(od drugega leta do sedmega 
leta), 

4. obdobje poznega otroštva 
(od sedmega do enajstega leta), 

5. obdobje pubertetete (od 
enajstega do šestnajstega leta), 

6. obdobje adolescence (od 
šestnajstega do enaindvajsetega 
leta), 

7. obdobje zrelosti, 
8. klimakterij, 
9. obdobje starosti, 
10. obdobje pozne starosti. 
Velikokrat je bilo načeto 

vprašanje dopustnosti delitve 
življenja na različna obdobja. 
Nekateri so namreč mnenja, da 
za posamezno osebo obstaja le 
enotna, neprekinjena življenjska 
črta. V prid temu govori dejstvo, 
da so med posamezniki zelo veli
ke razlike. Nobena skrivnost ni , 
da je nekdo star že pri tridesetih, 
drugi pa še mlad pri sedemdese
tih. 

Zanimivo je, da dve tretjini 
ljudi opazita, "da so se postarali", 
najprej po telesnih težavah. 
Toda staranje še daleč ni zgolj 
upadanje telesnih moči ali javl
janje nekaterih bolezni. V bistvu 

je staranje zelo zapleten proces, 
pri katerem se biološki, psiho
loški in socialni dejavniki med 
seboj prepletajo. Posebno vlogo 
pri tem igrajo pričakovanja 
okolja; posameznik je v vsakem 
življenjskem obdobju bolj ali 
manj prisiljen prevzeti drugačne 
vzorce vedenja, pač v skladu /. 
družbenimi normami, ki veljajo 
za tisto obdobje. 

Vedenje in doživljanje sta
rejših ljudi je v veliki meri pos
ledica takih socialnih pričako
vanj. Če na primer družba 
pričakuje od starih ljudi, da 
bodo ne\T)adljivi, mirni, 
zadržani, potem nas ne sme 
čuditi, da se ljudje v tej starosti, 
npr. pri petinšestdesetem letu, 
res tako vedejo, pa če jim to godi 
ali ne, saj se bojijo, da jih bo ok
olje sicer obsojalo. Z drugimi 
besedami to pomeni, da je lju
dem del "starčevskega" vedenja v 
določeni starosti vsiljen. 

E)rugačno delitev v obdobja pa 
je predlagala Buhlerjeva. Po nje
nem lahko go\'orimo o petih 
življenjskih obdobjih, pri čemer 
je mejnik vsakokrat stopnja sa-
morealizacije oz. avtonomije in 
identitete. Prvo obdobje 
srečamo pri dojenčku in otroku, 
ko o saraorealizaciji konkretnih 
življenjskih vsebin še ne more
mo govoriti. V drugem obdobju, 
v mladosti, pa že pride do 
bežnih poskusov identitete. 
Toda do dokončne saraorealiza-
cije v življenju ter tudi do rezul
tatov in zastavljenih ciljev pride 
šele \' tretjem življenjskem ob
dobju, ki traja od petindvajsete
ga do petinštiridesetega leta. 

Četrto obdobje je obdobje "bi
lance", to je obdobje nekakšnega 
kritičnega pregleda prehojene 
življenjske poti. Peto obdobje 
nastopi med sedemdesetim in 
osemdesetim letom življenja Za 
lo obdobje je značilna določena 
spokojnost na osnovi najdene 
identitete. Po njenem je torej 
življenje neprestana rast. 

Da doživljanje starosti zares ni 
v zvezi s kronološko starostjo, 
kažejo naslednji podatki: ko so 
vprašali tisoč starih oseb, v kate
rem življenjskem obdobju se tre
nutno nahajajo, se je le ena ose
ba, ki še ni imela šestdeset let, 
ocenila za staro, med sedemde
setletniki pa jih je še polovica 
menila, da so trenutno v 
srednjih letih. 

Kakorkoli že, podatki kažejo, 
da večina ljudi (51,4%) ocenjuje 
kot najsrečnejše obdobje v svo
jem življenju čas med petindvaj
setim in petinšiiridesetim le
tom. 

Tudi o starosti so njihovi pog
ledi dokaj enotni, in sicer v tem 
smislu, da je starost najbolj 
mučno in neziižeteno obdobje. 
Takšno mnenje je sicer posledi
ca raznih predsodkov ali situaci
je starih ljudi v preteklosti, toda 
ne glede na to je obdobje starosti 
z vidika duševnega zdravja eno 
najbolj kritičnih \' vsem življen
ju. 

Zanimivo je, da so obdobje 
zrelosti, prehodno obdobje in 
obdobje starosti zelo slabo 
preučena. Običajno premoremo 
le znanje o telesnih spremem
bah. Povsem zmotno se je misli
lo, da je druga polovica življenja 
zgolj obdobje vedno hitrejšega 
upada ži\1jenjske krivulje, torej 
obdobje, o katerem je najboljše 
molčati, saj se temu upadanju ne 
da upreti. 

Z gotovostjo pa lahko trdimo, 
da v človekovem življenju ni 
prav nobenega obdobja, za ka
terega bi bila nujno značilna 
neproduktivnost ali propadan
je. Ce kaj takega pri starostniku 
opazimo, je to zgolj znak nes
rečno prehojene življenjske 
poti in socialnih razmer, v ka
terih živi. 

Naslednjič pa o klimakteriju 
in krizi srednjih let. 

rnsia. '?0 'an Sinko 

KRUODAIALCI 
3. juniia: Branko Laura, Tibolci 47; 
Branko Šenkiš, Žabjak 61; Oskar 
Šturm, Raičeva 11, Ptuj; Miran Cvi-
lak, Slovenja vas 27; Milka Babosek, 
Štukt 5/a; Branko Eržen, Slovenski 
trg 7, Ptuj; Vlado Babosek, Štuki 5/a; 
Aleksander Čeh. Trnovska vas 45/b; 
inge Lojen, Slovenja vas 67/b. 
5. junija; Janko Krajnc, Trnovska 
vas 10; Milan Borko, Gomila 22; Da-
niel Petek, Placerovci 13; Rozika 
Rojko, Sp. VelovlekS: Mato Dukarič, 
Ul, 5. prekomorske 15, Ruj; Milan 
Amuš, Podvinci 92/a; Andrej Kozel, 
Velika Varnica 6; Silva Simonič, Go-
milc! 7; Janez Veselic, Moškanjci 
90/b; Janez Špindler, Zagorel 24; 
Silvo Topolovec, Arbajterjeva 1, 
Ruj; Mirko Rojko, Sp. Velovlek 6; 
Janez Majar, Bukovci 19; Ljubo Vau
potič, Formin 39/c; Franc Karo, 
Janežovci 14, Marjan Meglic, 
Spuhlja 65; Anica Munda, Ul. 25. 
maja 5, Ruj; Jože Kramberger, Cir-
kovce 60/c; Vito Plazar, Sarajevska 
5, Maribor: Zvonko Španinger, Šol
ska 4, Miklavž na Dr. polju; Bojan 
Bertalanič. K brodu 27, Maribor; 
Ludvik Kokol, Dravska 8, Ruj; Silva 
Pekiar, Sp. Partinie 18; Robert Maj
hen, Kardeljeva 57, Maribor; Ivan 
Sagadin. Giri<ovce 59/b: Janez 
Goričan,Placar11/a. 











S E L A / PRIČELI POSKUSNO NASELITEV POLJSKE JEREBICE 

Jerebita s e vrača na pe l /o 
zagotovo jerebice kot avtohtone in izrazite poljske divjadi ni 
potrebno posebej predstavljati, saj je njena razširitev tesno 
povezana tudi s poljedelstvom. Lovska zveza Slovenije si že 
yrsto let prizadeva z naselitvenimi poskusi v naravo vrniti 
poljsko jerebico, vendar se dosedanja praksa ni pokazala za 
najuspešnejšo. LZS za poskus zagotavlja finančna sredstva, 
rezultati poskusa pa naj bi s lovenskim lovcem pomagali pri 
proučitvi najučinkovitejšega načina za naselitev jerebice v 
naših krajih. 

Komisija za gojitev male di
vjadi pri LZS se je letos odločila 
za drugačen način prakse in 
uvedla nekaj let strokovno vode
ni poskus naselitve jerebice na 
samo eni izbrani lokaciji. Pri 
presoji razmer za poskusno mes
to je izbrala lovskogojitveno 
področje Lovske družine Ptuj: 
območje Sel, Dražencev, Lan-
cove vasi, Pobrežja in manjši 
del Šturmovca, ki skupaj zaje
ma kar 80.000 ha poljedelskih 
površin. Letos izbrano poskusno 
mesto naj bi imelo še vedno do
volj prisotnih naravnih jerebic, 
jerebičjih remiz in možnosti, da 
se bo lahko jerebica z izbranih 
lokacij širila na širša območja. 
Poskus je stekel v aprilu na deve
tih izpustnih mestih, ko je vege
tacija jerebicam že zagotavljala 
uspešno kritje, saj so ozimna žita 
bila takrat visoka najmanj 20 
cm. Tako nam je pred časom po
vedal tudi Rudi Rakuša, dolgo
letni lovec L D Ptuj, ko smo se z 
njim opravili na opazovanje je
rebic v eno najbogatejših, če že 

ne najbogatejše slovensko 
lovišče. 

Tistega lepega jutra z opazo
vanjem plašnih jerebic nisva 
imela sreče, saj sva opazila le tu 
in tam kakšno, pa še ta nama je 
potem ušla pred objektivom fo
toaparata. Vendarle pa sva svojo 
pot začela prav tam, kjer se je 
poskus z vlaganjem jerebic v na
ravo pričel. 

USPEHI ŠELE PO 
PETIH LETIH 

ž e na začetku se je porodilo 
vprašanje, zakaj neki se je LZS 
odločila tako zahtevno nalogo 
prepustiti ptujski lovski družini, 
ko pa z vlaganjem v nekaj letih 
ni bila nič kaj uspešna. Pa je gos
pod Rakuša pojasnil: "Nič ni šlo 
mimo komisije za gojitev malih 
živali, ki je na našem lovskogo-
jitvenem območju spoznala vse 
pogoje za naselitev jerebice, kajti 
pri nas še zmeraj lahko najdete 
poljsko jerebico v naravi. Še 
pred leti je bilo v Podravju okoli 
600 jerebic, ta številka je sedaj 

nekoliko nižja, pri nas pa jih 
najdete še kakšnih 160. Na iz
brani lokaciji je na razpolago 
tudi precej naravnih remiz, 
mnoge od teh so že v naši lasti, 
skupaj pa imamo 18 ha njivskih 
površin. Jerebice iz umetne vzre-
je so se v teh dneh že privadile 
na nekaterih mestih in tam jih 
tisti lovci, ki skrbimo za nadzor, 
vsakodnevno srečujemo. Sproti 
jih je namreč treba preštevati." 

Še preden jerebice iz umetne 
vzreje spustijo v naravo, veteri
narji opravijo natančne pregle
de, saj mora biti njihovo stanje 
neoporečno, glavno skrb zanje 
pa potem prevzamejo lovci. Pos
kušajo jih obvarovati pred ple
nilci, spremljati njihovo smer gi
banja po poljih in z opazovanji 
že na začetku ugotavljati mesta 
gnezdenja. V L D Ptuj so si omis
lili nekakšno lovsko dežurno 
službo, ki je vsak dan na terenu, 
ponavadi že zgodaj zjutraj, ko si 
jerebica že išče hrano, in še proti 
večeru. Seveda pa so jerebicam 
na vseh koncih lovskogojitvene-
ga območja pripravili ustrezne 
remize med njivskimi površina
mi in ob robu gozdov, saj le tako 
lahko pričakujejo večje število 
jerebic v naravi in njihovo širi
tev. Letos začeti poskus, ki bo 
trajal kar dolgih pet let, 
vključuje obnovo naravnih ter 
zasajanje novih remiz, razne 
načine zimskega krmljenja in 

dodatno umetno zaščito za čas 
izven vegetacije. 

"EDINA MALA 
ŽIVAL Z DUŠO" 

Lovci remize obnavljajo tudi 
na poskusnih mestih, saj bi z leti 
te lahko zgubile značaj dobrega 
zavetja za zimsko zadrževanje je
rebice. Način obnavljanja remiz 
naj bi bil čisto preprost, pravijo 
lovci, in vedno znova posekajo 
odraslo drevje in grmišča do tal. 
Tako kolobarijo in vsako leto 
obnovijo le del remize. Če pa v 
naravni remizi ni dovolj kritja, 
potem jo lovci zasadijo s pasom 
iglavcev, ki jim pozneje prirezu-
jejo vrhove. V vseh pogledih 
mora biti remiza sestavljena 
tako, da jerebici nudi vse pogoje 
za gnezdenje. Na drugi strani pa 
se lovci srečujejo s težavami pri 
pridobivanju novih zemljišč za 
remize. 

V L D Ptuj so uspeli pri nasel
jevanju jerebic ustvariti dobro 
sodelovanje z lastniki njivskih 
površin in tudi lokalne skupnos
ti. Kmetijski kombinat Ptuj jim 
prepustil vzdrževanje meliora
cijskih jarkov v Šturmovcu. Vsi 
so v največji meri že seznanjeni s 
poskusnim delom lovcev, tako 
da do težav še prišlo. Skupaj se 
zavedajo, kako koristna je jerebi
ca v kmetijstvu že samo takrat, 
ko pobira koloradske hrošče. 

Prvi d a n življenja jerebic v naravi se je zače l z 
i zpustom na Dravsicem polju. Foto: M u z e k 

zato ne bi bilo prav, da bi v nara
vi pozabili nanjo. Rudi Rakuša 
je ob tem dejal, da je jerebica edi
na mala žival z dušo, zato bi jo 
morali ohraniti v našem na
ravnem prostoru. 

V poletnem času, po žetvi žita, 
bodo lovci natančno pregledali 
vse lokacije in tako ocenili števi
lo ter velikost jerebičjih kit, kjer 
samec in samičke živita v 
sožitju. Do sredine oktobra bo 
potrebno obnoviti vsa obstoječa 
krmišča in izdelati nova, saj naj 
bi na tri kite bilo postavljeno 
eno krmišče. V lovskih zapisih 
izvemo, da morajo biti krmišča 
narejena tako, da jerebicam nu
dijo tudi ustrezno zaščito, na
jboljši za to pa so improvizirani 
kozolčki iz zloženega sena in 
snopov žita. V oktobru morajo 
biti krmišča že polna, lovci pa 
jih morajo redno polniti do apri
la in skrbeti za zeleno hrano. Za 

krmljenje uporabljajo žitne 
odpadke, pleve, seneni zdrob, 
pšenico, ječmen, rž, proso in 
ajdo. Zmanjšanje števila jerebic 
se lahko pričakuje v zimskem 
času, česar se lovci še kako zave
dajo, zato jim bodo poskušali v 
mrzlih mesecih nudit i vse 
možne pogoje za naravno prezi-
movanje. Ampak o prezimitvi 
jerebic bomo lahko kaj več zapi
sali prihodnje leto, ko bo za nji
mi prva zima v naravi, lovci L D 
Ptuj pa bodo morali do takrat še 
veliko delati in skrbeti. Sicer pa 
se bodo prvi rezultati poskusa 
LZS pri naselitvi poljske jerebi
ce pokazali šele v petih letih in 
samo upamo lahko, da bodo lo
vci tako prišli do spoznanja, kje 
se resnično ponujajo najboljše 
razmere za naselitev in življenje 
edine prave avtohtone poljske 
divjadi v Sloveniji. 

Tatjana Mohorko 
D I S K O T E K A Y U C A T A N / PREDIZBOR ZA MISS SLOVEN 

Pf u/čcmIre tudi leios 
os¥ajajo lepotni Olimp 

v diskoteki Vucatan je bilo v 
soboto drugo od osmih 
predtekmovanj v okviru 
letošnjega tekmovanja za miss 
Slovenije, na katerem so izbrali 
tri najlepše in obenem že polfi-
nalistke letošnjega tekmovan
ja. Med trinajstimi kandidatka
mi sta bili tudi dve Ptujčanki: 
Ramona Seka in Suzana Top
lak. Slednji je uspelo, da se je 
uvrstila med tri najlepše. 

Suzana je stara 19 let, ob delu 
obiskuje ekonomsko šolo in se 
že nekaj časa ukvarja z mane-
kenstvom. Dela kot natakarica v 
Misisipi baru. Predtekmovanja v 
Šentilju se je udeležila predvsem 
iz radovednosti, zato je bila tem 
bolj presečena, ko so jo razglasili 
za drugo spremljevalko. V pros
tem času rada hodi v fitnes, bar
vo pa si dodatno nabira v solari-
ju. Posebnih ambicij, kar zadeva 
lepotni oder, nima, poskusila se 

Naj lepši trio z drugega predizbora prejšnjo so
boto v Yuca tanu; Ptujčanica S u z a n a Toplak, dru
ga spreml jeva lka , na desni . Foto: Vili K lemenčič 
bo tudi v polfmalu uvrstiti na
jbolje. V slovenskem mane-
kenstvu pa je tako že prevelika 

gneča, zato je uspeh rezerviran 
za zelo redke. 

MG 
i M A R I B O R / ROČK RONCERT 

Mše se 
leto -97 
Študentska organizacije Univerze v [Mariboru je organizirala ročk koncert "Piše se leto" že šestič. Vsako leto povabijo najbolj priljubljene ročk skupine '2 vseh bivših republik Jugoslavije in tal<o naredijo največji glasbeni dogo-tlel( na Štajerskem v letu 
Letos je mega žur začela mlada skupina 
Halenstein, ki je ogrela občinstvo za nas
top Petra Lovšina in Križarjev (zraven 
Bajage je bil najboljši). Desettisoč glava 
'Množica je že nestrpno pričakovala sku-
Pino Psihomodo pop. A preden so na 
°fler stopili Zagrebčani, jih je pozdravil 
tovariš Tito (njegov imitator), v ozadju pa 
ê je slišala glasba: "Tito, mi se ti kune-
0̂ ..." in vsi mladi so skupaj z njo 

Pozdravili "našega" maršala. Vsi, ki smo 
tam, smo imeli občutek, da se je vrnil 

Pravi Tito. Njegov govor, njegove kretnje, 
"egove... Vendar ga nihče ne bo mogel 
nadomestiti. Niti Vlado Kreslin niti Mag-
nitico & Pissmakers skupaj niso poželi ênega aplavza. 

Kot zadnji je nastopil zvezda večera, 
Momčilo Bajagič - Bajaga s svojimi 
Inštruktorji. Velikan nad vsemi velikani je 
začel s pesemijo Silikon. In res je vse 
umetno, tudi naše življenje in naš nas
meh na ustih, le glasba tega ne pozna. 
Zgodila se je rockerska "sprava", saj so 
prvič po razpadu Jugoslavije na istem 

Peter Lovšin. Foto: Nini 
odru nastopili izvajalci Hrvaške, Jugosla
vije in Slovenije. Glasbeniki so pokazali, 
da so močnejši od politikov in da glasba 
ne pozna meja. In tako se je sedemurni 
koncert na Snežnem stadionu pod Po
horjem zapisal v zvezde, ki so nam sve
tile vso noč. M I L A N K R A J N C 

PTUJ / GIMNASTI PRIPRAVILI NASTOP NA PROSTEM 

Gimnastiini piknik 
Y Ljutlskem vrtu 
V soboto, 14. junija, je na igrišču nad 
Ljudskim vrtom v lepem sončnem vremenu 
potekala za ta prostor nenavadna de
javnost. Vaditelji Gimnastičnega društva 
Ptuj so raztegnili blazine in prožno plat
neno ponjavo in 21 deklic in dečkov se je 
zapodilo po njih, skakalo in delalo preme
te. Skratka zbranim staršem in č lanom 
odbora so pokazali kar največ tega, kar so 
se doslej naučil i . Vsi so uživali ob prika
zanih vajah, zato je navdušeno ploskanje 
moti lo le brnenje kamere in sprožilci foto
grafskih aparatov. 

Po končanih vajah so se umaknili v senco na 
robu igrišča, kjer je že gorel raženj in se hladil 

ledeni čaj. Ob sproščenem klepetu in prigrizku 
se je nadaljevalo prijetno druženje staršev, ot
rok, vaditeljev in članic rekreativk. Dogovorili 
smo se, da bomo gojili sodelovanje, da bomo je
seni na roditeljskem sestanku dorekli nove 
načine sodelovanja. Zavedamo se namreč, da 
oboji vzgajamo in oblikujemo naše otroke kot 
osebe in kot športnike. Nekaj koristnih predlo
gov za boljše delovanje društva je padlo kar mi
mogrede. 

Ta po obsegu mali praznik gimnastike 
vseeno ni bil tako majhen, kar so dokazali vo
dilni ljudje v nekaterih ptujskih podjetjih, ki so 
konkretno omogočili prireditev na igrišču. 
Iskrena hvala sponzorjem. 

Anka Ostrman 

T R I A T L O N / HAVAJI - CILJ VSAKEGA TRIATLONCA 

Priprtsve na Ironman 
Ptujski triatlonec Rado Ačimovič se že nekaj mesecev intenzivno 
pripravlja na ironman, ki je z 2500 udeleženci največji in najbolj organizi
ran triatlon v Evropi. Potekal bo 13. julija v Rothu pri Niirnbergu. 

Kot pravi Rado Ačimovič, 
moraš imeti srečo, da prideš zra
ven. Njegova številka je 2210. 
Preizkušnja v Rothu so v bistvu 
kvalifikacije za svetovno 
prvenstvo na Havajih, kamor se 
jih s tritlona v Rothu lahko 
uvrsti le 190 in bo 18. oktobra. Iz 
njegove starostne skupine (od 41 
do 45 let) se jih lahko kvalificira 
le 21. Uspeh na kvalifikacijah 
predstavlja rezultat pod desetimi 
urami oziroma da bo v tem času 
preplaval 3,8 km, prekolesaril 
180 km in pretekel 42 km. V Ev
ropi so triatloni še na Nizozems
kem, Švici, Nemčiji in na Ka
narskih otrokih, kjer je konku
renca manjša. 

Rado Ačimovič se s triatlo
nom ukvarja že nekaj let. Lani je 
bil v svoji kategoriji v seštevku 
vseh tekmovanj prvi v Sloveniji. 
Kot je za vsakega tekača cilj ma
raton, so za vsakega triatlonca 

Triat lonec Rado Ačimovič . Foto: M . O z m e c 
cilj Havaji, pravi Ačimovič, ki se 
je doslej že izkazal na nekaj 
testnih tekmovanjih. Tako mu 
pred 13. julijem dobro kaže. 

Priprave na Ironman so zelo 
intenzive. Vsak dan trenira dve 

do tri ure, prosto ima le en dan v 
tednu. Teče in kolesari v Ptuju 
in okolici, plava pa v Mariboru 
in Ptuju. Priprave si v celoti fi
nancira sam. 

MG 



N O G O M E T / POVRATNA TEKMA ZA UVRSTITEV V PRVO LIGO 

Ormvu - BeMnti 9:9 
DRAVA: Sraga, Volk, Pucko (FanedI), A. Vršič, Karanovič, T. 
Vršič , Bloudek, Zec (Hotko) , P lošnik , Vogrinec (Vesenjak) , 
Mlakar. 

Nogometašem ptujske Drave ni 
uspelo doseči želenega rezultata 
na povratni kvalifikacijski tekmi 
za popolnitev prve slovenske no
gometne lige. Po porazu v Bel
tincih z 1:0 bi morali na 
domačem igrišču zmagati z dve
ma zadetkoma prednosti. Na 
Mestnem stadionu na Ptuju se je 
zbralo še več gledalcev kot na 
srečanju z Vevčami. Po minimal
nem porazu v prvem srečanju so 
si vsi skupaj želeli uvrstitve Dra
ve v višji rang tekmovanja. 

Srečanje je v uvodnih minutah 
pripadlo gostom, ki so na vsak 
način želeli umiriti igro 
domačih, ob tem pa so vse sile 
usmerili v ohranitev minimalne 
prednosti, ki so jo imeli. Po 
začetnem pritisku so se domači 
razživeli, vendar ni bilo pravega 
zaključka, saj so se Beltinčani 
borili izredno požrtvovalno, 
Dravi pa se je poznala odsotnost 
kapetana Milana Emeršiča. 
Domači so poizkušali s streli z 
razdalje, vendar so bili ti nena
tančni, tako da ni bilo večje ne
varnosti za gostujočega vratarja. 

Tempo v drugem polčasu je ne
koliko upadel in to je bila voda 
na mlin gostom, ki so še lažje 
zaustavljali domače igralce. Tre
ner domačih je poizkusil z men

javami nekaj narediti, vendar 
brez uspeha. V 69. minuti se je 
gostujočemu igralcu Dejanu Ba-
ranji ponudila izredna priložnost 
za dosego zadetka, vendar se ni 
najbolje znašel. To nespretnost 

pa bi lahko gostje drago plačali v 
75. minuti, ko se je domači napa
dalec Silvo Plošnik preveč obot
avljal. Bolj ko se je srečanje 
bližalo koncu, vedno več nervoze 
je bilo čutiti. Domači so vrgli vse 
sile v napad, žal pa jim ni uspelo 
priti do želenega cilja. Po 
zadnjem sodnikovem žvižgu so 

se srčno veselili gostje, domačim 
pa ostaja v uteho, da so bili zelo 
blizu prve slovenske nogometne 
lige. Uspelo jim je predramiti 
Ptuj, ki jih je sicer moralno 
podprl, vendar do materialne 
podpore še nekaj manjka. Poka
zalo se je, da ljudje želijo gledati 
kvaliteten nogomet, predvsem 
prvoligaški, zato je potrebno 

Fotografija: L Kotar 

klubu pomagati v konkretnejši 
obliki. Tako na koncu ostane 
dejstvo, da bo potrebno v nas
lednji tekmovalni sezoni ponov
no poizkusiti, nekatere stvari še 
dodelati in ni vrag, da ne bi 
uspelo. 

Danilo Kiajnšeic 

NOGOMET 
3. SNL - VZHOD 

26. krog: Dravinja - Unior 2:1, 
Paloma - Kovinar 2:0, 
Goričanka - MM Brunšvik 9:1, 
Turnišče - Odranci 1:0, 
Črenšovci - Steklar 3:0 - ni bilo 
gostov. Aluminij - Bakovci 3:3, 
Pohorje - Kungota Broker 7:2. 
1. ALUMINIJ 26 195 2 67:18 62 
2. POHORJE 26 174 5 63:28 55 
3. BAKOVCI 26 158 3 64:21 53 
4. ČRENŠOVCI 26 170 9 43:26 51 
5. PALOMA 26 11 4 1132:31 37 
6. KOVINAR 26 104 1233:45 34 
7. UNIOR 26 9 6 1134:32 33 
8. GORIČANKA 26 8 8 1038:32 32 
9. TURNIŠČE 26 8 8 1031:47 32 
10. DRAVINJA 26 8 7 1141:48 31 
11. ODRANCI 26 8 3 1533:42 27 
12. KUN. BROKER 26 6 8 1227:54 26 
13.MMBRUNŠV. 26 5 5 1 628:65 20 
14. STEKLAR 26 4 4 1822:67 16 

ALUMINIJ -
BAKOVCI 3:3 (0:2) 

STRELCI: 0:1 Ristič (27), 0:2 
Kokaš (42), 1:2 Rozman (50. iz 
11 m), 2:2 Rozman (56), 2:3 
Jančar (89), 3:3 Rozman (90). 

ALUMINIJ: L. Šmigoc, 
Grbavac, Kristofič, Žemljic, 
Emeršič, Fridl (J.Šmigoc), 
Zrnko, Boškovič, R. Hojnik 
(Hertiš), Rozman in Ivančič. 

V zadnjem srečanju v tej sezo
ni so nogometaši Aluminija 
igrali neodločeno s tret-
jeuvrščeno ekipo Bakovcev. Z 
zmago so se želeli oddolžiti zves
tim navijačem, vendar so v 
prvem polčasu zaigrali zelo sla
bo. Gostje so diktirali tempo in 
potisnili domače nogometaše na 

NK Aluminij - novi drugoligaš 
njihovo polovico. Imeli so tudi 
nekaj priložnosti, a so izkoristili 
samo dve. Nogometaši Alumini
ja v tem delu igre niso imeli iz
razitih priložnosti za dosego za
detka. 

Nadaljevanje srečanja je imelo 
povsem drugačno podobo. 
Domači so pritisnili proti vra
tom gostov in uspeli rezultat ize
načiti v samo šestih minutah. 
Strelec obeh zadetkov je bil 
Zvonko Rozman. Močan naliv je 
žogo naredil hitrejšo, zraven 
tega pa je bil osvežitev za igralce 
obeh moštev. Zaključek srečanja 
je bil izredno razburljiv. Gostje 
so namreč v 89. minuti z zadet
kom Jančarja povedli. Kazalo je, 
da bodo Kidričani končali 
prvenstvo s porazom. V zadnjem 
napadu se je za strel z velike raz
dalje odločil Rado Boškovič, 
žoga je zadela prečnik, na pra
vem mestu je bil Zvonko Roz
man in dosegel tretji, ize
načujoči zadetek. To je tudi rea
len izid dokaj kvalitetnega 

srečanja. Po končanem srečanju 
so nogometaši Aluminija in nji
hovi mladinci iz rok predsedni
ka MNZ Ptuj Erika Berčnika 
prejeli pokal za osvojena prva 
mesta v ligaških tekmovanjih. 

Tekst in foto: Danilo Klajnšek 

KVALIFIKACIJE ZA 
UVRSTITEV V 3. 
SNL - VZHOD 

1. krog - v nedeljo, 22. junija: 
Hajdina - Usnjar, Bella Viola 
Maribor - Kema Puconci 

Zmagovalni moštvi 1. kroga 
bosta nova člana 3. SNL vzhod v 
TS 1997/98. 

2 . SML VZHOD 
22. krog: Dravinja - Beltrans 

11:0, Starše - Krško 3:5, Slov. 
Gradec - Pragersko 0:3 b.b.. Ko
vinar Store - Beltinci 1:2, Alu
minij - Steklar 6:1, Nafta - ERA 
Šmartno 4:2. 

Branko Lešnik KOLESARSTVO 

Perša presenefil kMkufon^ 
Pretekli konec tedna za kolesarje ni bil tako bogat z dirkami. Kljub 
temu pa so se starejši mladinci kolesarskega kluba Perutnina Ptuj 
udeležili dirke v Furlaniji v Italiji - 3. velike nagrade Sedegliano 
ins ieme. Proga je bila krožna, skupna dolžina pa je bila 126 
kilometrov (6 krogov pa 21 km). Mladi kolesarji so vozili kljub 
neugodnim vremenskim razmeram hitro, saj je povprečna hitrost 
znašala 43,620 kilometra na uro. 

Udeleženci dirke v Furlaniji. 

Po prvih treh krogih se je ločila 
skupina ubežnikov, med katerimi 
je bil tudi Iztok Kovačec, in si pri-
vozila slabi dve minuti prednosti. 
Nato je glavnina v 4. krogu ujela 
ubežnike. V zadnjem krogu je 
ptujska ekipa imela nalogo, da 
pripelje Iztoka Kovačca med prve 
tri in v ugoden položaj za ciljni 
sprint. Ni se izšlo in menjali so 
plan. Ekipa je pričela delati za Da-
niela Peršo. K temu je veliko pri
pomogel Marjan Kelner. 500 
metrov pred ciljem je bil strahovit 
finiš, kjer je Daniel Perša zasedel 
odlično četrto mesto, kljub temu 
da ni znan kot sprinter. Izkazal pa 
se je tudi Iztok Kovačec, ki je bil 
na koncu prvega in tretjega kroga 
najhitrejši na letečih ciljih, kar je 
skupno zadostovalo za zmago v 
letečih ciljih. 

Uvrstitve ptujskih kolesarjev: 4. 
Daniel Perša, 12. Marjan Kelner, 
17. Tomaž Jagarinec, 21. Jernej 
Finšgar. 22. Iztok Kovačec. 

Tekst in foto: 
Danilo Kla jnšek 

P L A N I N S K I KOTIČEK 
Z VLAKOM NA GOM OLJKO 

Poletje se je v mnogih pogledih že dodobra "raz
lilo" preko stare celine, na kar nas vsakodnevno 
opomnijo potno čelo, vse pogostejše popoldanske 
nevihte ter številni drugi znakih vročih poletnih 
dni. V takšnih dneh si običajno želimo prijetne 
osvežitve, ki nam jo ponujajo tudi gore in nekoli
ko nižje hribovje. Povzpeti se nekoliko višje, kjer 
pride do izraza tudi vsakodnevni gorski veter, je v 
vročih poletnih dneh pravih užitek za vsakega lju
bitelja gora. Preden pa obiščemo skalne vršace, se 
moramo na tovrsme podvige ustrezno pripraviti. 
Pri tem so neobhodni obiski nižje ležečih gora, 
med katere spada tudi gora Oljka, na katero se od
pravljamo ptujski planinci v soboto, 28. junija. 

Udeleženci izleta, ki ga organiziramo v sodelo
vanju s planinci iz Maribora, se zberemo ob 6.30 
uri na železniški postaji v Ptuju, od koder odpelje 
ob 6.45 vlak proti Celju. Sledi vožnja do Šoštanja, 
od koder se bomo povzpeli na 2,5 ure oddaljeni 
vrh gore Oljke. Po daljšem počitku v planinskem 
domu na Oljki (755 m) in ogledu znamenite cer
kve z dvema zvonikoma bo sledil sestop preko 
Vimperka do Polzele, kjer bomo ponovno stopili 
na vlak. V Ptuj se bomo vrnili do 18. ure. Opremi
te se za hojo po sredogorju (planinski čevlji...) in 
vremenski situaciji primerno. Hrana iz nahrbtni
ka, v planinskem domu pa nudijo polzelski pla
ninci hladne in tople napitke. Cena, ki vključuje 
povramo vozovnico za IC vlak, organizacijo in vo
denje, znaša za člane P D 550 tolarjev, za mlade 

planince 450 tolarjev ter nečlane PD 900 tolarjev. 
Prijave z vplačili sprejemamo v pisarni PD Ptuj do 
torka, 24. junija. Vodil bo Uroš Vidovič s sovodni-
ki. 

Uroš Vidovič 

POLETNI PIANINSKI TABOR 

V GOZD MARTULJKU 

PD Ptuj organizira poletni planinski tabor v 
Gozd Martuljku - v Lipovčevi koči. Prva izmena 
tabora bo v času od 30. junija do 6. julija. Tabor je 
namenjen vsem strukturam planincev, ne glede na 
starost in izkušnje. 

Cena tabora je 10.000 SIT oz. 1.500 SIT po osebi 
na dan, vanj pa je vključeno bivanje v Lipovčevi 
koči, hrana ter stroški organizacije in vodenja po
hodov. Prevoz je v lastni režiji. 

Potrebna je planinska oprema za visokogorje z 
dovolj perila in obleke ter spalna vreča. 

Program je okviren in se prilagaja vsem ude
ležencem tabora. Po potrebi oz. glede na željo in 
spromosti udeležencev se lahko sestavijo manjše 
skupine za pohode po zahtevnem brezpotju. 

Vodja tabora je Franc Korpar. 
Prijave z vplačilom zbiramo v pisarni društva, 

Prešernova til. 27, do vključno petka, 27. junija, 
oz. do zasedbe mest. 

Vse informacije dobite pri vodji tabora Francu 
Korparju, tel.: 774 621 (v večernih urah). 

Odbor za informiranje in propagando PD Ptuj 

J U D O / NASI ŠPORTNIKI NA SREDOZEMSKIH IGRAH 

P e f e l r in Marin 
odliaiata v Bari 

Slovenska reprezentanca v 
judu, ki jo sestavljajo Gregor 
Brod in Aleš Vrbančič iz 
Ljubljane, Sandi Soršak iz Slo
venske Bistrice, ter Damijan Pe
tek in Jože Marin iz Gorišnice, 
bo na Sredozemske igre v Italijo 
odpotovalo v drugi skupini slo
venskih športnikov danes, 19. ju
nija, zz letališča Brnik. 

Do uspeha ne bo lahko priti, saj 
so pri judu tako kot pri atletiki 
prijavljeni najboljši borci vseh 
20 sredozemskih držav. Tekmo
valca Marin in Petek iz 
Gorišnice bosta v Bariju nastopi
la 24. junija v popoldanskih 
urah. Zaželimo jima lahko nekaj 
športne sreče. 

Peter Cvetko Foto: Laura 

HAJDOSE 

Dirke s skuierji 
AMD Domžale je na karto-

dromu v Hajdošah pri Ptuju or
ganiziralo drugo dirko za 

državno prvenstvo v skuterjih v 
50 in 70 ccm razredu. V vsaki 
kategoriji sta bili dve dirki. 

Rezultati 1. dirke do 50 ccm: 
1. Sebastijan Vežnovar, AMD 
Domžale, 2. Kristijan Šuštar, 
MIGB TEAM Izola, 3. Matevž 
Kraljic, ŠD Zmajček Ljubjana; 
2. dirka: 1. Natalija Kenda, 
Moto klub Mel Novo mesto, 2. 
Sebastijan Vežnovar, AMD 
Domžale, 3. Matevž Kraljic, ŠD 
Zmajček. Skupno: 1. Sebastijan 
Vežnovar, 2. Matevž Kraljic, 3-
Kristijan Šuštar. 

Do 70 ccm - 1 . dirka: 1. Ronin 
Beniger, AMD Beringer, 2. Bra
ne Lipnik, Domžale, 3. Kristjan 
Kekl, AMD Štefan Kovač Mur
ska Sobota; 2. dirka: 1. Brane 
Lipnik, AMD Domžale, 2. 
Aljoša Leban, AMTK Koper, 3-
Jure Lukač, Karin RT Mengeš-
Skupno: 1. Brane Lipnik, 2-
Roni Beniger, 3. Aljoša Leban. 

Danilo Klajnšek Foto: Langerholc 
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Športne n o w c e 

ffNlS«nNIŠKA LIGA 
PET0VI0 97 
v teniški ligi Petovio 97 so odi-

^gli srečanje 5. kroga. Večjih pre-
^nečenj ni bilo. Prve točke so 
osvojili tenisači Taluma. 
Rezultati 5. kroga: Duplek -

Luka 4:2, Tercia tisk - Levi Breg 
_j.2, Štraf - Talum 0:6, Kidričevo -
podvinci 2:4, Desni breg - Goya 
3-1, Vrabl CO - Pičo 6:0. Vrstni 
^d: Tercia tisk 9, Podvinci, Desni 
breg 8 itd. 

Danilo Klajnšek 

AEROKLUB PTUJ • 
pliberšek tretji na 
iieroreliju 
ptujčan Tomaž Pliberšek je s ko-

pilotom Davidom Mercem osvojil 
bronasto medaljo na državnem 
prvenstvu v aeroreliju, ki je bilo na 
letališču v Novem mestu mintilo 
soboto in nedeljo. Zmagal je Cel
jan Bauer pred Mariborčanom 
Verbančičem. Pliberšek je osvojil 
prvo mesto v disciplini časovna 
točnost, tretje pa v opazovanju. 
Državnega aerorelija se je ude
ležilo 16 posadk iz slovenskih ae-
roklubov. 

MZ 

PADALSTVO« 
Ptujski padalci zmagali 
v Opatiji 

Ptujski padalci so zmagali na 
mednarodni pokalni tekmi v Opa
tiji. Med osmimi ekipami iz 
.Madžarske, Slovenije in Hrvaške 
je prva ptujska prepričljivo osvoji
la prvo mesto, ptujska druga ekipa 
pa tretje mesto. Za prvo ekipo so 

skakali Mirko Vindiš, Aleksan
der Čuš, Matej Kostanjevec, Igor 
Glažar in Gorazd Vindiš, za (ku
go pa Tone Gregorič, Aleš 2^amu-
da, Boris Janžekovič in Peter 
Balta. Ptujčan Tone Gregorič je 
zmagal tudi posamezno med 40 
tekmovalci. 

MZ 

ATLETIKA • M a j a Žižek 
druga na peteroboju 

Ptujska atletinja Maja Žižek se je 
kot članica državne mladinske re
prezentance v Pulju udeležilaj)ete-
roboja Češke, Aiadžarske, Švice, 
Hrvaške in Slovenije ter v teku na 
1500 metrov osvojila drugo mesto 
za Lemanovo iz Švice. 

Na dobro obiskanem mladin
skem mitingu v Murski Soboti je 
Vertič z m a ^ v teku mladincev na 
100 metrov, Mlakarjeva pa je dobi
la tek mladink na enaki razdalji. 

I.k. 

KAMNIK •Državno 
prvenstvo v triatlonu 

v soboto, 14. junija, je bilo v 
Kamniku državno prvenstvo v 
sprint triadonu. V soparnem, za 
tekmovanje ne najprimernejšem 
vremenu se je na startu zbralo oko
li 100 tekmovalcev. Prisotna je bila 
vsa slovenska elita, ki kaj pomeni 
v^ triadonu, tudi v mednarodnem 
(Žepič, Domen, Kogoj, ki se je že 
kvalificiral na svetovno prvenstvo 
za lovoriko IRONMAN). Rado 
Ačimovič se je zopet odlično odre
zal, saj je dosegel 15. mesto abso
lutno in 2. mesto v svoji kategoriji. 

Rado je v zaključni fazi priprav 
in z vsakim dnem bliže kvalifika
cijam za svetovno prvenstvo v eni 
najtežjih športnih disciplin -
IRONMAN, ki bo proti koncu 
letošnjega leta na Havajih. 

(DAS) 

STRELSTVO • 
Majcenovič dvakratni 
državni prvak 

Ptujčan Srečko Majcenovič je 
dvakratni zmagovalec prvega 
državnega prvenstva v streljanju z 
zračno puško za invalide. Državno 
prvenstvo je bilo odprto, tako da 
so poleg domačih strelcev nastopi
li Avstrijci, Nemci in Hrvati, ni pa 
bilo nekaterih drugih, med njimi 
Jugoslovanov in Makedoncev, ki 
so bili prav tako prijavljeni. S 595 
krogi je Srečko Majcenovič pre
pričljivo zmagal v stoječem in 
ležečem stavu. Srečko Majcenovič 
se bo v avgustu udeležil evropske
ga prvenstva v streljanju z zračno 
puško v Franciji. 

MZ 

STRELSTVO^ 
Dvoboj pionirjev 
Dornava - Juršinci 

v ponedeljek, 9. jimija, so se po
merili pionirji - strelci SD Dorna
va in SD Zeljka Jiu-šinci. Zmagala 
je ekipa SD Jtuiinci s 527 krogi, 
SD Dornava 469 krogov (nepopol
na ekipa - 3 strelci). Posamezno je 
zmagal Jernej Peteršič, SD Dorna
va, 163 krogov. 

MALI NOGOMn^ 
Nočni turnir v Lovrencu 

športno društvo Mladinec iz 
Lovrenca na Dravskem polju bo v 
petek, 20. junija, ob 19. turi organi
ziralo nočni turnir v malem nogo
metu. Organizator je pripravil po
kale in denarne nagrade za prve tri 
ekipe. Če bo deževalo, bo turnir v 
soboto, 21. 6., ob 19. uri. 

Danilo Klajnšek 

K A S A S T V O / ENAJSTI TEKMOVALNI DAN NA BRDU 

Popolno imogoslavje Priekov 
PRVA ZMAGA MLADE UUTOMERČANKE DARJE JUREŠ Z AMITO IN 
DOBRE KAPOVEDI ZA LETOŠNJI SLOVENSKI KASAŠKI DERBI 

Na hipodromu rejskega centra 
Brdo pri Kranju je bila prejšnjo 
nedeljo konjeniška prireditev z 
osmimi kasaškimi dirkami. Tri so 
bile prvič v letošnji sezoni na 2100 
metrov dolgi progi, ki ni postr^la 
z rekordnimi izidi. Domači tek
movalci so napovedovali boljše izi
de, vendar so morali priznanti ab
solutno premoč Priekov. Ljuto-
merčani so namreč znova pokazali 
kopita in prepričljivo zmagali v 
petih dirkah, nasmihala pa se jim 
je celo šesta. Najhitrejši je bil zno
va Soulman Janka Makoterja, prvo 
zmago v karieri pa je zabeležila 
tudi mlada in hrabra voznica Dar
ja Jm-eš s kobilo Amito, ki ji mnogi 
napovedujejo dober nastop na 
letošnjem slovenskem kasaškem 
derbiju. 

Reztiltati dirk z Brda: 1. dirka, 
avtostart za 2-letne kasače, 1700 
m: 1. Condren (Gorjanc, Brdo) 
1:246; 2. Leif B (Gr^orc , Brdo) 

1:24,8 in 3. Abarta (F. Jureš, Lju
tomer) 1:26,3; 2. dirka, avtostan 
za 3-leme kasače, 1700 m, zaslužek 
do 80 tisoč SIT: 1. Aladin (Zrko, 
Ljutomer)^ 1:24,3; 2. Sissi sara 
(Maletič, Šentjernej) 1:25,3 in 3. 
Drina (Debelak, Maribor) 1:25,7; 
3. dirka, avtostart za 3- do 4-leme 
kasače, 1700 m, zaslužek do 150 
tisoč SIT: 1. Clif (Dovžan, Visoko) 
1:24,6; 2. Lavinica M (Antolin, 
Ljutomer) 1:25,3 in 3. Raisa B 
(Gregorc, Brdo) 1:25,4; 4. dirka, 
avtostart za 3- do 12-leme kasače, 
1700 m, zaslužek do 250 tisoč SIT: 
1. Fabian (Slaiia, Ljutomer) 
1:22,1; 2. Seima (Zan, Ljubljana) 
1:22,2 in 3. Peri Lobell (Bele, 
Šentjernej) 1:22,4; 5. dirka, avtos
tart za 3- do 12-letne kasače, 1700 
m, zaslužek do 350 tisoč SIT: 1. 
Amigo (Heric, Ljutomer) 1:22,6; 
2. Lišpa B (Marinšek, Brdo) 1:23,0 
in 3. Agil (Antončič, Šentjernej) 
1:23,0; 6. dirka, avtostart za 3- do 
12-letne kasače, 2100 m, zaslužek 

do 550 tisoč SIT: 1. Lui B (Vidic, 
Brdo) 1:22,2; 2. Enigma (Cerar, 
Ljubljana) 1:22,6 in 3. Sadam 
(Hrovat, Ljubljana) 1:22,7; 7. dir
ka, avtostart za 3- do 12-letne 
kasače, 2100 m, zaslužek do 900 
tisoč SIT: 1. Amita(D. Jureš, Lju
tomer) 1:22,2; 2. Koran Keystone 
(Tramšek, Slov. gorice) 1:22,5 in 
3. Lex (S. Jureš, Ljutomer) 1:22,8; 
8. dirka, start s traka za domače in 
uvožene kasače, 2100 m: 1. Soul
man (Makoter, Ljutomer) 1:21,4; 
2. Alija II. (Skube, Visoko) 1:23,3 
in 3. Somebody Lied (Kosec, 
Ljubljana) 1:21,9. Oba uvožena 
kasača sta imela na startu 40 m do
datka. 

Naslednja kasaška preizkušnja 
bo že v soboto na ljubljanskem hi
podromu Stožice, konec meseca pa 
bodo kvalifikacije za uvrstitev na 
letošnji derbi v Ljutomeru. 

M.Toš 

KIDRIČEVO/TURNIR ZA 
FANTE D013 IN 14 LET 

Naslova v^ 
Liobliano in 
Koper 

NZ Slovenije in MNZ Ptuj 
sta v sodejovanju z NK Alumi
nij in OS Kidričevo uspešno 
izvedla revialni finalni turnir 
medobčinskih in občinskih 
reprezentanc v nogoinetu za 
fante do 13 in 14 let. Številni 
gledalci so lahko videli kvali
tetna nogometna srečanja. 
Mladi nogometaši, predvsem 
pa njihovi trenerji iz klubov in 
reprezentanc so pokazali, da se 
za prihodnost nogometa v Slo
veniji ni bati. Tudi dve repre
zentance MNZ Ptuj sta se so
lidno odrezali. 

Rezultati - do 13 let: za 5. 
mesto: MNZ Ljubljana - ONZ 
Celje 3:1; za 3. mesto: MNZ 
Ptuj - MNZ Novo Gorica 4:2; 
za 1. mesto: MNZ Koper: 
MNZ Maribor 1:0. Vrstni red: 
1. MNZ Koper, 2. MNZ Mari
bor, 3. MNZ Ptuj, 4. MNZ 
Nova Gorica, 5. MNZ Ljublja
na, 6. ONZ Celje, 7. MNZ Go
renjska, 8. MNZ Murska So
bota, 9. ONZ Lendava 

Do 14 let starosti: za 5. mes
to: ONZ Celje - MNZ Koper 
0:3; za 3. mesto: MNZ Go
renjska - MNZ Maribor 0:1; 
za 1. mesto MNZ Murska So
bota - MNZ Ljubljana 2:5. 
Vrstni red: 1. MNZ Ljubljana, 
2. MNZ Murska Sobota, 3. 
MNZ Maribor, 4. MNZ Go
renjska, 5. MNZ Koper, 6. 
ONZ Celje, 7. MNZ Ptuj, 8. 
MNZ Nova Gorica, 9. ONZ 
Lendava. 

Danilo Klajnšek 

Š A H O V S K E N O V I C E 

Zmagovalei ponovno Robert Roškar 
Na rednem mesečnem hitropoteznem turnirju za jimij sta bila po

novno najuspešnejša brata Roškar. Robert je z 11,5 točke zmagal 
poUočke pred Zlatkom, tretji je bil Jože Čič z 10,5 točke pred Juri-
co Škarjo z 10 točkami. 

Ob polovici tekmovanja za društveno hitropotezno prvenstvo, ki 
se bo nadaljevalo v septembru, je vrstni red naslednji: Robert 
Roškar 106,3 točke (6 turnirjev), Jože Čič 66,5 točke (6 turnirjev), 
Zlatko Roškar 60,8 točke (5 turnirjev), Gregor Podkrižnik 51,5 
točke (3 turnirji), Janko Bohak 28 točk (3 turnirji), Viktor Napast 
24,3 točke (2 ttu-nirja), Jurica Škarja 23 točke (2 tiunirja) itd. 

LICENCE ZA SODNIKE 
Odbor sodnikov pri Šahovski zvezi Slovenije in Šahovsko 

društvo Ptuj sta v soboto priredila redno letno preverjanje držav
nih šahovskih sodnikov^ Preizkus je uspešno opravil tudi član 
domačega društva Boris Zlender ter si s tem pridobil licenco za so
jenje vseh vrst šahovskih tekmovanj v Sloveniji. 

POKALNO PRVENSTVO SLOVENIJE 
V finalnem delu pokalnega prvenstva Slovenije za leto 1997 sode

luje 16 štiričlanskih moštev. Šestim moštvom državne lige, ki ima
jo pravico neposredno nastopiti na finalnem tekmovanju, se je 
priključilo 10 regijskih zmagovalcev. Domače moštvo, ki je prvi 
nosilec tekmovanja, je v nedeljo na Ptuju, čeprav ni nastopilo v naj
močnejši postavi, v 1/8 finala premagalo moštvo ŠD Polskave s 3,5 
- 0,5. Rezultati: Mihalčišin - Stavanja 1-0, Krumpačnik - Cojhter 1-
0, Bohak-Kirbiš 1-0, R Roškar - A. Lazar remi. 

MIHALČIŠIN USPEŠEN NA MEMORIALU 
V MARIBORU 

V spomin na dolgoletnega predsednika ŽŠK Maribor Jožeta 
Fišerja je bil konec prejšnjega tedna v Mariboru mednarodni ttunir 
v pospešenem šahu (eno uro za partijo), na katerem je po izločilnem 
sistemu nastopilo 16 igralcev. Posamezni pari so igrali po štiri par
tije, v primeru neodločenega rezultata je odločala peta hitropotezna 
partija. 

Na tekmovanju je uspešno nastopil član domačega društva vele
mojster Adrijan Mhalčišin, ki je v prvem kolu premagal medna
rodnega mojstra Mirana Zupeta s 3-1 ter v drugem kolu z istim re
zultatom velemojstra Miša Cebala. V polfmalu je Adrijan Mi
halčišin igral 2-2 z velemojstrom Zdenkom Kožulom ter izpadel po 
porazu v odločilni hitropotezni partiji. 

Janko Bohak 
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I n f o - g l a s b e n e n o v i c e ! 

I n f o - k v i z 

G o t o \ ' 0 v e s t e , k i i t c i a ^ k u p l l l a i c 

n a s l i k i , i / r c / i t c t i l a s o v n i r o , 

n c l g o \ ' i ) r , m \ a m b o 

; . .1 n a k l o n j e n a , v a l i l I n i t i o v p r o -

d a j a l i i i I V I i n i k a l i n u m c M e r k u r j a 

P l u j p o d a r i l i / u i i š č e n k u . 

I J ) a j e b i l j i r e d š t i r i i i a j s l i n i i d n e v i 

n a f o t o g i a l i j i ( i a r v B a i ' l o w , j e u g o 

t o v i l a l u d i Anjd Trčak, Pod vino
gradi 29, Maribor. 

Čestitamo! 
O d g o v o r e na d a n a š n j e 
vprašanje pošljite (ali prinesi
t e ) na: Uredništvo Tednika, 
p .p . 95 . 2250 P tu j . Rok: 
četrtek, 26. junija. 

V t e m č l a n k u n a v a d n o n e d e l a m v e l i 

k e r e k l a m e , v e n d a r z m e r a j o b s t a j a j o 

i z j e m e , k o t j e t u d i t a , d a j e p r e d k i a t -

k i m i z š e l k o m p i l a c i j s k i a l b u m B R A -

V O H I T S 1 7 i n s e g a d a k u p i t i t u d i v 

n a š i s p o n z o r s k i t r g o v i n i T e h n i k i . 

P r a v i p l e s n i n a v d u š e n c i b o d o k o b 

v e z n i p o l e t n i o p r e m i v š t e l i t u d i t o C D 

p l o š č o , n a k a t e r i s o š e v r o č i p l e s n i 

h i t i t e h l e i z v a j a l c e v : N a n a , R . K e l l y , 

B a c k s t r e e t B o y s , S p i c e G i r l s , D e p e -

c h e M o d e , K e l l y F a m i l y , T i c T a c 

T o e , S c o o t e r , S a s h ! , E n V o g u e , N ' -

S y n c , C a p i t a n J a c k , D J B o b o . . . 

V letu 19% so se v Nemčiji prvič zbrale 
zvezde pod imenom HAND IN HAND 
FOR CHILDREN in posnele balado 
Children. Pred kratkim pa so v Nemčiji 
organizirali končen Charity 97 - Starš 
for Kids, na katerem so zbirali pomoč 
za bolne otroke. Drugi projekt HAND 
IN HAND FOR CHILDREN sestavl
jajo Backstreet Boys, DJ Bobo, N'Sync, 
Capitan Jack, Mr. President in Master-
boy, ki skupaj prepevajo pesem CHIL
DREN NEED A HELPING HAND 
( ^ ^ ^ ^ . Sporočilo pesmi je zelo pozi
tivno in osnovni refren se glasi: Chil
dren Need a Helping Hand - Children 
Need a Promised Land - Let the Chil
dren Feel Again - That Love is Alive! 

Nemški duo CAPITAN JACK je letos 
že "zažigal" po diskotekah s komadom 
Together and Forever. Duet pa je za 
novi hit izbral komad HOLIDAV 
( ^ ^ - ) ) t ) , ki ga je v originalu dosti boljše 
odpela Madonna 

BACKSTREET BOYS osvajajo ZDA, 
bi lahko naslovili ta tedenski sprehod 
med novimi ploščami, saj so fantje s ko
madom Quit Playin' Games na večini 
ameriških radijskih postaj med najbolj 
predvajanimi. Evropski trg pa BACK
STREET BOYS napadajo s pop prired
bo komada IF YOU STAV (***) , ki 
ga je v izvirniku pela Sylvia Strippin in 
nosi naslov You Can't Turn me Away. 

Devetdeseta so v glasbo prinesla dva 
zanimiva plesa: Lambado in Macareno. 
Tretji komad, ki bi lahko navduševal 
množice, pa je nova verzija komada 
TIC TIC TAC 97' ( * * * ^ , ki ga sedaj 
izvajajo CHILLI & CARRAPICHO. 

Nemška skupina TIC TAC TOE ima 
bujno preteklost, saj so punce delale v 
nočnih lokalih in se tudi drogirale. Na 
poti slave so izdale dva albuma: Tic 
Tac Toe in Klappe Die 2te ter jih neka
teri primerjajo celo s Spice Girls. Žen
ski trio TIC TAC TOE pa bo po 
uspešnici Warum? gotovo zelo uspešen 
z melodično popevko FURZ ( * * * ^ . 

Legendami JOE COCKER beleži zaje
ten kup odličnih pesmi in za mlajše 
bralce bom naštel nekaj še posebej izto-
pajočih: With a Litde Help From my 
Friends, Unchain my Heart, Now that 
the Magic has Gone, When a Wonian 
Cries, Don't you Love me Anymore, 
When the Night Comes, I can't Hear 
the River, Summer in the City, Let the 
Healing Begin ...Dobri stari JOE se je 

odločil za bolj pop kot ročk priredbo 
reggae klasike COULD YOU BE L a 
VED ( * * ^ ^ , ki jo je nekoč prepeval 
kralj reggae glasbe Bob Marley. 

Kanadska pevka KD LANG je zaslove
la s pesmijo Costant Craving. Poseben 
vokal je zaščimi znak te izjemne pevke, 
ki prav sedaj končuje snemanje novega 
album Drag. Ali glasbenikom zares 
zmanjkuje idej, bi se lahko vprašal, saj 
sem v tem članku opisal kar pet pri
redb. Tudi KD LANG je na svoj način 
priredila pesem THE JOKER ( ^ ^ ^ , 
ki jo je v originalu leta 1974 izvajal Ste-
ve Miller Band. 

Izvirno glasbo pa zagotovo igrajo bri
tanski neodvisni ročk izvajalci. Novi 
val novih ročk skladb predstavljajo: 
The Next Big Thing - JESUS JONES, 
Good God - KORN, Waltzing Alone -
JAMES, Shorty - WANNADIES, How 
High - THE CHARLATANS, Julia -
SILVER SUN, Guiding Star - ČAST, 
Any Way you Look - NORTHERN 
UPROAR, Beautiful Dream - WORLD 
PARTV, Scooby Snacks - Pm not in 
Love - FUN LOVIN' CRIMINALS ... 

Ameriški raper GINIJWINE se je na 
površje rap scene prebil s komadom 
Pony, ki je kot zanalašč za pozne nočne 
ure v dvoje. Svojo popularnost bo GU-
NUWINE povečal s priredbo komada 
WHEN DOVES CRY ( * * ¥ ^ , ki jo 
je v 80. izvajal Prince. 

Najboljše stvari pridejo ponavadi na 
koncu in tako sem za konec prihranil 
ameriškega soul pevca R Kellyja, ki je 
še vedno neverjetno popularen s sklad
bo I Believe I Can Fly. RKELLY bo 
sedaj v Evropi izdal lansko uspešnico iz 
ZDA, ki je tipična soul balada z naslov
om I CANT SLEEP BABY 
/ g. >^ a \ 
y^ ^ ^ ^ 

. . . . David Breznik 

POPULARNIH 10 
1. M m m B o p 

H A N S O N 

2 . L o n e l v 

N A N A 

3 . L o v e w o n ' t W a l t 

- G A R Y B A R L O W 

4 . M i d n i g h t i n C h e l s e a 

- J O N B O N J O V I 

5. L o v e f o o l 

T H E C A R D I G A N S 

6 . N a n a n a 

- T H E K E L L A F A M I L V 

7 . Y o u ' r e n o t a l o n e 

- O L I V E 

8 . C a l l t h e M a n 

C E U N E D I O N 

9. Y o u n g B o y 

- P A U L M c C A F l T N E V 

10. l t ' m y U f e 

- D . J . B O B O 

Lestvico POPULARNIH 10 
lahko poslušate vsako 

soboto v večernem sporedu 
radia Ptuj. 

LUJZEK 
Dober den vsoki den! Micaje šla 

tak malo po vesi, jaz pa duma 
tnerkam in razmišlam, kaj van naj 
pišem, Najpret pa pismo obdelaj-
mo. Posla gaje Mirko s haloškega 
kunca. Takprovi: 

"Lujs, tebi in vsen čitatelom Ted
nika najpret lepe pozdrave. Pišem 
vam z visokega haloškega brega, 
kije tak puklasti, da še morejo 
koze palco meti, če čejo, ke se v 
grabo ne skotajo. Te pa si vi, ki boj 
na ravnici živite, zamislite, 
kokšno je živleje na totih naših 
puklih. Delamo kak črna živina, 
zendaje boj skopa, vodo pa si no
simo iz grabe. Resen so naše Halo
ze lepe, samo živleje pa je prekleto 
trdo. Ne čudim se naši mladini, ki 
zapuša tote bregače in gre po sveti 
s trebuhom za kruhom Mi ta stori 
pa ostojamo in muko mučimo. 
Kmečka penzija je glih tak, ke 
neje za vmreti in ne za živeti Jaz 
sen včosik še malo v službi bija, pa 
je podjetje vrag vzeja. Lujs, ti mi 

ali povej, kak je to, keje tejko lju
di brezposelnih. Moj sinje nekšno 
šolo nareda, zdaj pa nigi službe ne 
dobi. Zaj se tejko guči in piše o 
našem vstopi v Evropo in Nato 
zvezo, skoro nič ali pa boj malo pa 
o ljudeh, ki tak siromačko živimo. 
Nega dela in negajela. Pa so nam 
pravli, kak bo v novem sistemu vse 
oh in ah, živimo pa slabše kak 
pret. Meni to neje čista jasno in mi 
ti to malo razloži 

Pa srečno in lepo pozdrovleni od 
Mirka, ki po haloških bregih dir
ka." 

Mirko, kat ti naj razložiti, saj si 
vse napisa. Pri tisti Nato zvezi so 
nas zaenkrat že tak odkrižali. Ev
ropska unija pa je tudi še daleč. 
Kmečka penzija je resen tak kak 
sneg v majniki Podne, se raztopi 
in ga nega več. Praviš, ke mladina 
zapuša haloške brege. To je resen 
žalostno, saj na drugi stroni ta 
mlodi tudi službe ne dobijo. Od 
friškega lufta se ne do živeti Pišeš 
tudi, kepri hiši nemate pitne vode. 
Veš, to je tak kak na našem Suhem 
bregi, ke pri hiši pret dobiš dobro 
vino kak pa pitno vodo. Kaj se tiče 
novega sistema, pa je tak: pret smo 
meli eno partijo, zdaj pa jim je 
petnodvajsti v obliki strank in 
vsoka rm svojo stron vleče. Cajti se 
pač spremijajo, enkrat na bojše, 
enkrat na slabše. Tolažmo se, da 
bo jutri bojše kak gnes. Pa srečno 
odLUJZEKA. 

o ^ M l a d i d o p i s n i k i 
KDO SMO SKAVTI? 
BI-PI! 
Tako bi vas pozdravil vsak skavt 
in skavtinja. Pozdrav pomeni : 
BODI PRIPRAVLJEN! 
To pove vse. Skavti se trudimo biti 
pripravljeni v vsakem trenutku. 
Tudi če moramo za to kaj žrtvova
ti. 
Morda bo kdo rekel, da so skavti 
nekaj istega kot taborniki, samo da 
so nastali pozneje. To še zdaleč ni 
res. Skavti so v Sloveniji delovali 
že pred prvo svetovno vojno. Naj
večja razlika med skavti in tabor
niki pa je, da skavti priznavamo 
Boga. Imamo tudi svoje zakone in 
molitev. 
Ptujski steg se imenuje steg 
Sončna pesem. Sestavljajo ga četa, 
noviciat in klan. V četi nas je tre
nutno 33 izvidnikov in vodnic, v 
noviciatu je 6 skavtov in skavtinj, 
ki so že dali skozi prvi del, to je 
četo, sedaj pa se pripravljajo na 
skavtsko življenje v klanu. V klanu 
je sedaj 6 roverjev in popotnic. Ce
lotni steg vodi 9 voditeljev in nji
hovih pomočnikov. Ponekod v 

drugih stegih imajo tudi volčiče in 
volkuljice, to so najmljaši skavtki, 
ki pa jih mi zaenkrat še nimamo. 
Kot ste najbrž že opazili, nas je v 
četi največ. Tja spadamo skavtinje 
in skavt i , stari od 11 do 16 let. 
Tudi jaz spadam mednje, zato bom 
opisala življenje pri nas. 
Srečanja imamo vsako soboto. 
Redno se srečujemo v kapucin
skem župnišču. Vsako leto imamo 
tabor, kjer smo ponavadi 7 dni ali 
več, in zimovanje, ki je pozimi in 
traja 2 do 3 dni. Seveda imamo še 
več večdnevnih izhodov, nekateri 
pa so tudi enodnevni. 
Vodita nas Jože in Olga, ki sta 
četovodji, pomočnik četovodij pa 
je Marko. Naš duhovni vodja je p. 
Mari. Vsako 3. nedeljo v mesecu 
imamo ob 9. uri skavtsko mašo, pri 
kateri sami sestavimo vse prošnje 
in druge stvari. Tudi petje vodimo 
mi, saj imamo kar nekaj skavtinj 

kitaristk. 
Razdeljeni smo na pet vodov. Ime
nujemo se po živalih: Levi, Volko
vi, Pume, Pelikanke in Prepelice. 
Vsak pa dobi poleg imena voda, v 
katerem je, še ime - dobro lastnost, 
ki je zanj značilna. Naše uniforme 
(ali kroji) so modre kavbojke, mo
dra srajca in rutka. Da nas boste 
hitreje spoznali, vam povem, da so 
rutke rjave z nimenim in belim ro
bom. Redno organiziramo tudi 
sestanke za starše. Že dve leti orga
niziramo Dan črnih vrečk, akcijo, 
v kateri očistimo Ptuj. 
Skozi naše delovanje sije veselje do 
dela, predvsem pa pripravljenost 
za vse dobro. Veseli bomo, če se 
nam bo pridružil kak nov član in 
članica. Vse vas bomo z veseljem 
sprejeli medse. 
BODITE PRIPRA VLJENI! 

Vztrajna Prepelica 

NA NEVROFIZIOTE-
RAPIJI 
v petek, 11. aprila, smo šli na Ptuj. 
Obiskali smo oddelek fizioterapije 
v bolnišnici. Šli smo k fiziotera-
pevtki, ki je pomagala delati vaje 
za lepšo držo neki deklici. Druga 
fizioterapevtka pa nas je povabila v 
svojo sobo. Pri njej je bila punčka 
Katja, ki je stara komaj šest mese
cev. Fizioterapevtka in Katja sta 
pokazali, kakšne vaje morajo dela
ti otroci, ki imajo težave v gibanju. 
Fizioterapevtka nam je pokazala, 
kako moramo telovaditi, in poka
zala žoge za velike in male otroke. 
Povedala je tudi, da hodita k njej 
Boštjan in Bojan, Damjan pa hodi 
k drugi fizioterapevtki. Mmiica je 
Katjo oblekla. Fizioterapevtka ju 
je naročila za naslednji teden. Na 
vrsto pridejo samo enkrat teden
sko, ker je veliko otrok, ki potre
bujejo to terapijo. Mi smo se poslo
vili in odšli. Bilo je zanimivo. 

Morja Žnidarko, 2. o, 
OS Majšperk 
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PTUJ / DANES ZAČNE BERNARDA PULKO POT OKOLI SVETA 

Sreino pot, Bernardai 
Na torkovi tiskovni konferenci v Ljubljani je Ptujčanka Ber-j 
narda Benka Pulko prestavila svoje dvoletno potovanje, ki i 
ga je poimenovala Po zemlji okol i sonca. Poslovi lnega' 
srečanja se j e poleg številnih medijev in predstavnikov spon-! 
zoijev udeleži l tudi igralec Janez Hočevar-Rifle, znani po-< 
potnik in novinar Zvone Šeruga ter motokrosist , udeleženecl 
relija Paris-Dakar Miran Stanovnik, vsak pa ji je za popot- j 
nico povedal tudi kaj spodbudnega. 1 

Potovanje bo Bernarda začela 
danes ob 12. uri izpred poslovne 
stavbe Perutnine v Ptuju, ki je 
tudi med njenimi glavnimi spon
zorji. Z letalom bo nadaljevala pot 
v New York. Tam bo ostala dober 
mesec v zasebni šoli za otroke s po
sebnimi potrebami in se tudi pos
vetila študiju. Nekaj tednov si bo 
nabirala s kondicijskimi priprava
mi moči ter se podala na Antarti-
ko. V tem času si bo morala uspo
sobiti svojega edinega spremljeval
ca v teh dveh letih - zanj je 
poskrbel generalni sponzor Teh-
nounion avto - to je motor BMW 
F650 ccm, ki so ji ga skrbno opre
mili in priredili za tako zahtevno 
preizkušnjo. 

V začetku avgusta jo bo lepotec 
pognal proti jugu, po vzhodni oba
li čez dežele countrya in jazza, nato 
v Mehiko in čez Srednjo Ameriko 
v njen južni del. Skok na Galapa-

gos bo popestril vožnjo po zahodni 
strani celine proti Ognjeni zemlji. 
Obisk Ledenega kontinenta okoli 
novega leta in spet Južna Amerika 
bosta še zadnji dejanji pred srečan
jem z Novo Zelandijo. Sledila bos
ta Avstralija in Tasmanija predvi
doma do poletja 98, nato čez Indo
nezijo do Azije s pomočjo ladij ali 
letalskih prevoznikov ter od 
Tajske, prek Laosa in Vietnama na 
Kitajsko, od tam pa proti zahodu 
do Indije. Iz Indije bo plula do Af
rike, načrtuje obisk Madagaskarja 
in polletni "sprehod" po črni celi
ni. Projekt bo zaokrožila do priho
da novega tisočletja z izidom knji
ge. Pri Guinness Publishing je 
Bernarda svoj podvig prijavila kot 
prvo žensko vožnjo s težkim mo
torjem okoli sveta in najdaljšo 
žensko samostojno vožnjo z mo
torjem. 

Drugačni svet doživetij bo la 

pogumna Ptujčanka redno posre
dovala s poti po radiu Ptuj in v 
časopisu Tednik. Bernarda Pulko 
se odpravalja na pot kot novinar
ka, biologinja in motoristka. 

Živeti dve leti drugačnosti je 
povezano s precejšnjimi stroški, 
okrog 100.000 ameriških dolarjev, 
in med številnimi sponzorji sta 
tudi mestna občina Ptuj in TA

LUM Kidričevo. 
Vsi, ki bi želeli Bernardi poma

hati v slovo, pridite danes ob 12. 

uri pred poslovno zgradbo Perut

nine Ptuj. Videli boste, da bo za

nimivo. 
Tekst in foto: 

M. Slodnjak 

K o j e B e r n a r d a P u l k o v t o r e k s e d l a n a s v o j e g a e d i 
n e g a s p r e m l j a v a l c a n a d v o l e t n i p o t i , j e s k l e n i l a 
r o k e t e r d e j a l a : " B o g , b o d i m i n a k l o n j e n , d a b o v a 
v z d r ž a l a t i d v e le t i ! " 

G O R I S N I C A / POLOŽILI TEMELJNI KAMEN ZA ŠOLSKI PRIZIDEK 

Irastla bo modema hiša aienosti 
Mag. Tea Valenčič , državna sekretarka v Ministrstvu za 
šolstvo in šport, predstavnik šo lskega ministrstva Matjaž 
Vrčko in gorišniški župan Slavko Visenjak so v petek, 13. 
junija , postavili temeljni kamen, ki označuje pričetek 
gradnje večnamenske dvorane, šo lskega prizidka in čez leta 
tudi vrtca pri gorišniški hiši učenost i . Tamkajšnji osnov
nošolc i so pripravili prisrčen kulturni program, farni žup
nik Ivan Holubar pa je ob priložnosti opravil še blagoslov. 

Po prvih podatkih je naložba 
vredna dobrih 650 milijonov tolar
jev. Gradnja bo potekala v dveh fa
zah, do konca letošnjega leta naj bi 
pod streho spravili večnamenski 
prostor. V Gorišnici seveda 
računaja na polovico sredstev iz 
državnega proračuna, svoj delež pa 
že imajo rezerviran v občinskem 
proračunu in samoprispevku. 

Župan Slavko Visenjak je ne 
petkovi slovesnosti med drugim 
povedal: "Še ne dolgo tega smo v 
Gorišnici dobili novo telovadnico 
in šolske učilnice. Do nedavnega 
je šola ustrezala standardom, am
pak s pripravami na devetletno 
šolanje bomo potrebovali nekaj 

več prostorov. Ko smo pripravljali 
dokumentacijo za prizidek s telo
vadnico, smo prisluhnili tudi 
našim športnikom - judoistom, ro-
kometašem in nogometašem, ki za 
normalno delo in še boljše rezulta
te potrebujejo tudi boljše pogoje. 
Odločili smo se zgraditi večna
menski prostor, ki bo služil vsem, 
na tribuni bomo imeli 350 sedežev, 
hkrati pa bodo lahko telovadili tri
je šolski razredi. V dveh letih 
bomo poskušali zgraditi telo
vadnico, potem pa bomo nadalje
vali z učilniškim traktom." 

Ravnatelj OŠ Gorišnica Branko 
Sirec je spomnil na bogato šolsko 
tradicijo v Gorišnici, saj naj bi se 

osnovnošolslvo v kraju omenjalo 
že pred 237 leti. Zagnani krajani so 
do danes postavili že pet šolskih 
zgradb, zadnja - prenovljena bo 
šesta. Sirec je še dodal, da bo bo 

novi šolski prizidek s telovadnico 
prinesel otrokom, kraju in šoli vse 
pogoje za 9-letno šolanje. 

Tekst in fotografija: 
Tatjana Mohorko 

T e m e l j n i k a m e n z a š o l s k i p r i z i d e k v G o r i š n i c i s o 
p o l o ž e n i , g r a d n j a p a g e b g ^ p r i č e l a č e z d o b e r m e 
s e c d n i A £ 3 H K 

Magish-alko dmmdjalo 
D O P O Z N E JESENI BO LENART V E L I K O GRADBIŠČE 

Skoraj štiri leta so Lenarčani 
negodovali zaradi povsem dotraja
ne magistralke skozi mesto. Napo
vedovali so celo zapore, grozili z 
drugimi oblikami in na koncu le 
dočakali obnovo. V teh dneh so 
namreč delavci Cestnega podjetja 
začeli zemeljska dela na odseku od 
mosta na Globovnici pred Lenar
tom do križišča za Cmurek pri le
karni. Obnove naj bi bil deležen 
tudi del dotrajane Ptujske ceste. 

Vsa dela naj bila končana do no
vembra letos, kar pomeni, da bo 
Lenart veliko gradbišče in da bodo 
v poletni vročini marsikomu po
pustili živci. Ne smemo namreč 
pozabiti, da je Lenart prometno 
izjemno obremenjen in da so zara
di gostega prometa popokale šte
vilne trške zgradbe. Dela so ocen
jena na več kot 200 milijonov to
larjev; skoraj 53 milijonov naj bi 
jih zagotovila občina Lenart, osta

lo pa direkcija za ceste oz. država 
Slovenija. Dela so precej dražja za
radi prestavitve telekomunika
cijskega omrežja in temeljite 
obnove kanalizacije v lenarškem 
mestnem središču. 

Besedilo in posnetek: 
Ni. Toš 

P r e d L e n a r t o m s o z a č e l i t e m e l j i t o o b n o v o m a g i s t 
r a l n e c e s t e , t a k o d a b o p r o m e t s k o z i s r e d i š č e S l o 
v e n s k i h g o r i c t o p o l e t j e m o č n o o v i r a n . 

N O V O V O R M O Ž U 
PREDSTAVNIŠTVO 
RADIO-TEDNIKA PTUJ V PROSTO
RIH HOTELA V VRAZOVI ULICI 5 
Za stranke poslujemo vsak delavnik 
od 8. do 12. in od 13. do 16. ure. 
V juniju nudimo vsem strankam 50 
% popust na vse naše storitve v 
časopisu Tednik in na radiu Ptuj. 
V našem predstavništvu boste lah
ko oddajali male oglase, čestitke, 
osmrtnice, zahvale, spomine, na
jrazličnejša obvesti la, razpise ... 
Pridite in povejte svoje želje! 

ČRNA KRONIKA 
UMRL PQ PREVOZU 
V BOLNIŠNICO 

v torek, 10. junija, nekaj po 2. 
uri zjutraj se je po magistralni 
cesti od R u j a proti Podlehniku 
peljal z osebn im avtomobi lom 
19-letni Gregor Svenšek iz Zakla 
pri Podlehniku. Domnevno zara
di prevelike hitrosti ga je v bla
gem ovinku začelo zanašati, 
bočno je zdrsel v jarek, od tam je 
avto odbi lo nazaj na cestišče, 
kjer se je prevračal še okoli 40 
metrov. V nesreči je voznik dobi l 
zelo hudo poškodbe. Prepeljali 
so ga v ptujsko bolnišnico, kjer je 
zaradi hudih poškodb umrl . 

MQTORiST TRČIL V 
PEŠCA 

Po lokalni cesti skozi naselje 
Smrečno, KS Šmartno na Pohor
ju , se je v četrtek, 12. junija, ob 
8.30 peljal z motorn im kolesom 
18-letni Robert Š. iz Slovenske 
Bisthce. Med vožnjo je trčil v 55-
letnega Jožeta C. iz Slovenske 
Bistrice, ki je peš prečkal ces
tišče. Jože C. je prej pomagal 
znancu pri de lovnem stroju, po 
končanem delu pa je prečkal 
cestišče, tedaj je vanj trčil moto
rist, padel je po cestišču in se 
hudo ranil. 

Z AVTOM TRČIL V 
KOLESARKO 

Od Lovrenca na Dravskem 
polju proti Ptuju je v petek, 10. ju
nija, ob 21.20 po regionalni cesti 
vozil osebni avto 20-letni Marjan 
N. iz Majšperka. V križišču v 
Apačah je trčil v kolesarko, 60-
letno Terezijo Z. iz Kidričevega. 
Ob trčenju je kolesarko vrglo na 
pokrov motorja in v vetrobransko 
steklo, potem je padla na ces
tišče in se hudo ranila. 

ZAČASNO UGRABILI 
DOMNEVNEGA 
DOLŽNIKA 

v ponedel jek, 9. junija, zvečer 
je v gosti lni Pri Antonu v Cer-
kvenjaku popivala skupina 
hrvaških državljanov. Spravili so 
se na znanca, 27-letnega Zvonka 
Z., češ da enemu od njih dolguje 
večjo vsoto denarja. S silo so mu 
vzeli mobitel in avtomobi lske 
ključe, pri tem pa niso štedili z 
udarci. Ker Zvonko ni hotel priz
nati dolga, so ga strpali v svoj 
avto in odpel jal i , med vožnjo pa 
mu grozili z ubo jem. Potem so 
ga prisilili, da j im je podpisal izja
vo o do lgu, in ga po nekaj urah 
izpustili. Policisti za nasilneži 
poizvedujejo. 

DVA VLOMA V 
SLOVENSKI BISTRICI 

v noči na petek, 13. junija, je 
neznanec vlomil v gost inski lokal 
Gupi v Slovenski Bistrici. Odnesl i 
so najden denar v blagajni in ne
kaj cigaret. Lastnika Marjana Č. 
so oškodoval i za okol i 50.000 to
larjev. 

Isto noč je bilo v loml jeno tudi v 
trgovino Pupatrade, d.o.o., na 
Partizanski c. v Slovenski Bistrici. 
Iz seks šopa so ukradli dve ero
tični lutki ter nekaj drugih ero
tičnih p r ipomočkov in revij. Po 
oceni so lastnika oškodoval i za 
dobr ih 60.000 tolarjev. 

DVA VLOMA TUDlilA 
PTUJSKEM OBMOČJU 

izgleda, da je noč na 13. junij 
bila za vlomilce izredno 
spodbudna . Vlomilec, ki je to 
noč vlomil v kar 7 avtomobi lov, 
pa je bil neizkušen v spajanju žic, 
saj je v vseh poskušal na ta način 
spraviti motor v pogon , vendar 
mu ni uspelo. Zadovolj i t i se je 
moral z dvema avtoradiema in z 
nekaj druge drobnari je, ki jo je 
našel v vozil ih. 

Z dvorišča stanovanjske hiše v 
Janežovcih, obč ina Destrnik, pa 
so neznanci ukradli dvoosno pri
kol ico za prevoz konj. Lastnico 
Melito Ž. so s tem oškodoval i za 
540.000 tolarjev. Za storilci poli
cisti poizvedujejo. 

FF 

RODILE SO - ČESTIl^H 
MG: Anica Kociper, Ksaverja^ 
Meška 5, Ormož - dečka; Bri-
gita Martinič, Ul. Žetalskega 
Jožeta 2, Ptuj - Tino; Helena 
Vajda, Sp. Ključarovci 19, Vel. 
Nedelja - dečka; Marija 
Vučak, Skorba 41/b, Hajdina -
Špelo; Vlasta Jeza, Klepova 
54, Ptuj - Laro; Zlatka Cuk, 
Stogovci 40/a, Ptujska Gora -
Benjamina; Nataša Šori, Rot-
man 24, Juršinci - Sebasljana; 
Aleksandra Trstenjak, Krčevi-
na 14, Središče - Žiga; Marja
na Horvat, Rjavci 29, Vito-
marci - deklico; Irena Dre-
venšek, Kicar 146, Ptuj -
deklico; Suzana Kmetec, Sp. 
Leskovec 6/b, Zg. Leskovec -
Žiga; Erika Cvetko, Polenšak 
51, Polenšak - Danielo. 

POROKE: Joško Škufca, 
Ljubljana, Masarykova c. 19, 
in Mojca Habič, Brodarjev trg 
7, Ljubljana; Andrej Horvat 

„ in Simona Maučič, Zakl 41. 

I UMRLI SO: Franc Rašl, 
Podvinci 26, 1919, t 6. juni-

• ja 1 .̂97; Henrik Karo, Orešje 
56, Ptuj, 1929, t 7. junija 
1997; Stanislav Glažar, Rodni 
Vrh 44, 1919, t 5. junija 
1997; Jera Brumec, Spodnji 
Slemen 30, 1̂= 1906, t 6. junija 
1997; Ana Pavličič, roj. Vido
vič, Litmerk 41, * 1921, t 7. 
junija 1997; Ana Rašl, roj. 
Dimnik, Miklavž na 
Dravskem polju, Ul. Kir-
biševih 2, -i^ 1921, t 7. junija 
1997; Janez Mesarec, 
Janežovski Vih 5, ^TU911, t 7. 
junija 1997; Marija Habith, 
roj. Škrinjar, Gunduličeva ul 
12, Maribor, 1912, t 6. juni
ja 1997; Anton Šegula, Brezo-
vci 18, 1918, t 11. junija 
1997; Milan Furjan, Senešci 
51, 1956, t 6. junija 1997; 
Vojislav Vulevič, Ul. 5. preko
morske 3, Ptuj, 1918, t 12. 
junija 1997. 

Kulturni 
križem kražem 
P T U J • D a n e s o b 1 8 . uri 
b o Pok ra j h i nsk i m u z e j Ptuj 
o d p r i r a z s t a v o N a p o t i k 
s ta ln i p o s t a v i t v i z b i r k e 
m a s k v p t u j s k e m m u z e j u . 
R a z t a v a b o n a o g l e d v 
z g o r n j i h p r o s t o r i h g r a d u do 
1 7 . a v g u s t a . 
S L O V E N S K A B I S T R I C A • 
V o k v i r u "s ta rob is t r i šk ih 
v e č e r o v " , ki j i h o r g a n i z i r a 
Z a v o d z a k u l t u r o S l o v e n s k a 
B i s t r i ca , b o v p e t e k , 2 0 . j u 
n i ja , o b 17 . ur i v l i kovn ih sa 
lon ih b i s t r i š k e g a g r a d u 
o d p r t j e r a z s t a v e l ikovn ih 
d e l M a r t e J a k o p i č - K u n a v e r 
s p o m e n l j i v i m n a s l o v o m "S 
po t i " . R a z s t a v a b o n a o g l e d 
d o 2 0 . ju l i ja . 

O R M O Ž • V s o b o t o b o v 
M e s t n i g r a b i 4 . t e k m o v a n j e 
p i h a l n i h g o d b S l o v e n i j e v 
z a b a v n e m p r o g r a m u za 
p o k a l O r m o ž a 9 7 . Pr i red i 
t e v s e b o p r i č e l a o b 9.30 
ur i . N a s t o p i l i b o d o g o d b a 
n a p i h a l a B a k o v c i , p iha ln i 
o r k e s t e r g l a s b e n e šole 
P tu j , p i ha ln i o r k e s t e r KUD 
Ivan K a u č i č L j u t o m e r , 
g o d b a n a p i h a l a S p o d n j a 
P o l s k a v a , p iha ln i o r kes te r 
g l a s b e n e šo le S l o v e n s k e 
B i s t r i ca , g o d b a Z g o r n j e 
S a v i n j s k e d o l i n e Moz i r je , 
p i ha ln i o r k e s t e r V o g r s k o , 
p iha ln i o r k e s t e r O r m o ž , pi
ha ln i o r k e s t e r S l o v e n j Gra
d e c , p a p i r n i š k i p iha ln i or
k e s t e r V e v č e . Po t e k m o 
v a n j u s e b o d o v s e g o d b e 
o b 15 . uri p reds tav i l i v pa
rad i n a s t a d i o n u . 
M A R K O V C I • V c e r k v i sv 
M a r k a b o d o v n e d e l j o , 22. 
j un i j a , o b 15 . uri p repeva l i 
p e v c i K D B u k o v c i if̂  
p r e d s t a v i l i s v o j o k a s e t o z 
n a s l o v o m S i n o č i j e p e l a 
G o s t j e k o n c e r t a b o d o trio 
M u n d a iz P r e r a d a , l judske 
p e v k e iz M a l e vas i in t a m ' 
b u r a š i P D C i r k u l a n e . 
K I N O P T U J » O d 19 dO 
2 2 . j u n i j a b o o b 19 . in 21-
un n a s p o r e d u A n a c o n d a -
v e s n a s l e d n j i t e d e n p a ot" 
is t ih u r a h S v e t n i k . 


